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نزدیک به چهار میلیون نفر از شبکه آبرسانی اصفهان بزرگ استفاده می کنند

برنامه جامع آب شرب 
اصفهان تا 10 روز آینده 

اجرایی می شود

ارتباط  برکناری رییس هیات اسکی با انتخابات 
فدراسیون

 روزهای برفی زمستانی ترین
 رشته ورزشی

مدیرعامل مرکز حامیان فرش دستباف ایرانی:

بزرگ ترین کارگاه فرش دستباف کشور 
در اصفهان دایر می شود

همزمان با فصل زمستان و رونق گرفتن رشته مهیج اسکی، 
هیات اسکی استان اصفهان نیز با برکناری رییس این هیات 
دستخوش تحولات تازه ای شد. با پایان یافتن دومین دوره 
ریاست رسول داوری در هیات اس��کی استان، فدراسیون 
اسکی حکم سرپرس��تی این هیات را برای مهدی سلیمی 
صادر کرد. پس از چند ماهی که از سرپرس��تی سلیمی در 

این هیات سپری می ش��د، آبان ماه سال گذشته 
11مجمع انتخاباتی این هیات به انجام رسید...

11

با اجرای تازه لباس خوان ها؛

»مد سوم« به هنرسرای 
خورشید  اصفهان می آید 

12

کاش تختی را جور دیگر 
قدر  می نهادیم

ویژه نامه 
سیاست

47سال از مرگ جهان پهلوان گذشت
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32

معاون حمل و نقل و ترافیک 
شهرداری اصفهان خبر داد؛
اجرای طرح کنترل معاینه 
فنی خودرو ها از ابتدای 
بهمن ماه جاری 

ظریف در صحن
 علنی مجلس: 
مذاکرات هسته ای چهره 
تعامل گرا و قدرتمندی از 
ایران به دنیا نشان داد

نبود امکانات کافی مانعی بزرگ برای ماموریت های شبانه اورژانس هوایی اصفهان

سه استان؛ یک بالگرد اورژانس!

تعادل میان محیط خانواده و شغل

مادران شاغل؛ کمیت و کیفیت 
زمانی که با فرزند می گذرد
10

در گفت و گو با هنرمند نمایشگاه 
»سابیده بر پوست« در گالری آپادانا 

مطرح شد:

 عکاسی ابزاری برای غلبه 
بر بی قراری هایم بود 
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سرعتی باور نکردنی 
پاسخی به نیاز اینترنت پرسرعت شما 

حـتی اگـر خـط تلـفن نـداشــته بـاشید                         
یا مشکل مخابراتی داشته باشید 

لطفا کمربندهای ایمنی خود را ببندید

دارای مجوز توزیع اینترنت ISDP به شماره 12-13-105 

صادره از سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی 

تلفن تماس:                36205196 
www.shabakieh.com

اینترنت پر سرعت بی سیم شبکیه 
با کمترین تعرفه، کیفیت بالا و نصب 

سریع

آگهی فراخوان شرکت سهامی ذوب آهن اصفهان 

روابط عمومی ذوب آهن اصفهان 

)نوبت اول(

 

سایر موارد: 
1-زمان دریافت اس��ناد:  از تاریخ نشر آگهی نوبت اول تا پایان ساعت اداری مهلت دریافت 

اسناد )مندرج در جدول(
2-جهت اطلاع از محل دریافت اسناد و کسب اطلاعات بیشتر به آدرس

 www.esfahansteel.com مراجعه فرمایید. 

مهلت ارایه پیشنهادمهلت دریافت اسنادموضوعشماره نوع فراخوانردیف

تجدید مناقصه 1
بین المللی 

خرید سه ردیف لوله ارتجاعی مربوط به 9302518
کنورتور 

93/10/2793/11/11

خرید مواد و متریال مورد نیاز طبخ نان، 9306930R1مناقصه 2
فعالیت طبخ، بسته بندی و توزیع آن در 

رستوران های شرکت سهامی
 ذوب آهن اصفهان 

93/10/2193/10/30

ضمنا لیست استعلامهای مربوط به خریدهای متوسط )بدون برگزاری مناقصه (درسایت شرکت به آدرس ذیل درج میگردد.



وزیر ام��ور خارجه با بی��ان اینکه م��ردم ایران با 
مش��ارکت گس��ترده در انتخابات و پشتیبانی از 
رویکرد تدبیر و اعت��دال زمینه ورود به مذاکرات 
را فراهم کردند گفت: مذاکرات هسته ای چهره 
تعامل گ��را و قدرتمندی از ایران در دنیا نش��ان 
داد. به گزارش اصفهان زیبا به نقل از خبرگزاری 
خانه ملت، محمدجواد ظریف در نشست علنی دیروز،سه شنبه  
مجلس شورای اس��امی گفت: برادران و خواهران عزیز قدرت 
ایران اس��امی از عوامل متع��دد طبیعی، دفاع��ی، اعتقادی و 
 انسانی و سیاسی نشأت می گیرد که برجسته ترین آن فرهنگ 
عزت مداری، اعتماد به نفس و نقش مردم امت اسامی به یادگار 
امام راحل و تاکید مک��رر مقام معظم رهبری اس��ت.وزیر امور 
خارجه ادامه داد: این قدرت همانا ابزارها و حربه ها علیه این ملت 

را ناکارآمد ساخته است و بجاست که اینجا به روان شهدای پاک 
انقاب و جنگ تحمیلی که عالی ترین و والاترین نماد این قدرت 
عظیم است درود بفرستیم. وی تصریح کرد: در شرایط کنونی که 
منابع قدرتی و نفوذی در جهان چند بعدی و متکثر شده است 
برخورداری از این منبع عظیم تمام حضور و نقش آفرینی موثر 
و جدی در صحنه منطقه ای و جهانی را به جمهوری اس��امی 
بخشیده است و عجیب نیست که بدخواهان ایران انقاب و اسام 
با هراس از ای��ن توانمندی برای اعمال این ق��درت و نفوذ ایران 

مانع تراشی کنند.
ظریف افزود: آخرین ترفندی ک��ه برای این منظور برنامه ریزی 
و تا حدودی عملیاتی ش��ده تهدیدانگاری ب��ه برنامه صلح آمیز 
هسته ای ایران بود که با دو هدف طراحی شده است؛ اول ترسیم 
چهره ای ناامن و خطرناک از ایران که صلح و امنیت را به خطر 

می اندازد و دوم تضعیف توان دفاعی، اقتصادی و تحمیل فشار بر 
مردم از طریق تحریم های دو جانبه و چند جانبه شورای امنیت 
بوده است. وزیر امور خارجه با بیان اینکه مردم ایران با مشارکت 
گسترده در انتخابات ریاست جمهوری وپش��تیبانی از رویکرد 
تدبیر و اعت��دال زمینه ورود ایران را به مذاک��رات فراهم کردند 
گفت: این مذاکرات از یک سو چهره تعامل گرا و قدرتمند ایران 
را نشان داد و از سویی دیگر از گسترش تحریم ها جلوگیری کرد 
و در س��اختمان تحریم ها خلل انداخت، بنابرای��ن با این ابتکار 
سیاسی آنهایی که در کوره ایران هراسی می دمیدند و با هدف 
مهار ایران اقدامات گسترده ای انجام دادند اکنون متوجه مسیر 

اشتباه خود شده اند.

   دولت و تی�م مذاکره کننده هیچ هدف سیاس�ی و 
جناحی را در مذاکرات دنبال نمی کند

وزیر امور خارجه اف��زود: ایران امروز به اقرار و اعتراف دوس��ت و 
دش��من نه مش��کل منطقه که بلکه عامل ثبات و امنیت است و 
سیاست های بصیرت آمیز ایران اسامی تحت حمایت مقام معظم 
رهبری سبب شد که حتی دولتمردان آمریکایی به نقش ایران در 
تحولات منطقه اذعان کنند. وی تاکید کرد: از این منظر سیاست 
خارجی توانس��ته اس��ت با در نظر گرفتن توافقات در مذاکرات 
ژنو فضاس��ازی خصمانه و بهانه جویی های ه��ر روزه علیه ایران 
اس��امی مقابله کند و س��هم کوچکی در ارتقا و امنیت و اقتدار 
کش��ور ایجاد کند و این جزیی از وظایف قانونی و ذاتی دستگاه 

دیپلماسی است.
ظریف گفت: همان گونه که مقام معظم رهبری چندی پیش در 
جلسه ای با سفرا فرمودند که یک دیپلماسی هوشمند می تواند 
دستاوردهای مهم سیاسی، اقتصادی و اجتماعی به همراه آورد 
که با هیچ حرکتی از جمله جنگ های پرهزینه حاصل نمی شود 
و این واقعیت نش��ان دهنده وزن و جایگاه دس��تگاه دیپلماسی 
است که البته قدرت هایی تاش کردند با زور و اسلحه منافع خود 

را تامین کنند که ناکام ماندند اما کسانی با ظرافت منافع خود را 
تامین کردند. وزیر امور خارجه تصریح کرد: من به شما اطمینان 
می دهم که دول��ت و تیم مذاکره کننده هیچ هدف سیاس��ی و 
جناحی را در مذاکرات دنبال نمی کند بنده با سه دهه مطالعه و 
تجربه در سیاست خارجی عمیقا اعتقاد دارم که جناحی شدن 
سیاست خارجی نقطه بی بازگشت شکس��ت آن است و هزینه 
کردن از مناف��ع ملی برای اه��داف جناحی و سیاس��ی گناهی 
نابخشودنی اس��ت و به همین دلیل بحث هس��ته ای بر مبنای 
فتوای روش��ن مقام معظم رهبری طراحی شد و به عنوان امری 

ملی پیگیری می شود و ما از همه منافع مردم دفاع می کنیم.

   وزارت امور خارجه به دنبال فرصت سازی به منظور 
ارتقای اقتدار ملی است

وزیر امور خارجه در بخش دوم صحبت های خود گفت: سخنان 
خود را با نقل قولی از مق��ام معظم رهبری در جمع مجمع عالی 
بسیجیان عرض می کنم که ایشان فرمودند هیات مذاکره ما حقا 
و انصافا پرتاش وجدی هستند، ایستادگی کرده و با منطق حرف 
می زنند و زیر بار حرف زور نمی روند، این را همه می دانند و باید 
توجه کنند که همه جزییات و آنچه  در گفت و گوها و مذاکرات 

عنوان می شود شاید همه مردم مطلع نباشند.
وی افزود: امروز طرف های مذاکره کننده به این نکته دریافته اند 
که برای رسیدن به توافق باید همه تحریم های ظالمانه رفع شود 
چرا که تحریم می��وه ای جز نفرت و کینه به ب��ار نمی آورد و اما 
این موضوع هیچ خللی در عزم راس��خ مردم ای��ران در پیگیری 
حقوق خود ایجاد نمی کند.ظریف خط��اب به همه نمایندگان 
 گفت: امروز در مذاکرات هیچ کس و به هیچ وجه راجع به اصل 
غنی س��ازی صحبت نمی کند تنه��ا موضوع راجع ب��ه میزان 
غنی س��ازی اس��ت که این مورد نتیجه مقاومت مردم و تاش 
دانشمندان هسته ای و خون پاک این شهداست که در اینجا به 

روان پاک آنها درود می فرستیم.

با ۱۲۵ رای موافق؛

نمایندگان مجلس از پاسخ های ظریف 
قانع شدند

نمایندگان مجلس با ۱۲۵ رای موافق از پاسخ های وزیر خارجه درباره 
سوال نماینده مشهد قانع شدند.

نمایندگان مجلس شورای اسامی در نشست علنی صبح دیروز سوال 
جواد کریمی قدوسی، نماینده مشهد و کات و عده دیگری از وکای 
ملت از محمدجواد ظریف، وزیر امور خارجه کشورمان را مورد بحث 

و بررسی قرار دادند.
 این سوال پیش از این در کمیس��یون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس مورد رسیدگی قرار گرفته بود، اما به دلیل اقناع نشدن نماینده 
سوال کننده از پاسخ های وزیر، سوال مذکور برای رسیدگی بیشتر به 
صحن علنی موکول ش��ده بود. کریمی قدوسی در پایان سخنان خود 

تاکید کرد که از پاسخ های وزیر قانع نشده است.
پس از پایان س��وال کریمی قدوسی، نماینده مش��هد از محمدجواد 
ظریف وزیر امور خارجه، محمدرضا باهنر، نایب رییس دوم مجلس که 
در غیاب لاریجانی ریاست س��اعتی از صحن علنی را بر عهده داشت، 

گفت: شما باید اعام کنید که قانع شده اید یا نه؟ 
اگر قانع نش��ده اید مجلس موظف به رای  گیری اس��ت، زیرا قبا هم 
این مش��کل را داشتیم.کریمی قدوسی نیز در پاس��خ گفت: حتی اگر 
یک نفر هم رای بدهد قانع نش��دم، ش��ما می مانید و مل��ت و تاریخ. 
نمایندگان مجلس با ۱۲۵ رای موافق، 86 رای مخالف و 8 رای ممتنع 
 از مجموع ۲۲9 نماینده حاضر در جلسه از پاسخ های وزیر خارجه قانع 

شدند.

اعتراف صریح هاآرتص به ترور 
دانشمندان هسته ای ایران توسط موساد

یک رسانه صهیونیستی با اشاره ضمنی به خبر تاش نافرجام موساد 
در ترور یکی از نخبگان هسته ای ایران، هدف موساد را »کند ساختن 

پیشرفت های هسته ای ایران« نامید.
 روزنامه صهیونیس��تی»هاآرتص« ضمن اش��اره به خب��ر ۲ روز قبل 
تاش ناموفق جاسوسان موساد در ترور یکی از دانشمندان هسته ای 
ایران به نقل از دان راویو، خبرنگار ش��بکه خبری »سی بی اس نیوز« 
آمریکا به تاش های گسترده موساد در ترور نخبه های هسته ای ایران 

اذعان کرد.
بر اساس این گزارش، دان راویو که کارشناس امور اطاعاتی اسرائیل 
اس��ت، تاکید کرد: موس��اد در س��ال های قبل درصدد توطئه و ترور 

دانشمندان ارشد هسته ای ایران بوده است.
راویو در این زمینه اذعان کرد که هدف موس��اد کاس��تن از پیشرفت 

هسته ای ایران بوده است.
این خبرنگار آمریکایی در ادامه گزارش خود مدعی ش��د که موس��اد 
سعی می کند تا مانع از پیوس��تن ایرانیان تحصیلکرده به برنامه های 

هسته ای ایران شود.
گفتنی است، روزنامه صهیونیستی هاآرتص در حالی اقدام به انتشار 
این خبر کرده است که ۲ روز قبل معاون عملیات فرماندهی حفاظت 
سپاه پاسداران انقاب اس��امی ایران از خنثی ش��دن طرح دشمن 
صهیونیستی در ترور یکی از دانشمندان هسته ای و با حضور به موقع 

سربازان گمنام امام زمان )عج( خبر داده بود.
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

اخبــار کوتــاه

جانشین فرماندهی حفاظت سپاه:

از سال 89 هیچ  اقدام عملی برای هواپیماربایی در ایران نشده است 
باهنر در پایان جلسه علنی مجلس:

اولویت نظام پافشاری بر حقوق ملت است
نایب رییس مجلس ش��ورای اس��امی با بیان اینکه اولویت نظام 
پافشاری بر حقوق ملت است، گفت: برای حفظ منافع ملت اختافی 
بین مسوولان نیس��ت. محمدرضا باهنر، نایب رییس دوم مجلس 
شورای اسامی در پایان جلس��ه علنی امروز سه شنبه پارلمان و 
پس از رسیدگی به سوال نماینده مش��هد از وزیر امور خارجه در  
سخنانی اظهار داش��ت: مهم ترین اولویت نظام موضوع پافشاری 
بر حقوق حقه ملت ایران و اصول اعتقادی نظام جمهوری اسامی 
است که در این راستا و برای حفظ منافع ملی هیچ گونه اختافی 

بین دس��ت اندرکاران وجود ندارد. وی با بیان اینکه ما به نیروهای 
دیپلمات خودمان در مذاکرات هس��ته ای اعتماد کامل داریم و به 
آمریکا و همپیمانان��ش هیچ اعتمادی نداریم، خاطرنش��ان کرد: 
مسوولان ارشد نظام با وسواس و جدیت، عملکرد مقامات دیپلمات 
را رصد ک��رده و از اقدامات آنها حمای��ت می کنند.به گفته باهنر، 
حمایت و اعتماد به تیم مذاکره کننده هس��ته ای نظر تمام فعالان 
سیاسی بوده و رای مجلس نیز در خصوص اقناع از سخنان وزیر امور 

خارجه این موضوع را نشان داد.

سردار کاظمی خبر برخی از رسانه ها مبنی بر اقدام به هواپیماربایی 
توسط یکی از گروهک های تروریستی را سوءبرداشت و استنباط 
نادرست از سخنان معاون عملیات فرماندهی حفاظت سپاه دانست. 
درپی مصاحبه اخیر معاون عملیات فرماندهی حفاظت س��پاه با 
یکی از رسانه ها و متعاقبا اشاره به اقدام عملی یکی از گروهک های 
تروریستی برای هواپیماربایی در یکی از بخش های خبری صدا و 
سیمای جمهوری اسامی ایران، سردار سرتیپ دوم پاسدار محمد 
حسن کاظمی، جانشین فرماندهی حفاظت س��پاه گفت: از سال 

۱389 تا کنون هیچ گونه اقدام عملی برای هواپیماربایی در ایران 
صورت نگرفته و خبر برخی رسانه ها مبنی بر اقدام به هواپیماربایی 
یکی از گروهک های تروریس��تی اس��تنباطی نادرست از سخنان 
معاون عملیات فرماندهی حفاظت س��پاه ب��وده. وی تصریح کرد: 
سپاه پاس��داران انقاب اس��امی در ماموریت تامین امنیت پرواز 
هواپیماهای مسافری و مقابله با ایجاد هرگونه ناامنی در این حوزه 
همچون گذشته با هوشمندی و هوش��یاری کامل دشمنان نظام 
مقدس اسامی را از دستیابی به اهداف شومشان باز خواهد داشت.  

ظریف در صحن علنی مجلس:  

مذاکرات هسته ای چهره تعامل گرا و قدرتمندی از ایران به دنیا نشان داد 

گروه 
ایران

لیلا
نیکخواه

 ب��ه گ��زارش قلم��دون نی��وز و ب��ه گ��زارش 
خبرگزاری ها، ملک عبدالله، پادش��اه عربستان بعد 
از ابتا به بیم��اری التهاب ریوی ب��ه خاطر وخامت 
 وضعیت بیماری اش از دو روز گذش��ته به کما رفته 

است...
اصولا آدم ها وقتی به کما می روند یک پایش��ان 
این ور دنیاست،یک پایشان آن ور...قسمت جالب ماجرا سبک 
شدن روح است که آدم هر جا را از این ور بخواهد می تواند ببیند 
 و خاصه یک دور دور مف��ت و مجانی را قب��ل از مرگ مهمان 
می شود. اما قسمت بد ماجرا وقتی اس��ت که آدم آن ورِاین ور 

را هم می بیند.
حالا با این تفاسیر ملک عبدالله را در حالت کما در نظر بگیرید:

  این ور) کاخ پادش��اهی عربستان ...همه ش��ونصد و شصت 
وشش ولیعهدی که توانسته اند از چنگ عزارئیل جان سالم به 

در ببرند دورهم جمع شده اند...(:
ولیعهد شماره ۵6: من از همین الان دارم اتمام حجت می کنم 
که وقتی  پادش��اه  غزل خداحافظی را خواند، دعوایمان نشود...

من خودم یک تنه پادشاه می شوم.
ولیعهد شماره ۱0۱: هی...فکر کردی بچه زرنگ عربستانی؟ مگه 

از روی جنازه من رد بشوی!
ولیعهد ش��ماره 44/۲: انگار یادت��ان رفته که من از همه ش��ما 
 به پادش��اهی شایس��ته ترم...خونخ��واری و جاه طلب��ی من را 

هیچ کدامتان ندارید.
ولیعهد شماره 33: اما هیچ کدامتان بیشتر از من با آمریکایی ها و 

انگلیسی ها و اسرائیلی ها رفیق نیستید. 
طوری که من دست بوس اوباما هستم و ارادتمند ملکه انگلیس، 

هیچ کدامتان نیستید.
بچه ولیعهدش��ماره ۵: بچه ها...بچه ها ...یک خبر خوش...حال 

عبدالله وخیم تر شده ...خبرش داغ داغ است ....
جمیع ولیعهد ها کلهم اجمعین: هورا ...هورا...

  اما ملک عبدالله با دیدن این اوضاع از آن ور فریاد می زند بچه 
های من ...پسر ها و پسرعمو ها و نوه ها و نواده ها ...من هنوز زنده 

ام...کسی حرف من را می شنود؟ 
حالم خوب ش��د تک تکتان را می دهم داعش س��رتان را بکند 
آبگوشت درست کند بزنم به رگ... هی ولیعهد شماره 60! تو که 
خیلی برای ما اظهار خاکساری می کردی...مگر اینکه دستم به 

تو نرسد! ولیعهد شماره۲۱.....
) در این لحظه،در حالی که ملک عبدالله بال بال می زند دعوای 
ولیعهد ها بالا می گیرد که بنابر اخبار واصله این دعوا دو کشته 

و ۵۲ زخمی در پی خواهد داشت(.
  اون ور پاکارد سر در ورودی: 

عبدالله عزیز به خانه خودت خوش آمدی 
 دوستدارانت یزید و شمر ابن ذی الجوشن

دوری به سر آمد ...عبدالله  خوش آمد
  از طرف بن لادن و بچه های طالبان به جز ریگی

  جمعی از عناصر به هاکت رس��یده داعش  در حال تدارک 
نهار ظهر: 

-    هی کله پوک ...دو تا گدازه داغ اضافه کن مهمان داریم
-    جدا؟ کی هست؟

-    ملک عبدالله دیگه می خوای کی باشه ...بیشتر بکش ..این بابا 
خوش اشتهاست ها... در ضمن آتش حمام آهن مذاب را هم زیاد 

کن خسته است...میاد بتونه یک آهن تنیی بکند...
  صدام هم در حال تمرین دادن به گروه س��رود برای مراسم 

پیشواز :
آمدی جانم به قربانت ولی حالا چرا/ بی وفای بی وفا با این همه 

تاخیر چرا!
نوکر اوبامایی، بعد شارون تو آمدی/ سنگ دل،حالا که  پوسیده ام 

از پا آمدی!

آمیزقلمدون و عربستانِ بعد از ملک عبدالله
آمیز قلمدون درجرگه سیاست

وزیر ام��ور خارجه با بی��ان اینکه م��ردم ایران با 
مش��ارکت گس��ترده در انتخابات و پشتیبانی از 
رویکرد تدبیر و اعت��دال زمینه ورود به مذاکرات 
را فراهم کردند گفت: مذاکرات هسته ای چهره 
تعامل گرا و قدرتمندی از ایران در دنیا نشان داد. 
به گزارش اصفهان زیبا به نقل از خبرگزاری خانه 
ملت، محمدجواد ظریف در نشست علنی دیروز )سه شنبه 16 
دی ماه( مجلس شورای اسلامی گفت: برادران و خواهران عزیز 
قدرت ایران اسلامی از عوامل متعدد طبیعی، دفاعی، اعتقادی و 
انسانی و سیاسی نشأت می گیرد که برجسته ترین آن فرهنگ 
عزت مداری، اعتماد به نفس و نقش مردم امت اسلامی به یادگار 
امام راحل و تأکید مکرر مقام معظم رهبری می باشد.وزیر امور 
خارجه ادامه داد: این قدرت همانا ابزارها و حربه ها علیه این ملت 

را ناکارآمد ساخته است و بجاست که اینجا به روان شهدای پاک 
انقلاب و جنگ تحمیلی که عالی ترین و والاترین نماد این قدرت 
عظیم است درود بفرستیم.وی تصریح کرد: در شرایط کنونی که 
منابع قدرتی و نفوذی در جهان چند بعدی و متکثر شده است 
برخورداری از این منبع عظیم تمام حضور و نقش آفرینی موثر 
و جدی در صحنه منطقه ای و جهانی را به جمهوری اس��لامی 
بخشیده اس��ت و عجیب نیس��ت که بدخواهان ایران انقلاب و 
اس��لام با هراس از این توانمندی برای اعمال این قدرت و نفوذ 

ایران مانع تراشی کنند.
ظریف افزود: آخرین ترفندی ک��ه برای این منظور برنامه ریزی 
و تا حدودی عملیاتی ش��ده تهدیدانگاری ب��ه برنامه صلح آمیز 
هسته ای ایران بود که با دو هدف طراحی شده است اول ترسیم 
چهره ای ناامن و خطرناک از ایران که صلح و امنیت را به خطر 

می اندازد و دوم تضعیف توان دفاعی، اقتصادی و تحمیل فشار بر 
مردم از طریق تحریم های دو جانبه و چند جانبه شورای امنیت 
بوده است. وزیر امور خارجه با بیان اینکه مردم ایران با مشارکت 
گسترده در انتخابات ریاست جمهوری وپش��تیبانی از رویکرد 
تدبیر و اعت��دال زمینه ورود ایران را به مذاک��رات فراهم کردند 
گفت: این مذاکرات از یک سو چهره تعامل گرا و قدرتمند ایران 
را نش��ان داد و از سویی دیگر از گس��ترش تحریم ها جلوگیری 
کرد و در ساختمان تحریم ها خلل انداخت بنابراین با این ابتکار 
سیاسی آنهایی که در کوره ایران هراسی می دمیدند و با هدف 
مهار ایران اقدامات گسترده ای انجام دادند اکنون متوجه مسیر 

اشتباه خود شده اند.

   دولت و تی�م مذاکره کننده هیچ هدف سیاس�ی و 
جناحی را در مذاکرات دنبال نمی کند

وزیر امور خارجه افزود: ایران امروز به اقرار و اعتراف دوس��ت و 
دشمن نه مشکل منطقه که بلکه عامل ثبات و امنیت می باشد 
و سیاس��ت های بصیرت آمیز ایران اسلامی تحت حمایت مقام 
معظم رهبری سبب شد که حتی دولتمردان آمریکایی به نقش 
ایران در تحولات منطقه اذع��ان کنند.وی تأکید ک��رد: از این 
منظر سیاست خارجی توانسته است با در نظر گرفتن توافقات 
در مذاکرات ژنو فضاسازی خصمانه و بهانه جویی های هر روزه 
علیه ایران اسلامی مقابله کند و سهم کوچکی در ارتقاء و امنیت 
و اقتدار کش��ور ایجاد کند و این جزئی از وظایف قانونی و ذاتی 
دستگاه دیپلماسی اس��ت.ظریف گفت: همانگونه که در جلسه 
چندی پیش مقام معظم رهبری با س��فرا ایش��ان فرمودند که 
یک دیپلماسی هوشمند می تواند دستاوردهای مهم سیاسی، 
اقتصادی و اجتماعی به همراه آورد که با هیچ حرکتی از جمله 
جنگ های پرهزینه حاصل نمی شود و این واقعیت نشان دهنده 
وزن و جایگاه دس��تگاه دیپلماسی اس��ت که البته قدرت هایی 
تلاش کردند با زور و اسلحه منافع خود را تأمین کنند که ناکام 

ماندند اما کسانی با ظرافت منافع خود را تأمین کردند.وزیر امور 
خارجه تصریح کرد: من به شما اطمینان می دهم که دولت و تیم 
مذاکره کننده هیچ هدف سیاسی و جناحی را در مذاکرات دنبال 
نمی کند بنده با س��ه دهه مطالعه و تجربه در سیاست خارجی 
عمیقا اعتقاد دارم که جناحی ش��دن سیاست خارجی نقطه بی 
بازگشت شکس��ت آن اس��ت و هزینه کردن از منافع ملی برای 
اهداف جناحی و سیاس��ی گناهی نابخشودنی است و به همین 
دلیل بحث هسته ای بر مبنای فتوای روشن مقام معظم رهبری 
طراحی ش��د و به عنوان امر ملی پیگیری می ش��ود و ما از همه 

منافع مردم دفاع می کنیم.

   وزارت امور خارجه به دنبال فرصت سازی به منظور 
ارتقاء اقتدار ملی است

وزیر امور خارجه در بخش دوم صحبت های خود گفت: سخنان 
خود را با نقل قولی از مق��ام معظم رهبری در جمع مجمع عالی 
بسیجیان عرض می کنم که ایش��ان فرمودند هیأت مذاکره ما 
حقا و انصافا پرتلاش وجدی هستند ایستادگی کرده و با منطق 
حرف می زنند و زیر بار حرف زور نمی روند این را همه می دانند 
و باید توجه کنند که همه جزئیات و آنچه را که در گفت و گوها 
و مذاکرات عنوان می شود ش��اید همه مردم مطلع نباشند.وی 
افزود: امروز طرف های مذاکره کننده به این نکته دریافته اند که 
برای رس��یدن به توافق باید همه تحریم های ظالمانه رفع شود 
چرا که تحریم میوه ای جز نفرت و کینه به بار نمی آورد و اما این 
موضوع هیچ خللی در عزم راسخ مردم ایران در پیگیری حقوق 
خود ایجاد نمی کند.ظریف خطاب به هم��ه نمایندگان گفت: 
امروز در مذاکرات هیچ کس و به هی��چ وجه راجع به اصل غنی 
سازی صحبت نمی کند تنها موضوع راجع به میزان غنی سازی 
اس��ت که این مورد نتیجه مقاومت مردم و تلاش دانش��مندان 
هسته ای و خون پاک این شهدا می باش��د که در اینجا به روان 

پاک آنها درود می فرستیم.

با ۱۲۵ رأی موافق

نمایندگان مجلس از پاسخ های »ظریف« 
قانع شدند

نمایندگان مجلس ب��ا 1۲۵ رأی مواف��ق از پاس��خ های وزیر خارجه 
درباره س��ؤال نماینده مشهد قانع ش��دند.نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی در نشس��ت علنی صبح دیروز )سه شنبه( پارلمان سؤال ملی 
جواد کریمی قدوسی نماینده مش��هد و کلات و عده دیگری از وکلای 
ملت از محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه کش��ورمان را مورد بحث 
و بررسی قرار دادند. این سؤال پیش از این در کمیسیون امنیت ملی 
و سیاست خارجی مجلس مورد رسیدگی قرار گرفته بود اما به دلیل 
عدم اقناع نماینده سؤال کننده از پاسخ های وزیر، سؤال مذکور برای 
رسیدگی بیش��تر به صحن علنی موکول شده بود. کریمی قدوسی در 
پایان س��خنان خود تأکید کرد که از پاسخ های وزیر قانع نشده است.

پس از پایان سؤال کریمی قدوسی نماینده مشهد از محمدجواد ظریف 
وزیر امور خارجه، محمدرضا باهنر نایب رئیس دوم مجلس که در غیاب 
لاریجانی ریاست ساعتی از صحن علنی را بر عهده داشت، گفت: شما 
باید اعلام کنید که قانع شده اید یا نه؟ اگر قانع نشده اید مجلس موظف 
به رأی  گیری است زیرا قبلًا هم این مشکل را داشتیم.کریمی قدوسی 
نیز در پاس��خ گفت: حتی اگر یک نفر هم رأی بدهد قانع نشدم، شما 
می مانید و ملت و تاریخ.نمایندگان مجلس ب��ا 1۲۵ رأی موافق، 86 
رأی مخالف و 8 رأی ممتنع از مجموع ۲۲9 نماینده حاضر در جلسه 

از پاسخ های وزیر خارجه قانع شدند.

اعتراف صریح هاآرتص به ترور 
دانشمندان هسته ای ایران توسط موساد

یک رسانه صهیونیستی با اشاره ضمنی به خبر تلاش نافرجام موساد 
در ترور یکی از نخبگان هسته ای ایران، هدف موساد را »کند ساختن 
پیشرفت های هسته ای ایران« نامید. روزنامه صهیونیستی»هاآرتص« 
ضمن اشاره به خبر ۲ روز قبل تلاش ناموفق جاسوسان موساد در ترور 
یکی از دانشمندان هس��ته ای ایران ، به نقل از »دان راویو« خبرنگار 
شبکه خبری »سی بی اس نیوز« آمریکا به تلاش های گسترده موساد 
در ترور نخبه های هسته ای ایران اذعان کرد.بر اساس این گزارش، دان 
راویو که کارشناس امور اطلاعاتی اسرائیل است، تاکید کرد موساد در 
سال های قبل درصدد توطئه و ترور دانشمندان ارشد هسته ای ایران 
بوده اس��ت.راویو در این زمینه اذعان کرد که هدف موساد کاستن از 
پیشرفت هسته ای ایران بوده اس��ت.این خبرنگار آمریکایی در ادامه 
گزارش خود مدعی ش��د که موساد س��عی می کند تا مانع از پیوستن 
ایرانیان تحصیلکرده به برنامه های هسته ای ایران شود.گفتنی است، 
روزنامه صهیونیستی هاآرتص در حالی اقدام به انتشار این خبر کرده 
است که ۲ روز قبل معاون عملیات فرماندهی حفاظت سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی ایران از خنثی شدن طرح دشمن صهیونیستی در ترور 
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ای������ران

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

اخبــار کوتــاه

جانشین فرماندهی حفاظت سپاه:

از سال 89 هیچ  اقدام عملی برای هواپیماربایی در ایران نشده است 
باهنر در پایان جلسه علنی مجلس:

اولویت نظام پافشاری بر حقوق ملت است
نایب رئیس مجلس ش��ورای اس��لامی با بیان اینکه اولویت نظام 
پافشاری بر حقوق ملت است، گفت: برای حفظ منافع ملت اختلافی 
بین مسئولان نیس��ت. محمدرضا باهنر نایب رئیس دوم مجلس 
شورای اسلامی در پایان جلسه علنی امروز سه شنبه پارلمان و پس 
از رسیدگی به سوال نماینده مشهد از وزیر امور خارجه در  سخنانی 
اظهار داش��ت: مهمترین اولویت نظام موضوع پافشاری بر حقوق 
حقه ملت ایران و اصول اعتقادی نظام جمهوری اس��لامی اس��ت 
که در این راس��تا و برای حفظ منافع ملی هیچگونه اختلافی بین 

دست اندرکاران وجود ندارد.وی با بیان اینکه ما به نیروهای دیپلمات 
خودمان در مذاکرات هس��ته ای اعتماد کامل داریم و به آمریکا و 
همپیمانانش هیچ اعتمادی نداریم، خاطرنش��ان کرد: مسئولان 
ارشد نظام با وسواس و جدیت، عملکرد مقامات دیپلمات را رصد 
کرده و از اقدامات آنها حمایت می کنند.به گفته باهنر، حمایت و 
اعتماد به تیم مذاکره کننده هسته ای نظر تمام فعالان سیاسی بوده 
و رأی مجلس نیز در خصوص اقناع از سخنان وزیر امور خارجه این 

موضوع را نشان داد.

سردار کاظمی خبر برخی از رسانه ها مبنی بر اقدام به هواپیماربایی 
توسط یکی از گروهک های تروریستی را سوءبرداشت و استنباط 
نادرست از سخنان معاون عملیات فرماندهی حفاظت سپاه دانست. 
درپی مصاحبه اخیر معاون عملیات فرماندهی حفاظت س��پاه با 
یکی از رسانه ها و متعاقبا اشاره به اقدام عملی یکی از گروهک های 
تروریس��تی برای هواپیمایی در یکی از بخش ه��ای خبری صدا 
و سیمای جمهوری اس��لامی ایران، سردار س��رتیپ دوم پاسدار 
محمد حسن کاظمی جانش��ین فرماندهی حفاظت سپاه اظهار 

داشت: همانگونه که بارها اعلام شده از سال 1389 تا کنون هیچ 
گونه اقدام عملی برای هواپیماربایی در ایران صورت نگرفته است 
و خبر برخی رسانه ها مبنی بر اقدام به هواپیماربایی توسط یکی از 
گروهک های تروریستی سوءبرداشت و استنباط نادرست از سخنان 
معاون عملیات فرماندهی حفاظت سپاه بوده است. وی تصریح کرد: 
سپاه پاسداران انقلاب اس��لامی در ماموریت تامین امنیت پرواز 
هواپیماهای مسافری و مقابله با ایجاد هرگونه ناامنی در این حوزه 
همچون گذشته با هوشمندی و هوش��یاری کامل دشمنان نظام 

ظریف در صحن علنی مجلس:  

مذاکرات هسته ای چهره تعامل گرا و قدرتمندی از ایران به دنیا نشان داد 

گروه 
ایران

آگهی فراخوان جذب سرمایه گذار  مناقصه 93-4-380 آگهی مناقصه نوبت دوم 

شرکت واحد اتوبوسرانی اصفهان و حومه 

ش��رکت واحد اتوبوس��رانی اصفهان و حومه در نظر 
دارد واحد رادیاتور سازی خود را به بخش خصوصی 
واگ��ذار نماید،  بنابراین از ش��رکت ها و موسس��ات 
حقوق��ی دارای مج��وز دع��وت می ش��ود از تاریخ 
 93/10/20 ب��ه امور اداری این ش��رکت و یا س��ایت
)www.isfahanbus.ir( مراجعه و فرم های مربوطه 
را دریافت و پیشنهادهای خود را حداکثر تا پایان وقت 

اداری چهارشنبه 93/10/24 تحویل نمایند. 
تاریخ بازگشایی پاکت ها: 9 صبح پنجشنبه 93/10/25

مبلغ سپرده شرکت در مناقصه: پنجاه میلیون ریال 

اولین تولید کننده کف پوش های پارکی 

  "گرانول" و تاتمی در استان اصفهان

www.rahmand.com
www.rahfoom.com

03۱-3۲۲99۱37
0939۵8۱۱۱49

ساعات تماس 9 صبح الی ۱7 عصر
rahfoom@Gmail.com

آگهی مناقصه )نوبت اول( راه   فــوم

شرکت واحد اتوبوسرانی اصفهان و حومه 

ش��رکت آب و فاضلاب اس��تان اصفهان در نظر دارد، جهت شناس��ایی سرمایه گذاران واجد 
شرایط، فراخوان پروژه ای تحت عنوان »اجرای تاسیسات فاضلاب باقیمانده شهر اژیه در ازای 
واگذاری پس��اب حاصله« را در قالب قرارداد بیع متقابل با مشخصات ذیل،  برگزار نماید. لذا 

بدینوسیله از سرمایه گذاران واجد الشرایط دعوت به عمل می آید. 
الف( شرح مختصری از پروژه 

-برآورد هزینه سرمایه گذاری اولیه طرح: 70 میلیارد ریال 
-نحوه اجرای پروژه: بیع متقابل 

-دوره احداث: 2 سال 
-دوره بهره برداری از پساب قابل واگزاری: 15 سال 

-دبی پساب درزمان شروع بهره برداری: 7 لیتر بر ثانیه 
-دبی پساب در افق 1410: 8/5 لیتر بر ثانیه

شرح عملیات: 
احداث تصفیه خانه فاضلاب) 5400 نفری( 

اجرای باقیمانده شبکه جمع آوری فاضلاب؛ )حدود 5 کیلومتر از شبکه طراحی شده به طول 
20 کیلومتر باقیمانده است. 

اجرای ایستگاه های پمپاژ مورد نیاز 

ب( شرایط سرمایه گذار: 
امکان تامین سرمایه مورد نیاز برای احداث تصفیه خانه فاضلاب یا تکمیل شبکه و یا هر دو 

از علاقه مندان خواهشمند است مدارک ذیل را تا پایان مهلت مقرر به دبیرخانه شرکت آب و 
فاضلاب استان اصفهان تحویل نمایند. 

مدارک لازم:  1- آخرین روزنامه رسمی مبنی بر دارندگان امضاهای مجاز معتبر 2- اساسنامه 
3- تصویر کارت ملی و شناسنامه دارندگان امضای مجاز 4- اظهارنامه امکان تامین منابع مالی 

پروژه 5- اطلاعات کلی و حقوقی شرکت 

مهلت تحویل اسناد به دبیرخانه:  ساعت 15:30 روز شنبه مورخ 93/11/4
تاریخ گشایش اسناد مناقصه:  از ساعت 8 صبح روز یکشنبه مورخ 93/11/5

www.abfaesfahan.ir شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان
www.jets.mporg.ir پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات

شماره تلفن: 0313668031-8
داخلی 338-335

نوبت اول

شرکت واحد اتوبوسرانی اصفهان و حومه در نظر دارد عملیات تهیه لباس فرم 2200 نفر از کارکنان خود را با ده درصد افزایش یا کاهش از طریق 
مناقصه واگذار نماید، بنابراین متقاضیان واجد شرایط و دارای پروانه کسب، می توانند از تاریخ 93/10/27 به امور اداری این شرکت )و یا سایت 
www.isfahanbus.ir ( مراجعه و فرم های مربوطه را دریافت و پیش��نهادهای خود را حداکثر تا پایان وقت اداری چهارش��نبه مورخ 93/11/1 

تحویل نمایند، لازم به یادآوری است شرایط عمومی مناقصه در هنگام تحویل، فرم به متقاضیان ارایه خواهد شد. 
تاریخ بازگشایی پاکت ها: 11 صبح پنجشنبه مورخ 93/11/2



استان اصفهان در پایان هفته 
بارانی و برفی می شود

 بخش��ی از مناطق غرب و شمال اصفهان در 24 س��اعت گذشته شاهد 
بارش برف و باران بود و این بارش ها در روزهای پایانی هفته در برخی از 
مناطق استان از سرگرفته می شود. مدیر روابط عمومی و اطلاع رسانی 
اداره کل هواشناسی استان اصفهان اظهار کرد: در روزهای پایانی هفته 
با نفوذ سامانه ناپایدار به اصفهان، وزش باد شدید و بارش برف و باران به 
ویژه در مناطق غرب استان را شاهد خواهیم بود. جلال حیدری افزود: 
نفوذ این سامانه، کاهش محس��وس دما را در پی خواهد داشت. وی در 
 باره پیش بینی وضعیت هوای اصفهان در 24 ساعت آینده گفت: بررسی 
نقش��ه های هواشناس��ی بیانگر گذر ام��واج ناپای��دار از روی اس��تان 
اس��ت و افزایش ابر و وزش ب��اد را در پ��ی خواهد داش��ت. مدیر روابط 
عمومی هواشناس��ی اصفهان اف��زود: در ای��ن مدت دمای اس��تان دو 
تا پنج درج��ه س��انتگیراد کاهش می یاب��د. وی همچنین برای ش��هر 
اصفهان، ه��وای کمی اب��ری، کاه��ش افزایش اب��ر و وزش ب��اد پیش 
بینی ک��رد. دمای ه��وای اصفه��ان در 24 س��اعت آین��ده حداکثر به 
 16 درج��ه س��انتیگراد و حداقل ب��ه دو درج��ه بالای صفر می رس��د.

گرم ترین نقطه استان خورو بیابانک با 18 درجه سانتیگراد بالای صفر 
 و سردترین آن بوئین و میاندشت با 7 درجه س��انتیگراد زیر صفر اعلام 
پیش بینی ش��ده. روابط عمومی اداره کل هواشناس��ی استان اصفهان، 
بیش��ترین میزان بارش در 24 ساعت گذشته اس��تان را در شهرستان 

چادگان با 9.4 میلیمتر باران و چهار سانتیمتر برف اعلام کرد. 

مدیرطرح سامانه هوشمند تاکسی اصفهان 
خبر داد؛

تجهيز ۵ هزار و ۳۰۰ دستگاه تاکسي 
به سامانه هوشمند

مدیر طرح ساماندهی هوشمند تاکس��ی اصفهان اعلام کرد: ۵ هزار و 
۳۰۰ دستگاه تاکسي به سامانه هوش��مند مجهز شده اند. فرهاد گلی 
با بیان این خبر گفت: در ح��ال حاضر حدود ۵ هزار و ۳۰۰ دس��تگاه 
تاکسي به سامانه هوشمند مجهز شده اند.  وي با اشاره به اینكه تجهیز 
تمامی تاکسی های ش��هر اصفهان به سامانه هوشمند تاکسي در حال 
پیگیری است، افزود: در این روش نرخ کرایه به صورت هوشمند، دقیق 
و عادلانه و بر اساس مصوبات مراجع ذي صلاح تعیین مي شود. مدیر 
طرح س��اماندهی هوشمند تاکس��ی اصفهان تصریح کرد: با نصب این 
سامانه بر روي تاکسي مبالغ به صورت الكترونیكي به حساب رانندگان 
تاکسي واریز مي شود. وی گفت: اس��تفاده از سامانه هوشمند تاکسي 
براي خودروهایي که به این دستگاه مجهز ش��ده اند الزامي است و در 
صورت مشاهده خاموش بودن این سیستم بر اساس مقررات سازمان 

تاکسیرانی با رانندگان متخلف برخورد خواهد شد. 

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری 
اصفهان خبرداد؛

افزایش ۱۰ درصدی جمع آوری 
مواد بازیافتی در 9ماهه امسال

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری اصفهان با اشاره به اینكه 
آمار مواد بازیافتی در 9 ماهه امسال نس��بت به مدت مشابه سال گذشته 
 1۰ درص��د افزایش داش��ته، اظهار داش��ت: ۵7 درصد از م��واد بازیافتی 
جمع آوری شده در 9ماهه امسال کاغذ و مقوا بوده. تیمور باجول با بیان 
این مطلب گفت: در 9ماهه سال جاری 44 هزار تن پسماند خشک از سطح 
شهر اصفهان جمع آوری شده است. وی با اشاره به اینكه آمار مواد بازیافتی 
در نه ماهه امسال نسبت به مدت مش��ابه سال گذشته 1۰ درصد افزایش 
داشته، افزود: این افزایش نشان می دهد که فرهنگسازی ها و نظارت های 
سازمان در خصوص تفكیک پسماند خش��ک و تر و جداسازی زباله ها از 

مبدا اثرگذار بوده است. 
باجول تصریح کرد: پسماند های خشک از طریق مراجعه ماموران بازیافت 
به صورت هفتگی به درب منازل، مراجعه شهروندان به ایستگاه های ثابت 
بازیافت و جمع آوری مواد بازیافتی مجتمع های تجاری، بانک ها و مدارس 

انجام می شود. 

 سرپرست مدیریت طرح های تفصيلی 
و نقشه برداری:

فاز اول پروژه پلان کد به شهرداري 
اصفهان تحویل داده شد

فاز اول از ترازیابی نقاط ارتفاعی خاتمه و جانمایی نقاط بر روی مسیرهای 
طراحی شده و شناسنامه آنها تحویل ش��هرداری اصفهان شده است. به 
 نقل از روابط عمومی معاونت شهرس��ازی و معماری، سرپرست مدیریت 
طرح های تفصیلی و نقشه برداری گفت : باتوجه به تلاش مستمر کمیته 
نظارت بر اجرای پروژه پلان کد متشكل از کارشناسان معاونت شهرسازی و 
معماری ، معاونت برنامه ریزی، پژوهش و فناوری اطلاعات، معاونت عمران 
شهری، مدیریت بازرسی و سازمان فاوا ، فاز اول از ترازیابی نقاط ارتفاعی 
خاتمه و با جانمایی نقاط بر روی مسیرهای طراحی شده و شناسنامه آنها 

تحویل شهرداری اصفهان شده است.  
س��عید جوانبخ��ت اف��زود: امی��د اس��ت تم��ام قس��مت ه��ای فنی 
در مجموع��ه ش��هرداری اصفهان از اطلاع��ات مذکور به نحوه احس��ن 
 و بهینه اس��تفاده کنن��د. وي ادام��ه داد: جلس��ات فنی جهت ش��روع 
فاز دوم عملیات به منظور تكثیر نقاط به معابر داخلی شهر شروع و به زودی 

با عقد قرارداد با مشاور ذی صلاح عملیات اجرایی آن آغاز خواهد شد.

در تاری��خ ۳1 تی��ر 9۳ بع��د از وقف��ه ای حدودا 
 یک س��اله، دکتر غفور راس��تین،مدیر حوادث و 
فوریت های پزشكی اصفهان با اشاره به راه اندازی 
مجدد پایگاه اورژانس هوایی 11۵ اصفهان عنوان 
می کند که با توجه به توافقات صورت گرفته بین 
دانشگاه علوم پزشكی اس��تان اصفهان و پایگاه 
هوانیروز اصفهان پای��گاه اورژانس هوایی دوباره راه اندازی ش��د. 
وی با اشاره به اینكه از اول مرداد ماه سال 9۳  اورژانس هوایی در 
سطح استان اصفهان در راستای برنامه طرح تحول نظام سلامت، با 
فراهم شدن شرایط تامین سوخت در استان های یزد، چهارمحال 
 و بختیاری  و پوش��ش به عن��وان قطب مرکزی راه اندازی ش��د، 
می افزاید:» بیماران مشمول امداد هوایی با بالگرد به مرکز پزشكی 

فوق تخصصی الزهرا )س( انتقال می یابند«. 
دکتر راستین خاطر نشان می کند: پایگاه اورژانس هوایی متشكل 
از یک فروند هلیكوپتر 412 و دو نفر تكنسین فوریت های پزشكی 
 اس��ت که به صورت 24س��اعته و در زم��ان نیاز به پ��رواز امدادي، 

امداد رسانی می کند.
اما بعد از گذشت حدود 6 ماه از راه اندازی مجدد اورژانس هوایی، 
دکتر غفور راس��تین روز یكش��نبه هفته ج��اری در گفت وگو با 

خبرگزاری ایرنا می گوید: » بالگرد فع��ال در اورژانس هوایی این 
استان به سبب نداشتن امكانات کافی قادر به انجام ماموریت های 
 شبانه نیس��ت«. »نداش��تن امكانات کافی« در حالی است که با 
اطلاع رسانی صورت گرفته به همه پایگاه های مدیریت حوادث و 
فوریت های پزشكی استان های اصفهان، چهار محال و بختیاری 

و یزد، تعداد ماموریت های این اورژانس افزایش خواهد یافت.
مدیر حوادث و فوریت های پزشكی اصفهان با یادآوری این مهم که 
فعالیت اورژانس هوایی اصفهان که از اول خرداد سال گذشته، به 
دلیل مشكلات هزینه ای و قراردادها با هوانیروز اصفهان لغو شده 
بود اما با پیگیری وزارت بهداشت و دانشگاه علوم پزشكی اصفهان 
 این اورژانس از اول مرداد امس��ال بطور مجدد فعال ش��د تصریح 
می کند: » برخی مواقع بی اطلاعی باعث می شود که کمتر از این 
امكان استفاده شود به همین دلیل یک جلسه آموزشی با حضور همه 
مسوولان پایگاه های اس��تان اصفهان و مدیران مراکز فوریت های 
پزشكی چهار محال و بختیاری و یزد برگزار شد.« در این جلسه که 
به منظور طرح ضرورت های مهم اورژانس هوایی برای امدادرسانی 
به امداد خواهان و مصدومان حوادث ترافیكی برگزار شده بود تاکید 
می شود » اورژانس هوایی برای اینكه مصدوم را هرچه سریع تر به 
بیمارستان برسانیم کاربرد دارد.« شایان ذکر است طبق بررسی های 

انجام شده علی رغم هزینه های بالای اورژانس هوایی، سودمندی 
اورژانس هوایی با پوشش مناسب حوادث ترافیكی و غیر ترافیكی، 

ثابت شده است. 
دکتر غفور راستین نیز بر این مطلب تاکید کرده 
و می گوی��د: » در برخی مواقع آمبولانس به س��ر 
صحن��ه حادثه می رس��د اما به دلی��ل ترافیک یا 
دوری نمی تواند مص��دوم را انتق��ال دهد که در 
چنین مواقعی اورژانس هوایی ب��ه کار می آید تا 
جان مصدوم به خطر نیفتد.«و از س��ویی معتقد 
است: »اورژانس هوایی اصفهان در صورت تامین 
سوخت بالای 1۵۰ کیلومتر برای بالگرد می تواند 
به شهرهای قم و یاسوج نیز خدمات رسانی کند.«

اصفهان استان پهناوری اس��ت که در بسیاری از 
جاده های فرعی و دور از مراکز شهری آن حوادثی 
رخ می دهد که ضرورت وجود اورژانس هوایی را 
دو چندان م��ی کند و این نكته مهمی اس��ت که 
دکتر غفور راس��تین بدان اش��راف دارد. به گفته 
این مس��وول حدود 4۰ درصد ح��وادث ترافیكی 
در جاده های فرعی یا روس��تایی اتفاق می افتد از 
 این رو خاطر نش��ان می کند :»توسعه پایگاه های 
فوریت های پزشكی در جاده های فرعی یا روستایی 
هزینه بر اس��ت اما می توان با اس��تفاده از اورژانس 

هوایی این جاده ها را پوشش داد.« وی ادامه می دهد: » از اورژانس 
هوایی می توان در مناطق سخت گذر و برفگیر نیز استفاده کرد و 
امكان انتقال سه تا شش مصدوم از طریق بالگرد اورژانس هوایی 

وجود دارد.«
مدیر حوادث و فوریت های پزش��كی اصفهان با اشاره به آماری از 
خدمات اورژانس هوایی طی یكی ماه گذشته می گوید: »اورژانس 
هوایی اصفهان در یک ماه گذش��ته بی��ش از 1۰ ماموریت را در 
مناطق مختلف مانند نائین، گلپایگان، ورزنه و استان چهار محال 
و بختیاری انجام داده است.« راستین با بیان اینكه طبق قرارداد 
با پایگاه هوانیروز اصفهان، برای اورژان��س هوایی فقط برای یک 
فروند بالگرد در اختیار  اورژانس اصفهان قرار دارد از تعهد اخلاقی 
هوانیروز خبر داده و می گوید:» هوانیروز تعهد اخلاقی داده که در 
شرایط بحرانی دو تا س��ه بالگرد را در اختیار اورژانس هوایی قرار 
دهد.«این در حالی است که به گفته دکتر محمد حاجی آقاجانی 

معاون درمان وزیر بهداش��ت با توجه به امكانات موجود، پوشش 
زمینی جاده های اصلی و امكانات مورد نیاز پش��تیبانی اورژانس 
هوای��ی و همچنین با توجه به معیارها، اس��تانداردها، ش��رایط و 
امكانات موج��ود برای پوش��ش7۰  درصدی حوزه س��رزمینی، 
 اورژانس زمینی ب��ا محدودیت جدی مواجه اس��ت و لذا احداث 
44 پایگاه اورژانس هوایی در راس��تای توسعه س��امانه اورژانس 
پزش��كی کش��ور امری ضروری محسوب می ش��ود. وی تصریح 
می کند: » س��الانه حدود 2۰ه��زار نفر در حوادث 
ترافیكی جان خود را از دس��ت می دهند و بیش از 
8۰۰ هزار نفر مجروح می شوند. بنابراین از بهترین 
و مناسب ترین وسایل جهت پاسخگویی به حوادث 
ترافیكی، آمبولانس هوایی اس��ت. در این راس��تا 
پوش��ش نقاط ک��ور)دور از دس��ترس آمبولانس 
زمینی( شامل جاده های فرعی و روستایی، مناطق 
صع��ب العبور و جاده ه��ای پرتردد و عب��ور از مانع 
ترافیک ناشی از تصادف جهت کاهش زمان رسیدن 
بیماران به مراکز درمانی تخصصی به ویژه در حوادث 

ترافیكی از اهداف اصلی این برنامه است.«
شایان ذکر است در حال حاضر راه اندازی 1۵ پایگاه 
اورژانس هوایی در اس��تان های بحران خیز کش��ور 
مثل تهران، تبری��ز، اهواز، کرمان، کرمانش��اه، قم، 
زاهدان، مازندران، بوشهر، شاهرود، شیراز، اصفهان، 
قزوین و مش��هد در راس��تای اجرای یكی دیگر از 
بس��ته های طرح تحول نظام س��لامت، به منظور 
فراهم کردن آرامش خاطر مردم و با هدف کاهش 
مرگ و میر ناش��ی از مخاطرات و حوادث جاده ای 
و مقدور ک��ردن ارائه کمک های پزش��كی به نقاط 
دورافتاده و سخت گذر انجام شده است. اقدامات به موقع درمانی 
و تشخیصی توسط اورژانس هوایی باعث می شود جلوی بسیاری 
از هزین��ه های درمانی مث��ل ICU، فیزیوتراپ��ی، مراقبت های 
درمانی و هزینه های ناش��ی از خ��روج بیم��اران از فعالیت های 
اجتماعی گرفته ش��ود از این رو  اورژانس هوایی با هدف پوشش 
جاده های فرع��ی، مناطق صعب العبور و عبور از ترافیک ناش��ی 
از حوادث ترافیكی ایجاد ش��د ولی در حال حاضر بیماران قلبی، 
 سكته مغزی و زنان باردار پرخطر هم از اورژانس هوایی بهره مند 
می شوند. »اولویت زمان« که از سوی متخصصان طب اورژانس در 
روند درمان حرف اول را می زند، دستاورد استفاده از اورژانس هوایی 
است چرا که زمان نخستین و مهم ترین پارامتر برای بیمارانی است 
که مشكل اورژانسی دارند و به هر میزان بیمار سریع تر و در شرایط 
بهتر به مراکز درمانی منتقل شود، مسلما اقدامات درمانی که برای 

آنان انجام می شود، نجات بخش تر خواهد بود.

نبود امکانات کافی مانعی بزرگ برای ماموریت های شبانه اورژانس هوایی اصفهان

سه استان، یک بالگرد اورژانس!

استاندار اصفهان از اجرای برنامه جامع راهبردی مدیریت آب شرب 
تا 1۰روز آینده خبر داد.

 رسول زرگرپور در جلسه هماهنگی برنامه جامع راهبردی مدیریت 
تامین، توزیع و مصرب آب شرب اس��تان اصفهان گفت: تا 1۰ روز 
آینده ش��رکت آب و فاضلاب اس��تان باید میزان صرفه جویی آب 
ش��رب، اعتبار مورد نیاز و اولویت بندی برنامه جامع را ارائه کند تا 

فعالیت اجرایی این طرح آغاز شود.
وی از پیگیری دو محور اساسی برای تامین آب شرب استان اصفهان 
خبر داد و افزود: حفظ منابع موج��ود و اضافه کردن منابع جدید و 
تلاش برای مصرف بهینه منابع همچنین جلوگیری از برداشت های 

غیر مجاز از جمله این اقدامات است.
 اس��تاندار اصفهان اظه��ار کرد: برداش��ت ه��ای مازاد ب��ر مجاز و

 طرح های توس��عه ای را که در طول این سال ها با اعتبارات دولتی 

و غیر دولتی آغاز شده است در قالب مصوبه 9 ماده ای شورای عالی 
آب که تحت عنوان احیای حوضه آبریز زاینده رود انجام می ش��ود 

پیگیری خواهیم کرد. 
 زرگرپور مص��رف بهینه آب ش��رب را ب��ه عنوان مح��ور دوم این 
فعالیت ها عنوان کرد و افزود: چنانچه عرضه آب در بخش آب شرب، 
صنعت و کشاورزی کنترل اما مصرف بهینه نشود، روند مشكلات 

ادامه می یابد. 
 وی گفت: در طول س��ه ماه گذشته به مش��ترکان پرمصرف برای 

بهینه سازی مصرف تذکر لازم داده شده است. 
استاندار اصفهان مصرف آب در بخش شرب استان را زیاد خواند و 
اضافه کرد: نزدیک به چهار میلیون نفر از ش��بكه آبرسانی اصفهان 

بزرگ استفاده می کنند.
وی گفت: از سه ماه قبل به شرکت آب و فاضلاب کشور اعلام شده 

است که این شبكه آبرسانی قادر به تامین آب بیشتر نخواهد بود و 
باید حدود 2۰ درصد در مصرف آب صرفه جویی شود.

زرگرپور از تدوین طرح جامع راهبردی در بخش های تامین، توزیع 
 و مصرف خبر داد و اف��زود: این برنامه، راهكاره��ای خوبی را برای 
صرفه جویی در مصرف آب ارائه می کند اما نیازمند اصلاحات است.

استاندار اصفهان با اشاره به استفاده از سیستم کاهنده مصرف آب 
در بسیاری از کشورها، افزود: این سیستم که در منازل مسكونی، 
ادارات و سایر مراکز مورد استفاده قرار می گیرد، بدون اینكه حجم 
آب کاهش یابد، با وارد کردن اکسیژن پر فشار به آب، مصرف این 

مایع حیاتی را 6۰ درصد کاهش می دهد. 
زرگرپور اس��تفاده از این سیس��تم را درمنازل توصیه کرد و افزود: 
س��رمایه گذاری برای نصب این سیس��تم، توجیه اقتصادی دارد 
زیرا هزینه های تامین آب شرب منازل بصورت چشمگیر کاهش 

می یابد.
اس��تاندار اصفهان افزود: اگر 2۰۰ هزار مش��ترک از این سیس��تم 
اس��تفاده کنند، در مصرف آب نزدیک به یک مت��ر مكعب بر ثانیه 

صرفه جویی می شود.
وی با اشاره به نگرانی های تابستان گذشته برای کمبود آب گفت: 
 در تابستان گذش��ته برای احتمال خشک ش��دن چاه های فلمن 
نگرانی هایی وجود داشت زیرا با خشک شدن این چاه ها، سه متر 

مكعب بر ثانیه حجم آب شرب اصفهان کاهش می یافت. 
به گزارش روابط عمومی استانداری اصفهان، زرگرپور تصریح کرد: 
اگر بجای 2۰۰ هزار، 6۰۰ هزار مشترک از سیستم کاهنده مصرف 

آب استفاده کنند، به چاه های فلمن نیازی نیست.
وی تاکید کرد: باید مص��رف آب را بهینه کنیم ت��ا تعادل، منابع و 

مصارف حفظ شود. 

نزدیک به چهار ميليون نفر از شبکه آبرسانی اصفهان بزرگ استفاده می کنند

برنامه جامع آب شرب اصفهان تا ۱۰ روز آینده اجرایی می شود
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خبر

معاون امور شهرداري هاي سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي 
کشور عنوان کرد: تحقق ش��هر ایده آل نیازمند واگذاري وظایف 
ذاتي مدیریت شهري به خود مدیریت شهري و شهرداري هاست.

علي نوذر پور با اعلام این مطلب اظهار داشت:درحوزه حمل و نقل 
سالانه در کشور حدود 18 هزار نفر در اثر تصادفات کشته مي شوند.

او در ادامه سخنان خود ابراز داشت: حدود ۳۰درصد آن که حدود 
۵ هزار نفر را شامل مي شود، مربوط به تصادفات درون شهري است 
که از این تعداد ۳۰درصد تلفات مربوط به موتور س��یكلت سواران 
 و ۵۰ درصد مربوط به عابران پیاده اس��ت و به نظر مي رسد با شهر

 ایده آل در حوزه حمل و نقل فاصله داریم. 
وي افزود: به موجب آمارها 8۰درصد آلودگي شهرها مربوط به 
خودروهایي است که در داخل شهرها تردد مي کنند و همچنین 
تنها 1۳ درصد پس��ماندهاي ش��هري بازیافت مي ش��ود که با 
استانداردهاي دنیا فاصله داریم و در این دو حوزه نیز با رسیدن 

به شهر ایده آل فاصله داریم.
وي بیان داشت: به موجب آخرین آمار سالانه 48۰۰ نفر بر اثر 
حریق در شهرهاي کشور کشته و 17 هزار نفر مصدوم مي شوند 

که در این حوزه هم تا رسیدن به شهر ایده آل فاصله داریم. 
نوذر پور ادام��ه داد: نزدیک ب��ه 1۳۰ هزار هكتار از مس��احت 
 ش��هرهاي کش��ور بافت ه��اي فرس��وده و س��كونت گاه هاي 
غیر رسمي اس��ت و 2۵ درصد جمعیت فعلي ش��هرها در بافت 
فرسوده و سكونت گاه هاي غیر رسمي زندگي مي کنند، که در 

این زمینه هم تا رسیدن به شهر ایده آل فاصله داریم. 
معاون امور شهرداري هاي سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي 
کشور اظهار داشت: در حال حاضر برخي وظایف ذاتي مدیریت 
شهري از جمله در امور آب، برق، فاضلاب، حفظ محیط زیست، 
میراث فرهنگي شهري و گردشگري شهري و ... در اختیار مدیریت 

شهري و شهرداري ها نیست و در اختیار سایر دستگاه هاست. 
معاون امور شهرداري هاي سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي 
کشور افزود: تهیه طرح هاي ش��هري نیز به عهده شهرداري ها 
نیست و حضور شهرداري ها در حوزه هاي فرهنگي و اجتماعي 

شهر کم رنگ است. 
نوذر پور تصریح کرد: با وج��ود اینكه هم اکنون چهارمین دوره 
شوراهاي شهر در حال فعالیت هستند، اما هنوز مردم عهده دار 
امور شهر نیستند و در تصمیم گیري ها حضور ندارند و اعضای 

شوراها پس از انتخاب کم تر به مردم گزارش مي دهند. 
وي بیان داشت: در حال حاضر شوراها بیشتر شوراي شهرداري 
هستند تا شوراي شهر و سازمان ها و دستگاه ها به شوراي شهر 

گزارشي از اقدامات و برنامه هایشان ارسال نمي کنند. 
 نوذرپ��ور اضافه ک��رد: ش��وراها و ش��هرداري ها با تهیه س��ند 
چشم انداز براي شهرها باید ایده آل ها را محقق کنند تا فرداي 

بهتري در انتظار شهرهایمان باشد.
او افزود: اما علي رغم تاکید قانون شوراها مبني بر برنامه ریزي 
و مش��خص نمودن مش��كلات ش��هر، هنوز کار خاصي صورت 

نگرفته است. 
وي در ادامه تاکید کرد: مدیریت شهري در اداره شهرها در حال 
حاضر نیارمند بازنگري در قوانین و دس��تورالعمل هاي موجود 
و تدوین نظام هاي جامع برنامه ریزي اس��ت تا مشكلات فعلي 

مشخص و برطرف شود. 
معاون امور شهرداري هاي سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي 
کشور افزود: وزارت کش��ور به تازگي نظام نامه برنامه راهبردي 
عملیاتي توسعه شهر و ش��هرداري را تهیه و براي سیر مراحل 
قانوني تصویب به دولت تقدیم نموده است تا تمام وجوه شهرها 

را در قالب یک برنامه عملیاتي در برگیرد. 
وي در ادامه با بیان اینكه باید به مباحث مندرج در قانون اساسي 
توجه کافي کنیم گفت: ما هنوز در قوانین موضوع تقس��یم کار 

مشخصي در اداه امور ملي و اداره امور محلي نداشته ایم.
 به طوري که فصلي از قانون اساس��ي به شورها اختصاص یافته 

است. 
نوذر پور بیان داش��ت: در تدوین لایحه مدیریت ش��هري که از 
سوي وزارت کش��ور تهیه و براي س��یر مراحل قانوني تصویب 
به دولت ارائه شده به مباحث مرتبط با ش��وراها و رابطه آنان با 
شهروندان و ضرورت کس��ب رضایت مندي مردم درخصوص 

اجراي پروژه هاي شهري توجه شده است . 
وي اظهار داشت: در این لایحه وظایف ذاتي مدیریت شهري در 
موضوعات میراث فرهنگي، بافت هاي تاریخي شهري، گردشگري 

شهري، توزیع آب و برق و گاز، فاضلاب شهري و مباحث مطرح در 
حوزه فرهنگي اجتماعي شهرها به شهرداري ها سپرده مي شود. 
نوذرپور عنوان کرد: ه��م اکنون در حوزه حمل و نقل ش��هري 
ش��اهد وجود چند متولي هس��تیم که در لایحه پیش��نهادي 
مدیریت شهري تمام موضوعات زیر نظر یک متولي که مدیریت 

شهري است قرار گرفته است .
 وي گفت: در این لایحه پیش بیني دیوان محاس��بات شهري، 
خزانه شهر و پلیس ش��هر براي پیگیري مباحث تخصصي شده 

است. 
وي افزود: این لایحه مي تواند ضمن برطرف نمودن مش��كلات 
موجود در عرصه مدیریت ش��هري، در عین ح��ال از حجیم تر 
ش��دن دولت نیز جلوگیري کند و این لایحه که در حال حاضر 
کمیسیون هاي دولت در حال بررسي است در صورت تصویب 
مجلس شوراي اسلامي جایگزین قانون فعلي شهرداري ها که 

عمري 6۰ ساله دارد، خواهد شد. 
نوذرپ��ور در خاتمه گفت: دول��ت و مجلس به ح��وزه مدیریت 

شهري توجه زیادي دارند.
او ادامه داد: به تازگي نماین��دگان مردم در مجلس با تخصیص 
2۰درصد از اعتبارات قانون مالیات ب��ر ارزش افزوده به وزارت 
کشور براي ارتقای س��طح خدمات رساني به ش��هرداري هاي 
کمتر از ۵۰ هزار نفر و دهیاري ها از طریق خرید ماشین آلات و 

تجهیزات مربوط موافقت کرده اند.

معاون امور شهرداري هاي سازمان شهرداري ها و دهياري هاي کشور:

تحقق شهر ایده آل در گرو واگذاري امور شهر به مدیریت شهري است

معاون حمل و نقل و ترافيک شهرداری اصفهان خبر داد؛

اجرای طرح کنترل معاینه فنی خودرو ها از ابتدای بهمن ماه جاری 
مدیر عامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری اصفهان:

دو ایستگاه آتش نشانی تا پایان سال جاری به بهره برداری می رسد
معاون حمل و نقل و ترافیک ش��هرداری اصفهان از اجرای طرح 
کنترل معاینه فنی خودرو ها از ابتدای بهم��ن ماه جاری در این 
شهر خبر داد و گفت: با خودروهای فاقد برگه معاینه فنی خودرو 

برخورد مي شود.
علیرض��ا صلوات��ی ب��ا اعلام ای��ن خب��ر گف��ت: از ماه آین��ده با 
 خودروه��ای فاق��د برگ��ه معاین��ه فن��ی خودروه��ا برخ��ورد 
مي شود.وی افزود: با توجه به آلودگی شهر اصفهان و اینكه بخش 
عمد ه ای از آلودگی هوا ناشی از تردد خودروهای آلاینده در سطح 

شهر است،جلسه ای با حضور استاندار اصفهان برگزار و مقرر شد 
که با خودروهای فاقد معاینه فنی به ش��دت برخورد ش��ود. وی 
تصریح کرد: درحال حاضر در شهر اصفهان هفت مرکز معاینه فنی 
خودرو وجود دارد که در جنوب شهر اصفهان سه مرکز، دو مرکز 
در محدوده شماره گذاری و یک مرکز در ایستگاه گمرک و یكی 
در شمال اصفهان است.وی ادامه داد: در این هفت مرکز 11 خط 
مكانیزه وجود دارد که در شیفت کاری خود حدود 2 هزار و 2۰۰ 

خودرو را مورد معاینه قرار مي دهند.

مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری اصفهان 
 با اشاره به اینكه تا پایان س��ال جاری دو ایستگاه آتش نشانی به 
 بهره ب��رداری می رس��د، اظهار داش��ت: تع��داد ایس��تگاه های 

آتش نشانی تا پایان امسال به 24 ایستگاه می رسد.
بهزاد بزرگزاد با بیان این مطلب گفت: در حال حاضر 22 ایستگاه 

آتش نشانی در سطح شهر اصفهان فعال است. 
 وی با اش��اره به اینكه تا پایان س��ال جاری تعداد ایس��تگاه های 
آتش نشانی به 24 ایستگاه می رس��د، افزود: عملیات اجرایی و 

تجهیز دو ایستگاه آتش نشانی شهید کشوری و سعادت تا پایان 
سال جاری تكمیل می ش��ود. مدیرعامل سازمان آتش نشانی و 
خدمات ایمنی شهرداری اصفهان تصریح کرد: ایستگاه سعادت 
در نزدیكی شهرک سلامت در خیابان گل نرگس در حال احداث 

است که به بام سبز و برج عملیاتی مجهز شده است. 
بزرگزاد با بیان اینكه ایستگاه آتش نشانی سعادت در کشور نمونه 
است، خاطرنشان کرد: ظرف 2۰ روز آینده ایستگاه آتش نشانی 

سعادت به بهره برداری می رسد.

نداشتن امکانات 
کافی در حالی است 

که با اطلاع رسانی 
صورت گرفته به 
همه پایگاه های 

مدیریت حوادث 
و فوریت های 

پزشکی استان های 
اصفهان، چهارمحال 

و بختياری و یزد، 
تعداد 

ماموریت های این 
اورژانس افزایش 

خواهد یافت
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اقتصاد و 
صنـعت

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

کاهش بودجه شرکت های دولتی در سال 94تسهیلات مسکن مهر  افزایش یافت 
بر اس��اس تصمیم ش��ورای پول و اعتبار، تسهیلات ساخت 
مس��کن مهر۳۰ میلیون تومان، تس��هیلات نوس��ازی بافت 
فرسوده در کلانشهرها ۵۰ میلیون تومان، مراکز استان ها و 
شهرهای بالای ۲۰۰ هزار نفر ۴۰ میلیون تومان و برای سایر 

شهرها ۳۰ میلیون تومان شد.
شورای پول و اعتبار در یکهزار و صد و نودمین جلسه خود که 
در تاریخ 1۵ دی ماه جاری برگزار شد،  بخشی از تصمیمات را 
در بخش مسکن به این شرح اتخاذ کرد که عبارتند از: شورای 
پول و اعتبار با درخواست بانک مسکن مبنی بر افزایش سقف 

فردی تسهیلات فروش اقساطی ناشی از سهم الشرکه بانک 
در تسهیلات مشارکت مدنی اعطایی از محل حساب صندوق 
پس انداز س��اخت مس��کن معادل اصل تس��هیلات اعطایی 
)حداکثر تا س��قف ۳۰۰ میلیون ریال( به همراه سود دوران 

مشارکت مدنی، موافقت کرد. 
همچنین ش��ورای پ��ول و اعتبار ب��ا افزایش س��قف فردی 
تس��هیلات مس��کن مه��ر از ۲۵۰ ب��ه ۳۰۰ میلی��ون ریال، 
 صرفاً برای طرح ه��ای نیمه تمام بانک های عام��ل  موافقت

 کرد.

مرکز پژوهش های مجلس بودجه ش��رکت ه��ای دولتی را در 
چارچوب قانون اجرای سیاست های کلی اصل ۴۴ قانون اساسی 

بررسی کرد.
بنابر اعلام دفت��ر مطالعات بخش عمومی مرک��ز پژوهش های 
مجلس ش��ورای اس��لامی بودجه ش��رکت های دولتی در واقع 
برآمده از گردش مالی چندین شرکت دولتی است که »ماهیت« 
این ارقام متفاوت از مبالغ بودجه اداره امور جاری و عمرانی سایر 
دستگاه های مختلف دولتی )وزارتخانه و موسسه دولتی( است 
که در بودجه عمومی دولت درج می ش��ود و بنابراین هم سنخ 

دانستن بودجه عمومی و بودجه شرکت ها صحیح نیست. 
از طرفی، در اهداف و کارکرد مجموعه ش��رکت های دولتی نیز 
عدم تجانس وجود دارد، در نتیجه جمع کردن درآمدها و مصارف 
 این نوع ش��رکت ها نیز ب��ا یکدیگر تصویر ش��فاهی را از بودجه 

شرکت های دولتی ارائه نمی کند. 
بر اساس این گزارش، بودجه شرکت های دولتی در لایحه بودجه 
سال 1۳9۴ نسبت به قانون بودجه سال 1۳9۳ در حدود۰/۰8 
 درصد کاهش یافت��ه، در حالی که بودجه کل کش��ور در حدود 

۴.۳ درصد نسبت به سال گذشته رشد داشته است.

آیا انسان با ترک فراگیری مسائل مورد ابتلای خود گناهکار محسوب 
می شود؟

حضرت آیت الله خامن�ه ای: در صورتی که ی�اد نگرفتن آن 
مس�ائل منجر به ترک واجب یا ارتکاب حرام شود، گناهکار 

است. 

احکام

سبـک زندگی

 مبانی جامعه شناختی مصرف نمایشی 
در اقتصاد مقاومتی 

سیدمهدی سلطانی: در عرصه اقتصاد مقاومتی، توجه به مصرف 
 نمایش��ی و مبانی جامعه شناختی آن بس��یار مهم و ضروری به نظر  
می رسد؛ زیرا لازم اس��ت از گس��ترش آن جلوگیری به عمل آید و 
موانع جدی و پایداری برای دفع مضرات این مقوله در توسعه اقتصاد 
مقاومتی ایجاد شود. مبانی جامعه ش��ناختی مصرف نمایشی را در 

عرصه اقتصاد مقاومتی می توان چنین برشمرد: 
1- مطرح شدن ادعاهای اعتبار اجتماعی که در حقیقت هیچ کمکی 
به افزایش بهبود و آسایش بشر نمی کند )ر.ک: اندیشه های بنیادی 
در جامعه شناسی، پیتر کیویس��تو، ترجمه منوچهر صبوری، صص 

)۵۵-۵6
2- گسترش رفاه زدگی و تجملات بیهوده و بی ثمر، پرخرج و احیاناً 

فسادآور
3- گسترش اس��راف و اشرافی گری در زندگی انس��انی، به ویژه در 
محیط اجتماعی )بیانات مقام معظم رهبری در جمع مردم اس��تان 

کردستان در میدان آزادی سنندج،  88/۲/۲۲(
4- تضییع اموال عمومی و سرمایه های اجتماعی و اقتصادی جامعه 
5- ترویج رفتارهای غلط اجتماعی و مذم��وم اخلاقی؛ مانند تکبر، 
تفرع��ه و جاه طلبی )پاس��خ مقام معظ��م رهبری به پرس��ش های 

دانشجویان در دانشگاه صنعتی شریف، 78/9/1(
6- ترویج فرهنگ فساد و فحشا در اجتماع انسانی و گسترش خوی 
استعماری و ترفندهای اجتماعی دشمنان اسلامی در زندگی انسانی 
و برنامه ریزی های اقتصادی آنان )پیام مقام معظم رهبری به حجاج 

بیت الله الحرام، 1۳7۰/۳/۲6(

طرح »ش��بنم« یکی از طرح های  دولت دهم بود 
که به منظور مبارزه با قاچاق کالا تدوین ش��د و با 
روی کار آمدن دولت یازدهم انتقادات شدید ی از 
سوی برخی از مس��وولان بر آن وارد و لغو شد، اما  
هم اکنون زمزمه های بازگشت این طرح با عنوانی 
جدید ش��نیده می ش��ود و آنگونه ک��ه معصومی 
مدیرکل حقوقی و امور بین الملل ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا 
و ارز اعلام کرده از آنجا که طرح »شبنم« و کلیات »کدینگ کالا« 
به تصویب دولت رسیده، توقف اجرای این طرح، مقطعی و موردی 
است و این توقف مقطعی برای این است که ایرادات آن برطرف شود 

و در آینده با رفع ایرادات اجرا خواهد شد.

   دلیلی منطقی برای حذف طرح شبنم وجود نداشت
وزارت صنعت، معدن و تجارت در سال 89 نظام شناسه گذاری کالا 

را در قالب طرح »شبنم« اجرایی کرد. در روند این طرح � که از آن 
به عنوان یکی از زیرس��اخت های اصلی مدیریت تجاری کشور یاد 
می شد �  اطلاعات دقیق و به هنگامی جهت پایش تولید، واردات، 

توزیع و مصرف در اختیار متولیان اقتصادی کشور قرار می  گرفت.
طرح ش��بنم در دو فاز و هر فاز شامل چند مرحله طراحی شده بود  
که با روی کار آمدن دولت یازدهم، وزیر صنعت، معدن و تجارت که 
از منتقدین این طرح بود، با این دلیل که شبنم مانع ترخیص سریع 
کالاها از گمرک می شود با دستوری آن را از چرخه فعالیت تجاری 
کشور حذف کرد. در کل، مخالفان طرح شبنم  معتقد بودند که  این 
طرح نه تنها باعث جلوگیری از کالای قاچاق نشده، بلکه به نوعی به 

کالای قاچاق رسمیت می بخشید.
البته کنار منتقدین طرح شبنم، افراد زیادی  هم با اجرای این طرح 
موافق بودند و دلیل آنان این بود که با اجرای کامل این طرح، دیگر 
مشخص می شد هر کس��ی چه کالایی، چقدر و به چه ارزشی وارد 

می کند و در کجا توزیع و فروخته می ش��ود و تا میزان زیادی هم از 
قاچاق کالا جلوگیری می ش��د. به گفته عضو کمیسیون اقتصادی 
مجلس که از موافقان این طرح به ش��مار می رود، دو طرح ش��بنم 
و ایران کد در دول��ت دهم برای ممانع��ت از واردات بی رویه کالا و 
جلوگیری از ورود کالاهای بی کیفیت با هزینه های بس��یار بالایی 
طراحی و تصویب شد که متاسفانه یک شبه توسط وزارت صنعت 
معدن و تجارت دولت یازدهم، بدون دلایل مشخص و قانع کننده ای لغو 
شد. موسوی لارگانی بیان می کند که لغو این دو طرح در حالی انجام 
گرفت که بسیاری از کارشناسان اقتصادی بر عدم حذف آنها تاکید 
داشتند؛ چرا که اینگونه طرح ها از ورود کالای بدون کیفیت تا حد 
زیادی جلوگیری می کرد و حتی برخی از اجناس نا مرغوب مرجوع 
می شدند. این نماینده خاطرنشان می کند که در مجلس هم این 
سوال از وزیر صنعت معدن و تجارت پرسیده شد که با چه دلایلی 
طرح شبنم و ایران کد حذف شد، ولی ایش��ان در این رابطه اظهار 
نظرصریحی  نکردند. وی با اش��اره به اینکه تا جایی که بنده اطلاع 
دارم ایراد قابل توجهی در این طرح ها وجود نداش��ته، می افزاید: 
» معضلاتی چون طولانی ش��دن زمان ترخی��ص کالاها یا فروش 
 برچسب های شبنم که از مش��کلات وجود طرح شبنم بر شمرده 
می شد،  قابل رفع هستند« و اینگونه توضیح می دهد که اگر گمرک 
کشور به روز باشد و اهدافی چون بروکراسی اداری در میان نباشد با 
طرح هایی چون شبنم نمی توان مانع ترخیص محموله های وارداتی 
شد. وی خاطرنشان می کند که نباید علل مشکلات گمرکی را به 
طرح هایی این چنینی مربوط کرد. عضو کمیسیون اقتصادی مجلس 
ادامه می دهد:» همچنین مشکل فروش برچسب های شبنم با وجود 
پیشرفت تکنولوژی قابل پیشگیری است و می توان از برچسب هایی 
استفاده کرد که قابل فروش غیر قانونی نباشند، مگر آنکه مسوولان، 
خود آنها را در اختیار متقاضیان قرار دهند.« موسوی لارگانی در پایان 
می گوید که در کشور ما با تغییر مدیریت ها سعی می شود اقدامات 
مدیر قبلی زیر سوال رود و اغلب اقدامات قبلی بدون بررسی ایرادات 
واقعی و فواید آنها لغو می شوند که حذف طرح شبنم در اوایل دولت 

یازدهم،توسط وزارت صنعت، معدن و تجارت از همین موارد بود. 

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس در گفت و گو با اصفهان زیبا:

شبنم از واردات کالای بدون کیفیت ممانعت می کرد

نمایندگان مجلس در جلس��ه علنی روز سه ش��نبه 16دی 
با یک تبصره به م��اده 1۵ لایحه رفع موان��ع تولید موافقت 
کردند. براس��اس این گزارش، این ماده واح��ده به ماده 1۵ 
الحاق می شود: به منظور کاهش هزینه ها و تشویق به کاهش 
مصرف در کالاها و خدمات یارانه ای به وزارتخانه های مذکور و 
شرکت های تابع و وابسته ذیربط به آنها در این ماده اجازه داده 
می شود با تصویب شورای اقتصاد مصارف کمتر از حد معین، 
آب، ب��رق، گاز، فرآورده های نفتی و س��ایر کالاها و خدمات 
یارانه ای را با توجه به فصل، منطقه جغرافیایی، نوع مصرف و 

مصرف کنندگان متناسب با کاهش مصرف به حداقل قیمت 
و یا صفر کاهش دهد.   

آیین نامه اجرای��ی این بند با پیش��نهاد مش��ترک معاونت 
برنامه ریزی و نظارت راهبردی رییس جمهور و وزارتخانه های 
امور اقتص��اد و دارایی، نفت، نیرو، صنع��ت، معدن و تجارت 
جهاد کشاورزی شامل تعیین حد معین برای مصارف مناطق 
جغرافیایی نوع مصرف و مصرف کنن��دگان و مقدار و قیمت 
مصرف تا دو م��اه پس از ابلاغ این قانون به تصویب ش��ورای 

اقتصاد خواهد رسید. 

حکم تشویقی مجلس برای کاهش مصرف آب، برق، گاز

 عربستان قیمت نفت خود را در بازار آسیا برای عرضه در ماه 
فوریه افزایش داد. برخی تحلیلگ��ران معتقدند این اقدام به 
معنای عقب نشینی مقامات آل سعود از سیاست ارائه تخفیف 
 به مش��تریان برای کسب س��هم هر چه بیش��تر از بازار نفت

 است.
شرکت نفتی عربستان، آرامکو اعلام کرد نفت سبک خود را 
1.۴ دلار در هر بشکه کمتر از متوسط قیمت نفت پایه عمان 

به بازار آسیا برای تحویل در ماه فوریه عرضه می کند. 
فاصله قیمتی نفت عربستان با نفت پایه عمان در ماه ژانویه 

۲ دلار تعیین شده بود.
بر این اساس، آرامکو قیمت نفت عربس��تان در بازار آسیا را 
6۰ س��نت افزایش داده است. این کش��ور عامل اصلی افت 
قیمت نفت طی ماه های اخیر بوده و در اجلاس اخیر اوپک 
با همدستی کشورهای عربی حاشیه خلیج فارس مانع اقدام 

اوپک در دفاع از قیمت ها شد.
 از زم��ان تصمی��م اوپک برای حفظ س��قف تولی��د خود در 
 ماه نوامب��ر قیمت جهانی نف��ت ۳۲ درصد کاهش داش��ته

 است.

پرداخت500 میلیارد تومان 
یارانه تولید

 آغاز مذاکرات اولیه 
برای تعیین مزد 94

 خرید حمایتی شیر تا 
متعادل شدن بازار

رییس سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور 
از پرداخت ۵۰۰ میلیارد تومان یارانه به بخش 
تولید تا امروز خبر داد. نوبخت، رییس سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی در پاس��خ به پرس��ش 
مبنی بر اینکه ت��ا کنون چه می��زان از یارانه 
بخش تولید پرداخت شده است، اظهار داشت: 
در سال جاری پنج هزار و 7۲7 میلیارد تومان 
در هیات وزیران برای اختصاص به بخش تولید 
مورد تصویب قرار گرفته و سازمان مدیریت و 
برنامه ریزی موظف شده است که به تفکیک 
به صنعت 1۲۰۰میلیارد تومان، حمل و نقل 
1۲۰۰ میلیارد تومان و 1۰۰۰ میلیارد تومان 
به بخش کش��اورزی و همچنی��ن بخش های 
دیگر از این پنج ه��زار و 7۲7 میلیارد تومان 
پرداخت کند. وی افزود: به بخش کش��اورزی 
۳۲۵ میلی��ارد تومان و 17۵ میلی��ارد تومان 

هم به بخش حمل و نقل پرداخت شده است.

رییس کارگروه مزد و به��ره وری وزارت کار با 
اعلام تشکیل نشست ش��ورای عالی کار، اظهار 
کرد: در این جلس��ه، گ��زارش وی��ژه وضعیت 
دس��تمزد کارگران قرائت ش��د که م��ی تواند 
مبنای تصمیم گیری ش��ورای عال��ی کار برای 

دستمزد سال آینده باشد.
رییس کارگروه م��زد و به��ره وری وزارت کار 
اظهار داش��ت: همچنین یک گ��زارش ویژه از 
وضعیت معیشت و دستمزد نیروی کار در این 
نشس��ت ارائه ش��د که می تواند مبنای تصمیم 
گیری ش��ورای عالی کار برای دس��تمزد سال 

آینده باشد.
توفیقی خاطرنشان کرد: پیش از این قرار بود، 
نتیجه بررسی ها و کارشناسی های نمایندگان 
کارگران و کارفرمایان پیرامون وضعیت حقوق 
و دس��تمزد نیروی کار کش��ور نیز ب��ه وزارت 
 کار ارائه و در جلس��ه ش��ورای عالی کار مطرح 

شود.

رییس سازمان مرکزی تعاون روستایی ایران 
گفت: خرید حمایتی ش��یر خام ت��ا زمانی که 

قیمت شیر در بازار به تعادل برسد، ادامه دارد.
 حسین صفایی با اشاره به اینکه قیمت خرید 
شیر خام از دامداران از س��ال گذشته در بازار 
کاهش یافت، افزود : سال گذشته قیمت خرید 
هر کیلو ش��یر خام از دامدار ی��ک هزارو ۳۰۰ 
تومان تعیین ش��د، اما صنایع لبنی ش��یرخام 
را با قیمتی کمتر ازیک ه��زار تومان از دامدار 
خریداری کرد و این مساله سبب زیان دامداران 
شد. وی درباره پرداخت بهای شیرخام اظهار 
کرد: بخش��ی از دامداران که متقاضی دریافت 
نهاده و علوفه بودند طلب خود را دریافت کردند، 
اما در بخش پرداخت نقدی به دامدار بدهکاریم. 
وی افزود: متاس��فانه س��ه بانکی که قرار بود 
برای خرید حمایتی ش��یر خام به این سازمان 

تسهیلات بدهند، هیچ پولی پرداخت نکردند.

فرآیند تسویه بدهی ارزی 
بدهکاران مشخص شد

قیمت تخم مرغ 
شکست 

به موج��ب م��اده 19 لایحه رف��ع موان��ع تولید 
رقابت پذیر و ارتقای نظام مالی کشور و با تصویب 
نماین��دگان، س��ازوکار تس��ویه حس��اب بدهی 
بدهکاران ارزی از محل حس��اب ذخی��ره ارزی به 

دولت مشخص شد.
نمایندگان در جلسه علنی و در جریان رسیدگی 
به لایحه رفع موانع تولید رقابت پذیر و ارتقای نظام 
مالی کش��ور، ماده 19 آن را به تصویب رس��اندند 
که به موجب آن دولت موظف اس��ت نس��بت به 
تعیی��ن تکلیف ن��رخ و فرآیند تس��ویه بدهکاران 
ارزی از محل حس��اب ذخیره ارزی ب��ه دولت به 
نح��وی ک��ه زم��ان دریاف��ت ارز، زم��ان فروش 
محصول یا زمان تکمیل ط��رح، نوع کالا، وجود یا 
نبود محدودیت های قیمت گذاری توس��ط دولت 
و رعایت ضواب��ط قیمت گذاری و عرضه توس��ط 
دریافت کننده تسهیلات، وجود یا نبود منابع ارزی 
در زمان درخواس��ت متقاضی لحاظ ش��ده باشد، 
ظرف شش ماه پس از تصویب این قانون اقدام کند.

رییس هی��ات مدیره اتحادیه م��رغ  تخم گذار 
تهران گفت: یکی از مش��کلات بازار تخم مرغ 
عدم سامان دهی عرضه است؛ خرده فروشان 
و واس��طه ها از ای��ن موض��وع س��ود می برند 
و مصرف کنن��ده و تولیدکننده ه��ر دو زیان 
می بینند. ناصر نبی پور با بی��ان اینکه قیمت 
تخم مرغ از هفته قبل روندی نزولی داش��ته، 
اظهار داش��ت: قیمت این کالا در هرکیلوگرم 
از1۵۰ تا ۲۰۰ تومان کاهش یافته و میانگین 
قیمت آن در هر کیلوگرم حداکثر ۳۵۰۰ تومان 
است. وی، قیمت تمام ش��ده تولید تخم مرغ 
را بین ۴هزار ت��ا ۴ه��زار و1۰۰ تومان عنوان 
کرد و گفت: بازار تخم مرغ وابس��ته به عرضه 
و تقاضاس��ت. زمانی که تقاضا کم باشد بهای 
آن افت می کند. مصرف این کالا از 1۵ اسفند 
به بعد کم می شود، بنابراین امیدی به افزایش 

قیمت آن در عید نیست.

گ��روه خودروس��ازی س��ایپا موفق ش��ده بر اس��اس برنامه 
استراتژیک خود بیش از یک میلیارد دلار، از صادرات محصول 
 پراید) گروه ایک��س 1۰۰( به بازارهای هدف درآمد کس��ب 
 کند.بر اساس این گزارش، گروه خودروسازی سایپا با تکیه بر 
مزی��ت ه��ای رقابت��ی محص��ولات خ��ود از جمل��ه قیمت 
اقتص��ادی، مص��رف پایی��ن س��وخت، ش��بکه گس��ترده 
خدمات پ��س از ف��روش و قیم��ت رقابتی قطع��ات یدکی، 
توانس��ته در بازارهای مختلف حضور یابد و با ارائه مناس��ب 
محص��ولات و خدم��ات و جلب نظر مش��تریان، س��هم قابل 

توجهی از بازاره��ای صادرات��ی را به خود اختص��اص دهد.
کس��ب اس��تانداردهای جهانی و بین المللی و س��بد متنوع 
محصولات از دیگ��ر عواملی اس��ت که گروه خودروس��ازی 
سایپا را در حفظ و توس��عه بازارهای صادراتی و دستیابی به 
فروش یک میلیارد دلاری محصول پراید یاری کرده اس��ت.

این گزارش م��ی افزاید: بی��ش از نیمی از ص��ادرات خودرو 
 پراید به کش��ور عراق صورت گرفته که نش��انگر محبوبیت و 
علاقه مندی مردم این کش��ور به این خودرو در کشور عراق 

است. 

قیمت جهانی نفت در معام��لات نزدیک به یک دلار کاهش 
یافت و هر بشکه نفت برنت دریای شمال در برابر ۵۵ دلار و 

۵8 سنت معامله شد.
قیمت نفت خام آمریکا و نفت برن��ت امروز و به دلیل نگرانی ها 
در مورد فزونی عرضه و ضعیف ب��ودن تقاضا در بازار، رکورد 
 جدیدی در پایین ترین رقم پنج س��ال و نی��م اخیر به ثبت 

رساند. 
تصمیم ماه نوامب��ر اوپک مبنی بر عدم کاه��ش تولید که به 
کاهش قیمت نفت ش��دت بخشیده اس��ت، در کنار رسیدن 

تولید نفت روس��یه به رقمی تاریخی و ثبت بالاترین میزان 
صادرات نفت عراق از س��ال198۰ تاکنون، بر نگرانی ها در 
مورد فزونی عرضه افزوده اس��ت. این دو ش��اخص نفتی، از 
اواسط سال گذشته میلادی تاکنون بیش از نیمی از قیمت 

خود را از دست داده اند. 
قیمت نفت خام آمریکا ام��روز تا رقم ۵1 دلار و ۴۰ س��نت 
پایین آمد که پایی��ن ترین رقم از م��ی ۲۰۰9 تاکنون بود و 
سپس با9۰ سنت کاهش نسبت به جلسه قبل، به۵1 دلار و 

79 سنت رسید.

نفت 55دلاری شدصادرات 1 میلیارد دلاری سایپا از پراید

عربستان قیمت نفت خود را افزایش داد

انتقاد از ضعف برندسازی در صنعت مبل 

 چرا  اصفهان در صنعت مبل 
برند شاخصی ندارد؟!

نشست هم اندیشی اعضای اتحادیه صنایع مبل اصفهان و مدیران شرکت 
نمایشگاه های بین المللی استان اصفهان و اصفهان زیبا برگزار شد. 

دوازدهمین نمایشگاه تخصصی مبلمان و دکوراسیون خانگی اصفهان 
در حالی از ۲1 تا ۲۵ دی ماه در محل نمایشگاه های بین المللی استان 
واقع در پل شهرس��تان برپا می ش��ود که در ای��ن دوره بخش فروش از 
نمایشگاه حذف شده است.  ضعف برندسازی در صنعت مبلمان اصفهان 
از دغدغه های مشترکی بود که فعالان این صنف در این جلسه مطرح و 

بر آن تاکید کردند.  
رییس اتحادیه تولیدکنندگان و فروش��ندگان مبل اصفهان در این باره 
گفت: اکثر صنایع اصفهان دارای برند هس��تند، این در حالی است که 
هیچ برند ش��اخصی از صنعت مبل اصفهان در کش��ور مطرح نیست و 
 این نشان دهنده ضعف تبلیغات و اطلاع رس��انی در این صنعت است.

حجت الله پورحقانی با اش��اره به اینکه اصفهانی ها در صنعت مبل نیز 
ذوق و هنر خاص این سرزمین را به کار می برند، افزود: با این وجود مبل 
اصفهان نتوانسته مانند صنایعی چون کاش��ی، فولاد، فرش و یا صنایع 

غذایی برندسازی کند. 
وی هدف از حذف بخش فروش در نمایش��گاه مبل امس��ال را حرکت 
در راس��تای برندس��ازی عنوان کرد و ادامه داد: البته به دلیل استقبال 
مخاطبان، فروش به صورت غیرمس��تقیم انجام می شود و خریدار پس 
از انتخاب، برگ مخصوص نمایش��گاه را به عنوان پیش فاکتور دریافت 
می کند که از نظر اتحادیه موردتایید است. رییس اتحادیه صنایع مبل 
اصفهان با اشاره به اینکه نمایش��گاه می تواند جان تازه ای به این صنف 
ببخشد، اظهار داشت: تلاش داریم با برگزاری این نمایشگاه دفاع محکمی 
از این صنف داش��ته و به همین دلیل باید بتوانیم نمایشگاه را به سمت 
تخصصی تر ش��دن پیش ببریم که حذف بخش ف��روش نیز در همین 

راستا بوده است.

خبـر  ویژه

مدیرعامل مرکز حامیان فرش 
دستباف ایرانی:

بزرگ ترین کارگاه فرش دستباف 
کشور در اصفهان دایر می شود

حجت الاسلام سیدمهدی مدنیان  از اس��تقرار بزرگ ترین 
کارگاه فرش دس��تباف کش��ور در اصفهان به منظور اجرای 
پروژه بزرگ تلویزیونی » ت��ار و پود« خب��ر داد.  وی در این 
باره گفت: در ای��ن کارگاه یکصد دار قالی دایرخواهد ش��د و 
۴۰۰ بافنده در دو ش��یفت کاری، باف��ت یکصد تخته فرش 
یک و نیم در یک متر که در اصط��لاح صنعت فرش به فرش 
ذرع و نیم معروف است را انجام خواهند داد. هر فرش توسط 
 چهار بافنده بافته می ش��ود و در ترنج و مرک��ز این فرش ها

نقش برندهای برتر استان به ابعاد۴۰ در ۴۰ سانتی متر نقش 
خواهد بست. وی با اشاره به اینکه تلاش داریم در این برنامه 
تلویزیونی و با بافت این فرش ها، تلفیق هنر و فرهنگ با اقتصاد 
را به نمایش گذاشته و ترسیم کنیم، ادامه داد: در این برنامه 
که الهام گرفته از شعار سال جاری است، مجریان و هنرمندان 
موفق و برجسته تلویزیون کشور، در طول هفته دو بار و هر بار 
به مدت یک ساعت میهمان مردم اصفهان و بینندگان برنامه 
خواهند بود و برنامه قصد دارد از این طریق ظرفیت های این 
هنر- صنعت را به مردم و مس��وولان ی��ادآوری کند. وی در 
خصوص مشارکت برندهای اقتصادی اس��تان در این پروژه 
اظهار داشت: بسیاری از تبلیغاتی که برای برندهای اقتصادی 
انجام می شود، گذرا و مقطعی است اما ترسیم نقش برندها در 
مرکز این فرش ها علاوه بر آن که نگاه فعالان اقتصادی را به 
صنعت فرش و ظرفیت های این هنر ماندگار جلب خواهد کرد، 
باعث ماندگاری برندها در قاب یک هنر اصیل خواهد شد و این 
سالیان سال ماندگار خواهد ماند. مدنیان اظهار داشت: فرش 
 های بافته شده به عنوان هدیه برنامه به صاحبان برندها اعطا 

می شود. 

خبــر اول

نفیسه
زمانی نژاد



تقویمطرحکرد:

پیشنهاد محوریت همگرایی اصولگرایان را ابتدا به ناطق نوری دادیم که نپذیرفت

حجت الاسلام والمسلمین سیدرضا تقوی، عضو جامعه روحانیت 
مبارز، به تشریح آخرین وضعیت جلسات همگرایی اصولگرایان، 
نحوه ش��کل گیری این جلس��ات همگرایی و دلیل غیبت برخی 

اعضای موسس پرداخت که در ادامه می آید:

باتوجهبهس�فرهایمتعددحضرتعالیبهاستانهای
مختلفکش�وردرجهتتقریبجری�اناصولگرایی
تحلی�لخ�ودراازآخری�نآرای�شاصولگرایاندر

استانهابفرمایید.
ما در ش��رایطی این همگرایی اصولگرایان را آغاز کردیم که جمع 
کثیری نیروی مومن و مخلص و انقلابی یک حالت س��رخوردگی 
پیدا کرده بودند و در انزوا به س��ر می برند و نس��بت به وضع فعلی 
در آینده جامعه خیل��ی امیدوار نبودند. مق��ام معظم رهبری هم 
بارها بر روی بحث  نیروی مومن تاکید کردند، یکی از مواردی که 
حضرت آقا صراحتا بر آن تاکید داش��تند و در دیدار با کارگزاران 
نظام فرمودند این بود که نباید نیروی مومن به بهانه اعتدال کنار 
زده شوند. بنابراین وقتی منزوی نشدن نیروهای مومن و این فضا 

را دیدیم حرکت همگرایی اصولگرایان را شروع کردیم.
بنده با همه س��ران موث��ر اصولگرایی صحبت ک��ردم و حرکت و 
برنامه ریزی خودم را به آنها گفتم و خواستم کمک کنند تا ما این 
نیروها را جمع کنیم. همه آنها همکاری و آن را تایید کردند منتهی 
برخی خیلی امیدوار نبودند و می گفتند کسی به حرف نمی رود و 
شما موفق نمی شوید ولی ما کار خود را شروع کردیم و در تهران 

یک هسته ای مرکزی متشکل از 50 نفر نیروی موثر اصولگرا ایجاد 
کردیم تا در ارتباط با حوزه اصولگرایی مسائل را به بحث بگذارند.

برخیجریاناتباانتشاربرخیاخبارجهتدارمدعی
میش�وندکهتماماصولگرایاندرایننشس�تهای

همگراییشرکتنمیکنند؟
حتی کسانی که در جلسات ما شرکت نمی کنند حرکت ما را مورد 
تایید قرار داده اند و در مصاحبه ها و مواضع حرکت فعلی را خوب 
عنوان کرده اند اما برخی ش��ان امید ندارند ای��ن حرکت به جایی 
برسد و بخش��ی هم می گویند برخی چهره های اصولگرا نباید به 

جلسات بیایند و معترض هستند.
جواب آنها این است که در جلسات ارث و میراثی تقسیم نمی کنیم 
و پست و مقام به کس��ی نمی دهیم بلکه فقط می خواهیم دور هم 
صحبت کنیم، آیا در این فضا ه��م این مجموعه نمی تواند در کنار 

یکدیگر صحبت همدیگر را گوش کنند؟ 
ما باید تنگ نظری را کنار بگذاریم و اصولگرایان با سلایق مختلف 
را جمع کنیم و نظرات آنها را بشنویم من به این دوستان گفتم به 
جلس��ات بیایند تا اگر ایرادی دارند بگویند و ذهن دوستان خود 
را پاک و با خود هماهنگ شان کنند باید کنار یکدیگر بنشینیم و 
صحبت کنیم و با فاصله نمی ش��ود، لذا ما مساله همگرایی را آغاز 
کردیم و ش��رایط زمانی در آن مقطع به گونه ای بود که بس��یار از 
نیروی اصولگرایی به لزوم این همگرایی رسیده بودند تا کسی آنها 

را دور هم جمع کند.

وضعیتاستانهادرحالحاضرچگونهاست؟
 استان ها به مراتب در این زمینه پیش است و وحدت و یکپارچگی 
آنها بیشتر است تا اینجا که پیش آمده ایم آینده خوبی را پیش بینی 

می کنیم و موفقیت هایی به دست آورده ایم.
از جمله اینکه با این جلس��ات اصط��کاک و درگیری بی��ن نیروهای 
اصولگرا را کم کرده ایم و خود احزاب اصولگرایی می بینیم که با یکدیگر 
گفت وگو می کند و این کار از همین جلس��ات شروع شده است و فکر 

همگرایی در بین اصولگرایان سراسر کشور آغاز شده است.

نظرآیتاللهمهدویکنیدرب�ارهاینحرکتوحدت
وهمگراییکهش�ماآغ�ازکردهایدچهب�ود؟چراکه

صحبتیدراینخصوصباایشانداشتید.
شخصیت آیت الله مهدوی کنی در این سطح بی بدیل بود و پشتوانه 
عظیمی برای نیروهای مومن و حزب الله بود. شخصیتی که مورد 
احترام امام و رهبر معظم انقلاب و از جهات مختلف مورد اعتماد 
مراجع بود و از این رو روحانیت کشور برای ایشان احترام قائل بود؛ 
ما به هر استانی می رفتیم و هر نظری که از قول آقای مهدوی کنی 
اعلام می کردیم هم��ه آن را می پذیرفتند و ی��ک مقبولیت ملی 
داشتند به ویژه در س��طح روحانیت کش��ور حرف و نظر آیت الله 
مهدوی کنی واقعا یک جامعیت داشت که هیچ کس در نظر ایشان 

خدشه  وارد نمی کرد.
ما اول از خود ایشان خواستیم این کار را تقبل کنند منتها به خاطر 
شرایط سنی و ایراداتی که داشتند فرمودند که شما بروید و تا این 
اواخر هم از من گزارش می گرفتند گاهی تلفنی و گاهی حضوری 
و راهنمایی هم داشتند، لذا  ما با اجازه و عنایت ایشان این حرکت 

را آغاز کردیم.

روایت�یازش�ماب�هنق�لازآی�تاللهمهدویکن�ی
منتش�رش�دهبودمبنیبراینکهگفتهبودیدایشان
ازبرخیاصولگرایانگلهمندبودن�دکهحتیاحترام

ریشسفیدانراهمنگهنمیدارند.
 بله این گلایه ها را نسبت به گذشته به خصوص انتخابات ریاست 
جمهوری قبل این اعتراض را داشتند و به همین جهت هم بود که 
خودشان شخصا این موضوع را نپذیرفتند، چون اول پیشنهاد این 
بود که خودشان این حرکت همگرایی را بپذیرند اما ایشان گفت 
اصولگرایان حرف نمی خوانند و به ریش سفید من هم توجه نکردند 

و نصیحت هم کردم اما آقایان نپذیرفتند.

ایش�انهیچگاهدرب�ارهجایگزینیخ�وددرجامعه
روحانیتصحبتیکردهبودند؟

خیر مطلبی را مط��رح نکرده بودند به هر ح��ال آیت الله موحدی 
کرمانی قائم مقام ایشان بودند. چند نفر هم در معرض کاندیداتوری 

بودند که نهایت به آیت الله موحدی کرمانی رسیدیم.

آیتاللهشبستریهمکهآقافرمودندایشاندرتبریز
باشد.

بله و آقای امامی کاش��انی هم خودشان گفتند مرا مطرح نکنید و 
چون این بزرگان به حدی از خود س��اختگی رسیده اند که دنبال 
این مسائل نیستند و اگر صحبت می شد که یکی از آقایان مطرح 
است سایرین اصلا به صحنه نمی آمدند. آیت آلله موحدی کرمانی 

به اتفاق آرا به عنوان دبیرکل معرفی شدند.

برایجلس�هفوقالعادهانتخ�ابدبی�رکلازآقایان
هاشمی،ناطقوروحانیبرایحضوردرجلسهدعوت

شد؟
برای آن جلسه، به هر س��ه این بزرگواران دعوتنامه دادیم. حتی 

آقای امامی کاشانی هم با این ها صحبت کردند.

دلیلتوجهییشانبرایعدمحضورچهبود؟
 دلایل آن را نمی دانم.

باتوجهبهغیبته�ایطولانی،اینهادیگ�رعضوجامعه
روحانیتمبارزمحسوبنمیشوند؟

البته برای موسسان جامعه روحانیت ویژگی خاصی در اساسنامه 
قائل شده است.

یعنیعط�فبههمینموضوعدرجلس�اتش�رکت
نمیکنند؟

بله.

دربح�ثهمگراییاصولگرایانش�مادی�داریهمبا
آیتاللهمصباحداش�تیددربارهجزییاتآنصحبت

کنید.
اگر جلسات همگرایی مورد تایید ایش��ان نبود برای سخنرانی به 
تهران تشریف نمی آوردند بنده گزارشی نیز خدمت ایشان دادم. ما 
معتقدیم که ایشان در قالب یک گروه یا یک حزب قرار نمی گیرد. 
بزرگان می توانند ب��ه عنوان یک چهره ملی ب��رای همه نیروهای 
مومن مفید باشند. ما نباید دور ش��خصیتی مثل آیت الله مصباح 
خط بکش��یم و بگوییم متعلق به یک حزب است. آیت الله مصباح 
یک ش��خصیت فوق حزبی و گروهی اس��ت و همه باید از اندیشه 

ایشان استفاده کنند.

برایهمگرای�یاصولگرایانباآق�ایناطقهمدیدار
داشتهایدیاخواهیدداشت؟

البته جلساتی با آقای ناطق داشته ایم.

دراینخصوص؟
ما روزهای اول که می خواس��تیم کار را ش��روع کنیم به ایش��ان 
در جلس��ه ای گفتم که ش��ما تجربه خوبی از گذش��ته دارید، به 
 صحنه بیایید و محور همگرایی اصولگرایی باش��ید که به دلایلی

 نپذیرفتند.

مطرحش�دهبودکهآقایمصباحتوصیهکردهبودند
جامعتینبهبحثانتخاباتمجل�سورودنکننداین

درستاست؟
خیر نگفتند که نباید ورود کنند بلک��ه روی راهکارها نظراتی دارند؛ 
در ارتباط با انتخابات خبرگان که آن زمان آیت الله مهدوی کنی در 
سلامت به سر می برند گفتند هر آنچه آیت الله مهدوی و آیت الله یزدی 

امضا کنند من چشم بسته قبول دارم و حرفی نمی زنم. 
برای خب��رگان ای��ن را می گفتند ام��ا درباره انتخاب��ات مجلس 
گفتند مجموعه ای از نیروهای مورد قب��ول اصولگرایان انتخاب و 
نظرخواهی کنیم تا روی کسانی که توافق نیست رای گیری شود 
و هر چه درآمد همه حمایت کنند. این راه درس��ت است و ما هم 

قبول داریم.

ب�هعن�وانآخری�نس�والب�هموض�وعش�ورای
سیاس�تگذاریائمهجمع�هبپردازیم،مطرحاس�ت
کهصحبته�ایخطبایجمع�هرااینش�ورابهآنها
میدهد.لطف�ادراینخص�وصوکارکرداینش�ورا

بفرمایید.
این حرف غلط است که ما در تهران نشس��ته ایم و به ائمه جمعه 
می گوییم شما چه چیزی بگویید، نه ما این مدیریت را می پسندیم 
و قبول داریم و ن��ه ائمه جمعه؛ چرا که آنها نیروهای آزادمنش��ی 
هس��تند که خودش��ان صاحب فکر و اندیشه هس��تند و افرادی 
نیستند که که ما برای آنها تعیین کنیم چه بگویند و چه نگویند اما 
بر اساس وظایف سازمانی خود اطلاعاتی که در جهان و ایران وجود 

دارد را به آنها منتقل می کنیم. 
ما خبررسانی می کنیم، آیا  به این معناست که ما تاکید کرده ایم 

چه بگویند؟ 
خیر ما خبر را آزاد فرس��تاده ایم و هر کس��ی متناس��ب با ذهن و 
نیاز خ��ود آن را بیان می کند چ��ون ائمه جمع��ه کار زیاد دارند و 
دفتر آنچنانی ندارند و در مناطق دور افتاده هستند دسترسی به 

خبرها ندارند.
لذا ما در اینجا خبرهایی بر اساس مسوولیت سازمانی خود جمع 
می کنیم و از طریق س��ایت برای آنها می فرستیم اما آنها درگفتن 

یا نگفتن آزاد هستند.

چکیدهگفتوگوی
فارسبامحمد

هاشمی:
بهکارگزاران
بازنمیگردم

آیتالله
نوریهمدانی:
عربستانبرای
تفرقهافکنی
میانمسلمانان
سرمایهگذاری
کردهاست

فرمانایستدستگاهقضا
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انتخابات مجلس دهم صحنه رقابت 
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غفوریفرد:
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زریبافان:

بعیداستاحمدینژاد
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سیاست

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

آیت الله نوری همدانی گفت: امروز متاس��فانه بعضی کشور های 
منطقه مثل عربس��تان نه تنها برای وح��دت کاری نمی کنند، 
بلکه برای اختلاف افکنی و تفرقه برای مسلمانان سرمایه گذاری 

می کنند و حتی دست شان در دست کفار است.
به گزارش نماینده به نقل از تسنیم اعزامی به استان قم، اعضای 
فراکسیون اهل سنت مجلس شورای اسلامی با حضور در شهر قم 
با آیت الله نوری همدانی از مراجع تقلید شیعیان دیدار و گفت وگو 

کردند. این دیدار به مناسبت هفته وحدت انجام شد.

عابد فتاحی، رییس فراکسیون اهل س��نت مجلس، طی سخنانی 
خطاب به آیت الله نوری همدانی، گفت: م��ا امروز آمده ایم اینجا که 
بگوییم شیعه و سنی برادرند و تلاش دشمن برای تفرقه بین برادران 
شیعه و س��نی منجر به شکس��ت خواهد ش��د. وی با تبریک هفته 
وحدت تصریح کرد: دشمن تلاش زیادی برای تفرقه بین مسلمانان 
انجام می دهد، اما تدبیر مقام  معظم رهبری و هوشیاری مسلمانان 
توطئه ها را خنثی کرده است. آیت الله نوری همدانی در ادامه ضمن 
خیر مقدم به نمایندگان اهل سنت مجلس و تبریک هفته وحدت، 

 گفت: آیه محمد رسول الله» والذین معه اشدا علی الکفار رحماء بینهم«
برای مسلمانان یک میزان و معیار است و ملسمانان باید با خودشان 

مهربان و با عاطفه باشند و در مقابل کفار مقاومت کنند.  
وی مشکل امروز جامعه مس��لمانان را به س��اختمانی تشبیه کرد 
که پیکره آن از یکدیگر جدا نیس��ت و گفت: امروز متاسفانه بعضی 
کشور های منطقه مثل عربستان نه تنها برای وحدت کاری نمی کنند، 
بلکه برای اختلاف افکنی و تفرقه برای مس��لمانان س��رمایه گذاری 
می کنند و حتی دست شان در دست کفار است؛ آنها در جنگ غزه 

مخارج صهیونیست ها را هم پرداخت کرده اند.
آیت الله نوری همدانی به توصیه ائمه اطهار به وحدت با اهل سنت 
اشاره کرد و گفت:  ما به امامت برادران اهل سنت نماز اقامه می کنیم 

و با آنها برادر هستیم.
وی درپایان گفت: بعد از فتنه ۸۸ بنده به ۱۸ استان سفر کردم. در 
اکثر استان ها شیعه و س��نی مثل برادر زندگی می کردند که این به 
دلیل تدابیر حضرت آیت الله خامنه ای است که همانند امام راحل بر 

وحدت شیعه و سنی تاکید دارند.

آیت الله نوری همدانی در دیدار اعضای فراکسیون اهل سنت مجلس:

عربستان برای تفرقه افکنی میان مسلمانان سرمایه گذاری کرده است

دفاتر سهام فروشی»پدیده شاندیز مشهد«پلمپ شد! این خبری است 
که چند روزی است روی خط رس��انه ها قرار دارد و اظهار نظر های 

مختلفی در مورد آن می شود.
شرکت توسعه بین المللی صنعت گردشگری پدیده شاندیز در تاریخ 
۱۸ بهمن ۱۳۸۳ تحت ش��ماره ۲۲۸۲۹ نزد اداره ثبت شرکت های 
مشهد تحت نام شرکت سرمایه گذاری کاوش��گران سهام )سهامی 

عام( به ثبت رسید.
در ادام��ه و در تاری��خ ۲۸ آبان ۱۳۸۷ ب��ا تصمیم مجم��ع عمومی 
فوق العاده نام شرکت به شرکت توسعه بین المللی صنعت گردشگری 

پدیده شاندیز )سهامی عام( تغییر پیدا کرد.

  »پدیده« از چه زمانی خبر ساز شد؟ 
اما ماجرای »پدیده ش��اندیز« در روزهای اخیر بسیار داغ و خبرساز 
شده است. موضوع از زمانی بیشتر مورد توجه رسانه ها قرار گرفت که 
شورای عالی شهرسازی ۲۸ دی و ۱۲ بهمن ماه سال ۹۲ در دوجلسه، 
پروژه ساخت شهرک چند منظوره پدیده شاندیز را که در مشهد در 
جریان است را مورد بررسی قرار داد و س��رانجام مصوب کرد ضمن 
تعیین هیات کارشناسی از طرف ش��ورا برای اعزام به منطقه جهت 
بررسی عینی و فنی این پروژه، دس��تور ممنوعیت پیشرفت کار در 

بخش های اجرا نشده پدیده شاندیز صادر شود.
این مصوبه در روزنامه رس��می نیز منتش��ر ش��د. در آن زمان خبر 
پلمپ پدیده رسانه ای شد. اما به جای سایت رسمی شرکت پدیده، 
شهرداری شاندیز در سایت رسمی خود، این موضوع را قویا تکذیب 
کرد. »پدیده« پس از اعلام دس��تور توقف شورای عالی شهرسازی، 
علاوه بر اینکه ساخت و ساز خود را متوقف نکرد؛ بلکه بمباران شدید 
تبلیغاتی خود را نیز آغاز کرد. این شرکت علاوه بر تبلیغاتی میلیاردی 
در صداو سیما، در روزنامه های رسمی و بیلبوردهای سراسر کشور 
نیز شروع به تبلیغ کرد. هر چند برخی رسانه ها نیز نقدهای جدی بر 
نحوه فروش س��هام و درگیر کردن مردم عادی با این پروژه که قطعا 
طبعات اجتماعی نیز بر آن متصور می شد، داش��تند اما حجم زیاد 

تبلیغات بر این نوع اطلاع رسانی ها غالب بود.

  ماجرای پلمپ پدیده شاندیز
اما چندی پیش و با دس��تور دس��تگاه قضایی، فروش سهام »پدیده 
شاندیز« در اس��تان خراسان رضوی ممنوع ش��د. شرکتی که گفته 
می ش��ود، تاکنون حدود ۴۶ میلی��ارد و ۲۸۰ میلیون تومان س��ود 
عایدش شده اس��ت و حالا دادستانی مشهد براس��اس آنچه از آن به 
عنوان »دلالی دفاتر شرکت سرمایه گذاری پدیده شاندیز« نام برده، 
تاکید کرده که » هرگونه تبلیغات از سوی این شرکت ها ممنوع است 

و آنها حق تبلیغ درباره خرید و فروش سهام در رسانه ها را ندارند.«
پیش از این هر سهم این ش��رکت با قیمت حدود هشت هزار و ۸5۰ 
تومانی خود ارزش بازاری بیش از ۱۶ هزار و 5۹۳ میلیارد تومان برای 
شرکت ایجاد کرده است. قیمت سهام پدیده در یکم فروردین امسال، 
چهار هزار و ۹۱۰ تومان بوده، که در طول ۲۸۰ روز قیمت این سهام 
اوایل دی ماه به بیش از ۱۲ هزار تومان رسیده بود که بعد از برگزاری 
مجمع و افزایش شش برابری سرمایه شرکت، در حال حاضر با قیمت 

۲۰ هزار و ۳۲۰ ریال در سایت شرکت پدیده درج شده است.

  تخلفات پدیده شاندیز چیست؟

  در اختیار گرفتن ده ها هکتار زمین
 رییس سازمان اراضی کشاورزی اعلام کرد که شرکت پدیده شاندیز 
۴5 هکتار از اراضی خارج از محدوده را در اختیار گرفته و سپس برای 
قانونی کردن این تخلف، این اراضی را به ش��هر ملحق کرده اس��ت. 
بررسی ها نشان داد، شورای عالی شهرسازی و معماری ایران در دو 
جلسه رسمی خود در مورخه ۲۳ دی ماه و هفتم بهمن ماه، زوایای 
مختلف حقوقی و فنی این پروژه را مورد بررسی قرار داده و تصمیمات 
مهمی درباره آن اتخاذ کرده است که بخش��ی از این تصمیمات، در 
قالب نامه شماره »۳۰۰/۶۱۲۲۷ « در تاریخ ۲۸ دی ماه، به استاندار 

خراسان رضوی رسما ابلاغ شده است.

   تبلیغات پدیده
به گزارش رس��انه ها در ش��هریور ۱۳۹۲، به دلی��ل دروغگویی در 
تبلیغات، ش��رکت پدیده از تبلیغ در صداوس��یما منع شده است و 
همچنین تبلیغات این شرکت در لیگ برتر نیز با حکم قضایی ممنوع 
شد که این اقدام با ش��کایت وزارت راه و شهرس��ازی از این شرکت 

صورت گرفت.
در تبلیغات این طرح ب��زرگ، بزرگ ترین پروژه این ش��رکت به نام 
»شهر پدیده شاندیز« معرفی می ش��ود این در حالی است که طبق 
ماده چهارم »قانون تعاریف و ضوابط تقسیمات کشوری« شهر محلی 

با حدود قانونی که در محدوده جغرافیایی مشخص است.
از طرف دیگر در همین تبلیغ تلویزیونی فردی نشان داده می شود که 
به عنوان شهردار شهر به توضیح درباره ویژگی ها و اقدامات انجام شده 
برای تاسیس شهر پدیده می پردازد، در حالی که شهرهای جدید باید 

زیر نظر مدیرعامل اداره شوند.
جدا از موضوع تبلیغات موضوع اقدامات غیرقانونی ش��رکت پدیده 
شاندیز و پیش فروش غیرقانونی واحدهای ساختمانی آن هم مطرح 
اس��ت. به نحوی که در تاریخ ۲۱ مردادماه س��ال جاری وزارت راه و 
شهرس��ازی طی نامه ای به رییس قوه قضائیه اعلام می کند: نظر به 
شکایت اداره کل راه و شهرسازی استان خراسان رضوی از اقدامات 
شرکت پدیده شاندیز موضوع در دادسرای مشهد مطرح شده است 
و دادسرا معاونت پیشگیری از وقوع جرم تحقق جرم را اعلام کرده و 
دستور توقف تبلیغات رسانه ای در این مورد را به صدا و سیما و وزارت 

فرهنگ و سازمان ورزش و جوانان ارسال کرده است.

  پیش فروش بدون مجوز
چند ماه قبل وزارت راه و شهرسازی نامه ای به رییس قوه قضائیه داده 
بود که در آن آمده است: شرکت توسعه بین الملل شاندیز در مغایرت 
با ماده ۹ قانون منع فروش واگذاری اراضی مسکونی مصوب ۱۳۸۱ و 
ماده ۲۱ قانون پیش فروش ساختمان اقدام به پیش فروش ساختمان 
کرده است و این اقدام در حالی است که بر اساس قانون درج تبلیغات 

بدون مجوزهای لازم جرم محسوب می شود.

  توقیف موقت فعالیت به دلیل تخلفات
شورای عالی شهرسازی و معماری کشور طی برگزاری دو جلسه در 
تاریخ ۲۸ دی ماه ۹۲ و ۱۲ بهمن ۹۲ با اعزام نمایندگان خود دستور 
توقف بخش های اجرا نش��ده پروژه س��اخت ش��هرک چندمنظوره 
پدیده ش��اندیز را صادر کرد. همچنین قباد افش��ار، رییس سازمان 
امور اراضی طی تش��کیل پرونده و ارجاع آن به ش��ورای عالی حفظ 
حقوق بیت المال، ادامه ساخت این پروژه را به طور موقت و به دلیل 
انجام ندادن مراحل اداری و عدم پرداخت حقوق بیت المال متوقف 

اعلام کرد.

  سر و صدای یک پدیده
به هر صورت این روزها اما ماجرای شرکت پدیده سر و صدای بسیاری 
ایجاد کرده و خبرهای بسیاری در خصوص تعطیل شدن همه اماکن 
مربوط به این مجموعه به گوش رسید. در این زمینه مهم ترین بخش 
پدیده که س��ر و صدا به پا کرده خرید و فروش سهام توسط یکی از 
شرکت های زیرمجموعه آن یعنی شرکت ابنیه و ساختمان است این 
سهام به صورت غیر متعارف  و خارج از بورس خرید و فروش می شود.

قیمت گذاری این سهام توسط دو سایت و تعدادی دفاتر فروش در 
شهرهای بزرگ نظیر تهران، مش��هد، اصفهان و...تعیین می شود و 
هیچ منطق اقتصادی در تعیین ن��رخ آن وجود ندارد به همین دلیل 
هر روز قیمت س��هام بالا و بالاتر می رود؛ چون این قیمت دستوری 

است و نیازی به حساب و کتاب وجود ندارد.

  ورود مجلس به پرونده پدیده
 در این راستا رییس کمیسیون عمران مجلس از ورود خانه ملت به 
پرونده پدیده خبر داد و مطالبه مردم��ی را علت ورود نمایندگان به 

این پرونده عنوان کرد.
سیدمهدی هاشمی، رییس کمیسیون عمران مجلس شورا از ورود 
قوه مقننه به پرونده شرکت های پدیده، تبرک و پردیسبان خبر داد 
وگفت:  با توجه به مطالبه عمومی شکل گرفته از مجلس و مراجعات 

مردم، به این پرونده ورود می کنیم.
هاشمی با بیان اینکه از قوه قضائیه حمایت می کنیم، گفت: دستگاه 
قضا مستقل عمل می کند و قطعا مجلس ش��ورای اسلامی در برابر 

فشارها از این دستگاه حمایت خواهد کرد.
وی ضمن اشاره به تاکیدات رهبر معظم انقلاب در خصوص حمایت 
از تولید و اجرایی کردن اقتصاد مقاومتی در کش��ور، اظهار داش��ت: 
باید جلوی کسانی که در جهت خلاف این تدابیر و فرمایشات عمل 

می کنند، گرفته شود.

  منع ش�رعی و قانونی خرید و فروش س�هام شرکت های 
»پدیده«، »شاندیز« و »تبرک«

پس از آن که دفاتر شرکت های پدیده ش��اندیز، پردیسبان و تبرک 
به واس��طه خرید و فروش غیرقانونی کاغذهایی که نام سهام بر آنها 
گذاشته بودند، پلمپ شد این سوال مطرح می شود که خرید و فروش 
این کاغذها با توجه به اخلال در نظام اقتصادی کش��ور و غیرقانونی 

بودن آنان چه حکم فقهی و شرعی دارد؟
حجت الاس��لام صالح نیا امام جمع��ه غرب ته��ران در همین رابطه 
گفت: فروختن سهام در مقابل چیزی که مالیت ندارد و فراتر از یک 
کاغذ نیست و بالا بردن قیمت هر روزه آن هم اکل مال به باطل و هم 
اخلال در نظام اقتصادی کشور است که باعث بی رونق کردن تولید 

و افزایش روحیه دلالی می شود.
این استاد فقه و اصول با بیان اینکه این کار حرام شرعی بوده و منع 
قانونی دارد، گفت: باید از دس��تگاه های امنیتی پرسید و این مساله 
را روش��ن کنند که در این س��ال ها که مقام معظم رهبری مکررا از 
تولید، اقتصاد مقاومتی و اسلامی و پرهیز از دلالی سخن می گویند 
 این افراد و ش��رکت ها با چه هدفی دس��ت به چنین اقداماتی زده و

 می زنند؟
امام جمعه غرب تهران گفت: برخی از مردم به بنده مراجعه داشته و 
می پرسند درست است که این شرکت ها وابسته به برخی نهادهای 

حاکمیتی و... هستند یا خیر که بنده صریحا می گویم به هیچ وجه 
اینگونه نیست و باید ریشه این شایعات پیدا شود و اگر خود روسای 
 این شرکت ها چنین ش��ایعاتی را در جامعه رواج داده اند باید با آنها 

برخورد شود.

  اظهار نظر دادستان در مورد پدیده
در همین رابطه حجت الاسلام رییسی هم در مصاحبه ای گفت: هیچ 
یک از شرکت های س��هامی خاص حق ندارند همچون شرکت های 
س��هامی عام اقدام به فروش سهام کنند و این س��هام در بازار دلالی 

بدون پشتوانه افزایش قیمت پیدا کند.
وی گفت: اخیرا دادستانی مشهد دس��تور توقف تبلیغات این قبیل 
ش��رکت ها را در رس��انه ملی، س��طح فرودگاه ها و مبادی ورودی و 
خروجی ش��هرها صادر کرده و دادس��تانی مش��غول رس��یدگی به 

تخلفات آنهاست.
دادستان کل کشور در پاسخ به این سوال که آیا برخی ارقام منتشر 
شده در فضای مجازی مبنی بر سوءاستفاده میلیاردی انجام شده در 
این شرکت ها صحت دارد یا خیر؟ اظهار داش��ت: هم اکنون پرونده 
در دادسرای مشهد در حال رسیدگی اس��ت و همکاری خوبی بین 
استانداری، دادگس��تری و دیگر ارگان های ذی ربط برای رسیدگی 
دقیق به موضع وجود دارد و تلاش می ش��ود تا حقوق س��هامداران 

ضایع نشود.
وی خاطرنشان کرد: بر اس��اس گزارش های به دس��ت آمده برخی 
مدیران با وجود مشهود بودن تخلفات با چشم پوشی و اغماض وظیفه 
قانونی خود را انجام نداده اند، که مقرر ش��ده استاندار محترم با این 

مدیران متخلف برخورد قانونی کند.
حجت الاسلام رییسی در پاسخ به این س��وال که چرا بعد از گذشت 
س��ال ها از فعالیت این شرکت ها و عرضه گس��ترده سهام به مردم با 
تخلفات آنها برخورد می ش��ود؟ گفت: این موضوع مورد سوال ما نیز 
اس��ت و مس��وولان در حوزه های مختلف باید توضیح دهند که اگر 
تصرفی به اراضی کشاورزی و یا تغییر کاربری شده، یک شبه انجام 

نشده است و این کوتاهی به هیچ عنوان قابل قبول نیست.
وی با اش��اره به علت ورود قوه قضائیه به این پرونده گفت: س��والات 
جدی در خصوص فعالیت این شرکت ها وجود دارد و سه وزارتخانه به 
ویژه وزارت جهاد کشاورزی برای ساختمان سازی ها و تغییر کاربری 

اراضی کشاورزی انجام شده از سوی این شرکت ها شاکی هستند.
دادستان کل کش��ور خاطرنش��ان کرد: نباید اقدامات بازدارنده به 
گونه ای باش��د که بعد از انجام ساخت و س��از اقدام به تخریب شود، 
تجربه ای که در خصوص س��اخت و س��از در حریم رودخانه ها تکرار 

شده است.
دادس��تان کل کش��ور با بیان اینکه تغییرکاربری باغ ه��ا و اراضی 
کشاورزی بدون مجوز کمیس��یون های مربوطه ممنوع است، گفت: 
گزارش های متع��ددی در خصوص تلاش برخی برای ویلاس��ازی، 
آپارتمان سازی با هدف س��ودجویی از طریق تغییر کاربری اراضی 
 کش��اورزی و باغات موجود اس��ت که برخورد قانونی ب��ا این موارد 

در قانون پیش بینی شده است.
دادستان کل کشور با بیان اینکه قانون مطلقا اجازه زمین خواری از 
طریق تغییر کاربری اراضی کش��اورزی را نخواهد داد، گفت: اجرای 
قانون وظیفه قانونی همه ماست و دادستان های سراسر کشور باید 
با همکاری س��ازمان های جهادکش��اورزی مانع از تغییر غیرقانونی 
اراضی کشاورزی شوند و دس��تور توقف همه کارهای ساختمانی در 
این اراضی را صادر کنند تا پس از طی مراحل قانونی فس��اد در این 

بخش کاملا قطع شود.

  اعتماد هر چه بیشتر به دس�تگاه قضا در سایه برخورد با 
پدیده ها 

به هر صورت به نظر می رسد ش��رکت پدیده شاندیز با توجه به مبلغ 
قابل توجهی که از محل فروش غیرقانونی س��هام به دست آورده به 
هیچ وجهه قصد ندارد اقدامات خلاف قانون خود را که قطعا به فروش 

سهام محدود نمی شود، را بپذیرد.
قطعا ادامه دادن روند قاطعانه قوه قضائیه در برخورد با پدیده شاندیز 

می تواند اعتماد عمومی به دستگاه قضایی را افزایش دهد.

محمد هاشمی عضو مستعفی حزب کارگزاران  در گفت و گو با فارس   
درباره درخواست ها از وی برای بازگشت به حزب کارگزاران گفت: خیر 

اینطور نبوده و از بنده درخواستی برای بازگشت صورت نگرفته است.
هاشمی تاکید کرد: البته اگر درخواستی هم بشود، بنده نمی  پذیرم و 

اصولاً نمی خواهم درباره احزاب صحبت کنم.
رییس دفتر آیت الله هاشمی رفسنجانی در مجمع تشخیص در ادامه 
با اش��اره به وضعیت خانوادگی خود تصریح کرد: گعده خانوادگی ما 
 سیاس��ی نیس��ت و در جمع خانوادگی مان حرف های مختلفی زده 

می شود و کسی امر و نهی نمی کند.

   عربستان 3 سال است از آقای هاشمی دعوت می کند
وی درباره س��فر عربس��تان آیت الله هاش��می نیز گفت: ایشان هنوز 
تصمیمی ندارد، البته عربستاندو، سه سال اس��ت که از ایشان دعوت 
کرده است و سفیر جدید ش��ان وقتی به دیدار آقای هاشمی آمد این 
دعوت را تکرار کرد و گفت که منتظر شما هستیم. ایشان هیچ گاه زمانی 

را تعیین نکرده اند. 
هاشمی یادآور شد: واقعیت این است که سفر آقای هاشمی نمی تواند 
فقط یک سفر زیارتی تلقی شود. منطقه هم در حال حاضر وضع بسیار 
 نامناسب و حساسی دارد. در این شرایط منطقه ای، تحلیل های رسانه ها 

این اس��ت که بازیگران اصلی منطقه را ایران و عربستان می دانند. از 
طرفی بسیاری از سران و دیپلمات های منطقه ای و بعضا بین المللی 
 در دیدار با آیت الله هاش��می رفس��نجانی به اس��تناد گذشته مطرح 
می کنند که ایشان می توانند در تغییر وضعیت منطقه ای در راستای 
همزیستی مس��المت آمیز موثر باشند؛ بنابراین از س��فر ایشان توقع 
تغییر در روابط فعلی منطقه ای وجود دارد، بنابراین باید شرایط تحقق 

توقعات فراهم باشد.
رییس دفتر آیت الله هاشمی رفس��نجانی در مجمع تشخیص درباره 
اینکه آیا منتظر پالس مثبت از س��وی عربستان هستند؟ گفت: فقط 
پالس مثبت عربستان کافی نیست بلکه داشتن اختیاراتی که مستلزم 

حل مسائل و مشکلات منطقه هست نیز لازم است.
وی درباره اینکه چرا مطمئن نیستند برای رژیم آل سعود نامه نوشتند 
و خواستار آزادی شیخ نمر شدند؟ گفت: نوشتن نامه برای درخواست 
حفظ جان یک عالم شیعی چه اش��کالی دارد به خصوص که احتمال 
تاثیر مثبت نامه هم زیاد اس��ت البته آقای هاشمی برای اعدام نکردن 

شیخ نمر نا امید هم نیست.

  احتمال منطقه بندی تهران برای انتخابات مجلس
هاشمی درباره مهم ترین مصوباتی که در مجمع در حال رسیدگی است 

اظهار داشت: در حال حاضر قانون انتخابات در دستور مجمع قرار دارد.
هاشمی درباره جزییات تغییر قانون انتخابات در مجمع تصریح کرد: 
پیرامون بررس��ی قانون انتخابات در جلس��ه اول صرفاً  درباره کلیات 
آن بحث شد، س��پس یکی از مواردی که بحث و تصویب شد این بود 
که هر فردی شعبه رأی دادنش مشخص باش��د؛ یعنی وقتی به حوزه 
انتخابیه می روید، به شما کارت می دهند که شما در چه حوزه ای باید 

رأی بدهید.
رییس دفتر آیت الله هاشمی رفسنجانی در مجمع تشخیص با بیان اینکه 
این بحث قاعدتاً باید برای همه انتخابات باشد، افزود: قانون انتخابات 
اعم است و همه انتخابات را در بر می گیرد؛ اما موضوعی که خیلی در 
آن بحث می شد، موضوع تهران و استان های بزرگ و کلانشهرها بود که 
به گونه ای حوزه های انتخاباتش تعریف شود که رأی دهندگان بتوانند 

شناخت بهتری از نمایندگان داشته باشند.
وی بر همین اس��اس ادام��ه داد: مثلًا در شهرس��تان ها و ش��هرهای 
 کوچک مردم معمولاً  از نماینده و سابقه او شناخت پیدا می کنند، اما در 
کلانشهری مثل تهران که ۳۰ نماینده است، مردم نمی توانند شناخت 

کافی به دست آورند.
هاشمی درباره اینکه آیا درباره نحوه تبلیغات نامزدها صحبت می شود، 
گفت: بیشتر بحث روی این بوده که حوزه های انتخاباتی را کوچک تر 

کنیم.
رییس دفتر آیت الله هاشمی رفس��نجانی در مجمع تشخیص با ذکر 
مثالی در این زمینه توضیح داد: به طور مثال در کلانش��هرها و تهران 
بحث این بود که ۳۰ نماینده برای تهران نباش��د و گفته شد تهران از 
مرکز به ۸، ۷ یا ۶ منطقه تقسیم شود و در هر منطقه پنج یا چهارکاندیدا 
باشد که مردم به جای ۳۰ نفر و از بین نامزدهای آن منطقه چهار یا پنج 

نفر را انتخاب کنند.
وی تصری��ح ک��رد: بح��ث دیگ��ر نی��ز درب��اره 

شرکت کنندگان بود، یعنی رأی دهندگان 
با توجه به محل اقامت شان شعبه ای 

ک��ه می خواه��د رأی دهند باید 
مشخص شود.

هاش��می با بیان اینک��ه این به 
معن��ای منطقه بندی نیس��ت، 

تاکید کرد: البته هی��چ کدام نهایی 
نشده و هنوز دراین باره بحث می شود.

رییس دفت��ر آیت الله هاشمی رفس��نجانی 
در مجمع تش��خیص ادامه داد:  در خیلی از 

کش��ورهای غربی مشخص اس��ت شما کجا 
باید بروی��د رأی بدهید، این طرح محس��ناتی 

دارد که اولاً خیلی راحت می توان 
مش��خص کرد که 

چه کسی رأی داده یا رأی نداده اس��ت و یک کارت صادر می شود که 
مشخص می کند ش��ما باید در کدام حوزه رأی بدهید، لذا لیستی که 
در این حوزه هست، اسامی کسانی که باید در آن حوزه رأی بدهند را 

مشخص می کند.
وی تصریح کرد:  کسانی که باید در آن حوزه رأی دهند، تیک می زنند و 
پس از اتمام رأی گیری مشخص می شود که به طور مثال از دوهزار نفر 
واجد شرایط چند نفر رأی داده اند و مشخص می شود چه کسانی 
بودند،  چون هر فرد یکجا رأی می دهد و دو بار نمی تواند 
رأی بدهد و فقط  در یک حوزه می تواند رأی دهد لذا 

یکسری محسناتی دارد.
هاشمی همچنین درباره حذف دو مرحله ای 
ش��دن انتخابات نی��ز متذکر ش��د: هنوز به 
این نکات نرس��یده ایم و فع��لًا این طرح به 
کمیس��یون رفته و حذف و اضافه روی آن 

طرح صورت گرفته است.

چکیده گفت  و گوی فارس با محمد هاشمی

به کارگزاران بازنمی گردم

فرمان ایس��ت دستگاه 
قضا  به  یک » پدیده«
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سیاست

 فاطمه آلی��ا، نماینده م��ردم ته��ران در واکنش ب��ه اظهارات 
رییس جمهور مبنی بر اینکه »مگر در میز مذاکره بحث آرمان 
و اصول مطرح است؟ اینها توهمات است و عده ای در توهمات 
زندگی می کنند، سر میز مذاکره نه آنها و نه ما راجع به آرمان 
و اصول بحث نمی کنیم، در دنیای امروز بحث منافع اس��تو هر 
کشوری دنبال منافع و خواست خود است، اساس بحث سیاست 
خارجی منافع است و نه اصول و آرمان ها« اظهار داشت: هرگاه 
منافع را غیر از آرمان ها و اص��ول بدانیم؛ یعنی اینکه نگاه ما به 
دنبال منافعی اس��ت که با آرمان ها و اصول اصلی انقلاب مان 
متفاوت اس��ت یا اینکه آرمان ها و اصول را در یک مسیر دیگر 
پیگیری کنیم و منافع را از دید خودمان و از دید دیگر ببینیم که 

این نوع نگاه، سکولاریستی است.

نماینده مردم تهران افزود: این نوع نگاه نه در نهضت عاش��ورا 
مطرح بوده و نه در فرمایشات امام)ره( و مقام معظم رهبری و 
اساس��ا انقلاب ما به معنی منافع واقعی مردم ماست و منافع و 

آرمان های ما از هم جدا نیستند.
این عضو کمیسیون اجتماعی یادآور شد: مقام معظم رهبری 
در سال های اخیر فرموده اند که ما آرمانگرای واقع بین هستیم،  
ولی در عین حال هم��ه مواضع، دیدگاه ه��ا و عملکردمان در 

راستای آرمانگرایی واقع بینانه است.

آلیا در ادامه خاطرنشان کرد: به نظر می رسد کسانی که برای 
س��خنرانی های رییس جمهور محترم به خاط��ر تراکم کاری 
ایش��ان متن و یا مش��ورت می دهند، بای��د در ماهیت انقلاب 
و در مطالب��ات آرمانگرایانه و واقع بینانه مردم م��ا که اصول مان 
 عین منافع اس��ت و منافع هم عی��ن اصول مان اس��ت، دقت 

کنند.
نماینده مردم تهران در مجلس عنوان داشت: ما نباید با القای 
یک نگاه سکولاریس��تی منافع و آرمان هایم��ان را از هم جدا 

کنیم. مگ��ر اصول و مناف��ع خلاف آرمان های ماس��ت؟ دکتر 
 روحانی باید در مش��ورت ها و متونی که در اختیارش��ان قرار 
می گیرد آن نگاه خودشان را به عنوان یک روحانی حوزه دیده 

به کار بگیرند.
عضو فراکسیون اصولگرایان مجلس در پایان خاطرنشان کرد: 
موضوعی که رییس جمهور مطرح کرده اند، قابل تامل اس��ت 
و قطعا انتظار می رود این بیانات را در سخنرانی بعدی اصلاح 

کنند. 
همین طور که در هفته گذشته وقتی در اجلاسی مطرح کردند 
که ساخت موشک های دوربرد اقتدار نیست و وقتی مورد نقد 
دلسوزان و اندیشمندان قرار گرفتند ایشان این نقد را پذیرفته 

و در سخنرانی بعدی این موارد را اصلاح کردند.

آلیا در واکنش به اظهارات رییس جمهور:

اصول ما عین منافع ما و منافع ما عین اصول ماست

اخبار تلگرافی

پایگاه رای اعتدال گرایان کجاست؟

انتخابات مجلس دهم صحنه 
رقابت کدام گروه های سیاسی 

است؟ 

عبدالله احمدي: آنچه درانتخابات ریاست جمهوری سال گذشته اتفاق 
افتاد را شاید بتوان پیروزی جریان یا »قطب س��وم« با نام »اعتدال گرا« 
دانست؛ جریانی که به نوعی هم خود را اصلاح طلب می داند هم پایبند به 

اصولی است که انقلاب اسلامی بر آن بنا شده است.
این جریان نفر اولش، یعنی حس��ن روحانی هنوز ه��م از اعضای جامعه 
روحانیت مبارز است که هسته اصلی جریان راست )اصولگرا( را تشکیل 
می دهد، اگر چه روحانی در این سال ها به برخی مواضع اصلاح طلبانه آن 

هم از نوع تذکر به مدیران اجرایی کشور شناخته شده است.
نکته دیگری که می ت��وان در این باره به آن اش��اره کرد، این اس��ت که 
بدنه دولت یازدهم از کسانی تشکیل شده که در سال 1378با محوریت 
روحانی حزب  »اعتدال و توسعه« را تاسیس کرده بودند که در انتخابات 
 سال 84 به صورت فعال وارد صحنه شده و به حمایت از آیت الله هاشمی 

پرداختند.
پس از انتخابات 88 نیز این حزب نیمه فعال شد تا اینکه غلامعلی دهقان، 
سخنگوی حزب در سال 91 برای نخس��تین بار خواستار نامزدی حسن 
روحانی در انتخابات ریاست جمهوری سال بعد شد و در شرایطی که کمتر 
کس��ی حضور روحانی در انتخابات را جدی می گرفت، بارها بر ضرورت 

حضور وی تأکید می کرد.
البته برخی دلی��ل اصلی پیروزی نهایی روحانی در انتخابات گذش��ته را 
حمایت برخی چهره های اصیل انقلاب همچون هاش��می رفسنجانی و 
ناطق نوری از نامزدی وی و همچنین مجاب شدن عارف از سوی خاتمی 
برای انصراف به نفع روحانی می دانند که موجب وحدت رای جناح رقیب 

اصولگرایان در انتخابات کسانی شد.
از این رو، اعتدال گرایان باید بخش��ی از رای خود را از مس��اجد و بازار و 
بخش دیگر را از دانشگاه به دست آورند؛ همان چیزی که در رویکرد دولت 
اعتدال به انتخاب کابینه نیز شاهد آن بودیم که هویت سیاسی برخی از 

وزرای دولت اصولگراست.
ناصر قوامی، نماینده پیشین مجلس در گفت وگو با خبرآنلاین می گوید: 
اصلاح طلبان به لحاظ پایگاه اجتماعی رای مشکلی ندارند و با یک حرکت 

کوچک ظرف یک هفته روحانی برنده انتخابات شد.
اما عبدالله ناصری، عضو بنیاد باران بخشی از پایگاه رای اصلاح طلبان در 
انتخابات آینده را وابسته به نحوه عملکرد دولت یازدهم می داند و تصریح 
می کند: جامعه رای جبهه اصلاحات مشخص است، اما بخشی از آن که 
رای مردم به گفتمان اعتدال گرایی و دولت تدبیر و امید اس��ت، به نحوه 
عملکرد دولت یازدهم و میزان پایبندی رییس جمهور و اعضای دولت به 

شعارها و وعده های انتخاباتی سال 92 برمی گردد.
این در حالی اس��ت ک��ه اصولگرایان نظ��ر متفاوتی در این ب��اره دارند و 
معتقدند که آنها پایگاه رای خود را حفظ کرده ان��د و می توانند با وحدت با 
دیگر گروه های اصولگرا رای بخش��ی از جامعه از جمله قشر مذهبی را از 

آن خود کنند.
 لطف الله فروزنده، س��خنگوی جمعیت ایثارگران در همین رابطه تاکید 
می کند که امروز به وحدت رسیدن احزاب اصولگرا یک ضرورت محسوب 
می شود و راه وحدت هم این اس��ت که همه ما باید برای حفظ گفتمان 

اصولگرایی از خودمان بگذریم.
 برخ��ی اصولگرایان نی��ز حرکت در مس��یر اعت��دال را روش��ی صحیح 
م��ی دانند، به ط��وری که ابولقاس��م رئوفی��ان، عضو جبهه ایس��تادگی 
دراین باره م��ی گوید: تنها راه پیروزی اصولگرای��ان منوط بر عبورکردن 
 از افراط گری و رویکردهای اف��راط گرایانه و حرک��ت مبتنی بر اعتدال 

است.
با این حال، اکثریت جامعه که بالا و پایین رفتن کفه ترازوی آرا بس��تگی 
 به رای آنها دارد، حل مشکلات کش��ور را مهم ترین اولویت دولت جدید 

می دانند. 
مطالباتی همچون حل مشکلات اقتصادی، ایجاد ثبات و آرامش در کشور 
و بهبود مناسبات سیاسی داخلی و خارجی که انتظار انتخاباتی مردم از 

حسن روحانی بوده و هست.
از ای��ن رو انتخابات آینده مجل��س می تواند صحنه رقاب��ت جدی میان 
 دو قطب به سردمداري اصولگرایان از یک س��و و ائتلاف اصلاح طلبان و

اعتدال گرایان باشد که هر دو برای کس��ب اکثریت پارلمان وارد عرصه 
می شوند، اما آنها باید توجه به حل مشکلات کشور را در اولویت برنامه های 
خود برای تبلیغات انتخاباتی ق��رار دهند تا بتوانند ف��ارغ از جناحی که 

متعلق به آن هستند رای اعتماد مردم را به دست آورند.

اواخر سال گذش��ته مس��عود میرکاظمی، وزیر نفت دولت 
محمود احمدی نژاد، مدعی شد که دولت 4.1میلیارد دلار 
به صورت غیر قانونی و بدون مجوز مجلس از صندوق توسعه 

ملی برداشت کرده است.
یک روز پس از اعلام خبر برداشت 4.1 میلیارد دلاری دولت 
از منابع صندوق توسعه ملی توسط رییس کمیسیون انرژی 
مجلس، اعضای هیات عامل صندوق توسعه ملی با اسحاق 
جهانگیری معاون اول رییس جمه��ور دیدار کرده و از زبان 
معاون اول شنیدند که »دولت و ستاد تدابیر ویژه اقتصادی 
هیچ مصوبه ای در خصوص برداشت از منابع صندوق توسعه 
ملی نداشته و اصرار دارد که به هیچ وجه از منابع صندوق در 

بودجه کشور استفاده نشود.«
علی طیب نیا، وزیر اقتصاد و به عنوان یکی از اعضای هیات 
امنای صندوق توسعه ملی اظهار کرد که »دولت حتی یک 
دلار هم از صندوق توس��عه ملی برداشت نکرده و اگر فردی 
این موضوع را اثبات ک��رد، جایزه دارد؛ حتی یک دلار هم از 

منابع صندوق توسعه ملی برداشت نشده است.«
اما چند وقت پیش دیوان محاسبات از برداشت غیر قانونی 
4 میلیارد دلاری از صندوق توسعه ملی خبر داد که این خبر 

حواشی زیادی را به همراه داشت.

  انتشار یک خبر پرحاشیه از سوی دیوان محاسبات 
صندوق توس��عه ملی همان حس��اب ذخیره ارزی است که 
بخشی از درآمدهای نفتی کش��ور در آن ذخیره می شود تا 
هم پشتوانه ای برای کش��ور در روزهای سخت و نفس گیر 
باشد و هم منبعی برای تقویت فعالیت های بخش خصوصی 

و کارهای زیر بنایی کشورحساب شود.
از سوی دیگر دسترسی دولت برای تأمین هزینه های جاری 

به این صندوق ممنوع است؛ چرا که ایجاد تورم می کند.

  دولت تکذیب کرد
بر همین اس��اس بود که بعد از اظهار نظر دیوان محاسبات 
دولتی ها اعلام کردند که این گزارش از اس��اس خلاف واقع 
اس��ت و این کار ترفند بانک مرکزی ب��رای دور زدن تحریم 

بوده است.
در همین رابطه نوبخت، س��خنگوی دولت اع��لام کرد که 
گزارش مجلس در مورد برداش��ت ازصندوق توس��عه ملی 

حرف غیرواقعی است.

  توکل�ی: انکار س�خنگوی دولت در برداش�ت ۴/۱ 
میلیارد دلاری از صندوق توسعه ملی اعجاب آور است

احمد توکلی هم در این باره گفت: سخنگوی دولت در برخی 
مواقع سخنان اعجاب انگیزی را مطرح می کند که نمونه آن، 
انکار برداشت از صندوق توس��عه ملی و رانت ۶۵۰ میلیون 

یورویی به رغم وجود اسناد است.
نماینده مردم ته��ران در مجلس افزود: ظاه��را دولت برای 
فعالیت های عمرانی با کمبود منابع روب��ه رو بوده، البته در 
مقابل آن، از شرکت واسطه فروشنده نفت مبالغی را طلبکار 
بود، بنابرای��ن بابت جبران این کس��ری، 4 میلیارد و یکصد 
میلیون دلار از حس��اب صندوق توس��عه ملی برداشت کرد 
تا پس از وصول آن طلب، بدهی خود را به صندوق توس��عه 

ملی پرداخت کند.
وی تصریح کرد: در نتیجه دولت منابع برداش��ت ش��ده از 
صندوق توس��عه ملی را به نرخ ارز رس��می فروخته و منابع 
حاص��ل از آن را صرف بودجه کرد. وی با اش��اره به اعتراض 
نمایندگان مجلس به برداش��ت از صندوق توس��عه ملی و 
عدم واریز وجوه از س��وی ش��رکت واس��طه، گفت: پس از 
اعتراض نمایندگان مجلس به ای��ن موضوع، دولت به بانک 
مرکزی دستور جابه جایی منابع را داد؛ یعنی بانک مرکزی 
4/1میلیارد دلار از منابع خود را به صندوق توسعه ملی واریز 
کرد و دولت به این بانک بدهکار ش��د ت��ا زمانی که طلبش 

وصول شد به بانک مرکزی واریز شود.
توکلی با اش��اره به اقدامات صورت گرفته در این بین تاکید 

کرد: این پول تنها متعل��ق به دولت 
نبوده و باید تقس��یم شود، طوری  که 
در صورت وصول، 14/۵ درصد متعلق 
به شرکت نفت، 2 درصد بابت بدهی 
عیدان��ه، 2۶ درصد س��هم صندوق 
توسعه ملی و مابقی متعلق به دولت 
اس��ت و دولت حق تص��رف کل این 
منابع را ن��دارد. توکلی اف��زود: مورد 
دیگر اینک��ه، دولت براس��اس قانون 
حق برداشت از صندوق توسعه ملی 
را ندارد. سومین اقدام غیرقانونی نیز 
اس��تقراض از بانک مرکزی است، در 
حالی که این اق��دام نیازمند مصوبه 
مجلس ب��وده و دولت نبای��د چنین 

کاری را انجام می داد.
نماینده مجلس تصریح ک��رد: نکته 
حائز اهمیت اینکه بزرگ ترین خطای 
دولت، نپذیرفتن این اش��تباه بوده و 
اکنون هم به جای قبول خطا، دیوان 

محاسبات را متهم می کند.
وی اضافه ک��رد: دیوان محاس��بات 
با بررس��ی های کارشناس��ی به این 
تخلف��ات رخ داده پی ب��رده و پس از 
تش��کیل پرونده، آن را به دادس��رای 

دیوان فرس��تاد و دادیار ایراد را وارد دانس��ته و دادستان با 
قبول این نظر، پرونده را برای صدور رای به هیات مستشاری 
فرس��تاده اس��ت و به زودی با نظر مستش��اران در این باره 
تصمیم گرفته می شود.وی ادامه داد: اکنون تخلف مشخص 

شده و با نظر مستشاران مجازات مشخص می شود.
توکلی گفت: من متاس��فم که س��خنگوی دولت، اظهارات 
مس��تند کمیس��یون برنامه، بودجه و محاس��بات مجلس 
براس��اس ماده 23۶ را انکار می کند. به گفته وی، به زودی 
این گزارش در صحن مجلس قرائت و پس از آن، پرونده در 
دیوان محاسبات مراحل قضایی را طی خواهد کرد، همچنین 
اگر علاوه بر تخلفات مذکور، جرم ض��رر زدن به بیت المال 
 هم مطرح ش��ود پرون��ده به دادگس��تری ارس��ال خواهد

شد.
این نماینده ادامه داد: بنابر س��ابقه، دولت محکوم به تخلف 
خواهد بود، البته بعید اس��ت که به طور مستقیم آسیبی به 

بیت المال وارد شده باشد.
عضو کمیس��یون برنام��ه، بودجه و محاس��بات در مجلس 
شورای اسلامی درباره آسیب های این تخلف نیز گفت: دولت 
معادل 4/1 میلیارد دلار، یعنی حدود 1۰ هزار میلیارد تومان 
پول پر قدرت ب��ه جامعه تزریق کرده و بر خلاف سیاس��ت 

درس��ت ضد تورمی خویش ب��ه اقتصاد 
آسیب رسانده است.

از سوی دیگر، رییس کل بانک مرکزی هم 
برداشت از صندوق توسعه ملی را هم تأیید 
و هم تکذیب کرد؛ ولی الله سیف گفت که 
بانک مرکزی از ابتدا موافق این برداشت 
نبوده، ولی برای راه انداختن چرخ تولید 
پیه افزایش نقدینگ��ی و احتمال افزایش 

تورم را به تنش مالید.

  اصرار مجلس و انکار دولت
به هر ص��ورت مجلس از یک س��و بر نظر 
دیوان محاس��بات اصرار کرد و دولت هم 

روند انکار را در پیش گرفت.
در همین رابطه گزارش دیوان محاسبات 
درکمیسیون برنامه و بودجه هم تصویب 
شد و قرار شد در صحنی علنی هم قرائت 
ش��ود تا نمایندگان تش��خیص دهند که 
پرونده تخلف به دستگاه قضا سپرده شود 

یا اینکه روند دیگری را طی کند.
همان زمان ب��ود که مع��اون اول رییس 
جمهور دوباره اعلام کرد که هیچ تخلفی 
صورت نگرفته و طرح این موضوع پیگرد 
قانونی دارد، اما دادستان دیوان محاسبات 
وقتی به میان اصحاب رسانه آمد اسناد دیگری از این تخلف 
ارائه داد. ش��جاعی دادس��تان دیوان محاس��بات گفت که 
حسابرسان ما متوجه یک سند حسابداری به شماره 281۰۰ 
مورخ 2۶/12/92 شدند که این س��ند مبین برداشت مبلغ 

4،1۰۵،219،13۶ دلار ازحساب صندوق توسعه ملی بود.

  پژویان: موضوع نیازی به جنج�ال ندارد/ دولت و 
مجلس اطلاع رسانی کنند

در اثنای درگی��ری دولت و مجلس در رابطه با برداش��ت از 
صندوق توس��عه ملی اظهار نظر های مختلفی در این رابطه 

مطرح شد.
جمشید پژویان، کارشناس اقتصادی در این خصوص گفت: 
صندوق توس��عه ملی دارای یک هیات امنا و ناظرانی است 
که مسوول هستند اطلاعات نقل و انتقالات و برداشت هایی 
را که از صندوق توس��عه ملی می ش��ود، به مجلس گزارش 
دهند. اختلاف نظر مجلس و دولت در برداش��ت از صندوق 
توسعه ملی بر سر ارقام کمی نیس��ت که به راحتی گم شود 
و قابل مخفی کردن باشد؛ این اختلاف نظر باید جمع بندی 
شود. استخراج اطلاعات در این باره کار دشواری نیست و به 
جنجال چه از طرف مجلس و چه از طرف دولت نیاز ندارد. 

این کارشناس اقتصادی در ادامه افزود: انتظار همه از مجلس 
و دولت این است که اطلاعات دقیقی را منتشر کنند. مثلا در 
شش ماهه گذشته چه اقلامی به صندوق توسعه ملی وارد و 

خارج شده و به کجا رفته است. 
وی خ�اط�رنشان کرد: بخش��ی از درآمد های نفتی که وارد 
صندوق توسعه ملی می شود، اطلاعات آن برای ناظر صندوق 
و هیأت امنای آن کاملا در دس��ترس است و می توان از آنها 
استعلام گرفت. این اطلاعات را باید کارشناسانی از شرکت 
نفت و بانک مرکزی که بر موضوع اشراف دارند، مورد بررسی 
قرار دهند و با جمع بندی آن، اطلاع��ات نهایی درآمدهای 
ارزی و بخش��ی را که به جاهای مختل��ف از جمله صندوق 

رفته بیان کنند. 
پژویان تاکید کرد: اختلاف مجلس و دولت به احتمال زیاد 
در این است که شاید این رقم از صندوق توسعه ملی برداشته 
ش��ده، اما به نظر دولت این برداش��ت صرف همان مواردی 
ش��ده که موضوع انجام وظایف صندوق توسعه ملی است، 
مثل دادن وام به بخش خصوص��ی و ...، از همین روی چون 
برداش��ت مورد نظرصرف هزینه های مجاز شده دولت این 
را برداش��ت تلقی نمی کند، ولی ممکن است مجلس قبول 
نداشته باشد که این برداشت با مراحل قانونی آن انجام شده 
باشد، در نتیجه برداشت را غیر قانونی تلقی می کند؛ به نظر 

من اختلافشان در همین امر است. 
این کارش��ناس اقتصادی در پاس��خ به این پرسش که اگر 
برداشتی از صندوق توسعه ملی انجام شده باشد چه تاثیری 
بر اقتصاد کش��ور خواهد گذاش��ت، گفت: اگر اثبات ش��ود 
این روند برداش��ت از صندوق توس��عه ملی صورت گرفته، 
به زیان دولت و به ضرر جامعه اس��ت و مردم را نس��بت به 
قول دولتمردان مبنی بر حفاظ��ت از درآمدهای نفتی برای 
امر توس��عه بدبین می کند و دش��منان از این اختلاف نظر 
سوء استفاده می کنند؛ مجلس و دولت باید با هم هماهنگ و 
همسو باشند و مشکلات را با هماهنگی یکدیگر حل کنند و 

با ابهام افکنی یکدیگر را به اتهام نبندند.

  جلسه ای که فعلا همه را آرام کرد
به هر صورت بعد از اظهارنظره��ای مختلف و نظرات دولت 
و مجلس در این رابطه، جلس��ه مش��ترك میان کمیسیون 
برنام��ه و بودجه مجلس ب��ا نمایندگان دولت برگزار ش��د؛ 
همان کمیس��یوني که برخي اعضایش معترضان اصلي این 
ماجرا بودند. وزیر اقتص��اد، رییس کل بانک مرکزي،  رییس 
سازمان مدیریت و برنامه ریزي، رییس صندوق توسعه ملي و 
دادستان و معاونین دیوان محاسبات مهمان آنها شدند تا در 
نهایت مشخص شود روایت ها از این ماجرا چقدر با واقعیت 
انطباق داشته  است. جلسه مشترك کارگر افتاد و خروجي 
آن شد بیانیه مشترکي که حاضران آن را تهیه کردند؛ بیانیه اي 
که غلامرضا کاتب، سخنگوي کمیسیون برنامه و بودجه  آن 
را تشریح کرد، متني کوتاه و پنج ماده  اي که آبي شد بر آتش 

اختلافات دولت و مجلس.
بند اول آن بیان دلیل اش��تباه ب��ود؛ »در تاریخ 92/12/2۶ 
مبلغ یاد شده از حساب توسعه ملي س��ند خورده است، به 

همین جهت اشتباه رخ داده است.«
در بند دوم هم توضیح داده شده که »متعاقبا با تذکر دیوان 
محاسبات به بانک مرکزي سند دیگري صادر و اشتباه مذکور 
اصلاح مي شود و مبلغ مذکور از منشا درآمد نفت منظور شده 
است.« اما بند سوم چیزي است که دیوان محاسبات هم به 
آن اعتراف کرده بود: »درآمد ناشي از آن صرف امور عمراني 

کشور شده و در جاي دیگري هزینه نشده است.«
بند چهارم هم تاکید دارد که »گزارش کمیس��یون برنامه و 
بودجه به استناد گزارش دیوان محاسبات خلاف واقع نبوده 

و کذبي در کار نبوده است.«
 در آخر بیانیه مش��ترك دول��ت و مجلس درباره برداش��ت 
4 میلیارد دلاري از صندوق توس��عه ملي هم آمده است که 
»رسیدگي به جزئیات در دیوان محاس��بات کماکان ادامه 

خواهد داشت.«

جنجال برداشت از صندوق توسعه ملی

بیانیه مشترکی که فعلا  همه را آرام کرد

ته��ران هفته آینده روزهای ش��لوغی را دارد. ع��لاوه بر پوتین 
رییس جمهور روسیه که گفته می ش��ود قصد سفر به ایران را 
دارد، برنامه س��فر رییس جمهور ترکیه در هفته آینده به ایران 
قطعی شده است. سفر اردوغان از بعد سیاسی و اقتصادی برای 
دو کشور مهم اس��ت. اردوغان ۶۰ ساله که دولتش در یکی، دو 
هفته گذشته با حاش��یه های موج دستگیری روزنامه نگاران و 
مخالفان سیاسی دس��ت به گریبان بود، قبل از سفر به ایران به 
سه کشور آفریقایی اتیوپی، تانزانیا و سومالی سفر کرده و سپس 

به ایران می آید.
ماه قبل مولود چاووش اوغلو، وزیر امور خارجه ترکیه در دیدار 
با محمدجواد ظریف همتای ایرانی اش برای آماده س��ازی این 
سفر دیدار و گفت وگو کرد. اگر چه روحانی و اردوغان تلاش می 
کنند اختلاف نظر های سیاسی شان تاثیری در روابط اقتصادی 
آنها نگذارد، اما براساس اداره آمار ترکیه در بازه زمانی اسفند 92 
تا تیر ماه93 مبادلات تجاری دو کش��ور با کاهش 22 درصدی 

مواجه شده است. مبادلات دو کشور در این دوره نسبت به مدت 
مشابه س��ال قبل کاهش 22 درصدی داشته است. در پنج ماه 
نخست 2۰13 مبادلات دو کشور هفت میلیارد دلار اعلام شده 
بود.ایران دهمین مقصد صادرات ترکیه و ششمین منبع تامین 

نیازهای وارداتی این کشور است.
صادرات ترکیه به ای��ران در این مدت مع��ادل 1.7 درصد کل 
صادرات این کش��ور و واردات از ایران مع��ادل 4.3 درصد کل 
واردات ترکیه در این مدت بوده اس��ت. یکی از دلایل کم بودن 
این رقم به مشکلاتی باز می گردد که مرزهای دو کشور وجود 
دارد. مرز»گوربولاغ«یکی از مراکز ورود کالا به ایران است که 
در نقطه مقابل مرز»بازرگان« قرار دارد. مرز بازرگان - گوربولاغ 

بزرگ ترین دروازه گمرکی ایران به ترکیه و اروپا و بزرگ ترین 
دروازه ترکیه به ایران و آسیای مرکزی است که همواره با حجم 
کاری بسیار بالایی روبه رو است. توسعه نیافتن بزرگ ترین مرز 
زمینی ترکیه با ایران و اضافه شدن مشکلاتی با عنوان »نقص 
فنی« و کند ش��دن امور گمرکی صفی به طول 17 کیلومتر از 

کامیون ها در مقابل این گمرك ایجاد کرد. 
با اف��زوده ش��دن صف کامی��ون هایی ک��ه در آن س��وی مرز 
 در ب��ازرگان ب��رای ورود ب��ه ترکی��ه نی��ز در انتظ��ار به س��ر 
می برند، طول صف کامیون ها دو س��وی م��رز به 3۰ کیلومتر 
می رس��د. در اردیبهشت ماه گذش��ته نیز در پی تشکیل صف 
طولانی از کامی��ون ها در این مرز و انتش��ار برخی اظهارات در 

 خصوص اینکه این تاخیرها به فعالیت کند در مرز بازرگان باز
می گردد، سرکنسولگری ایران در »ارزروم« با انتشار بیانیه ای با 
تکذیب برخی اخبار منتشر شده در رسانه های ترکیه، گمرك 
این کش��ور را مس��وول ایجاد صف طولانی کامیون ها در مرز 

مشترك عنوان کرد.
انتظار می رود س��فر اردوغان به تهران بتوان��د گامی در جهت 
 حل مبادلات تجاری دو کشور در شرایطی که دلار از مبادلات 
دو گانه حذف شده باشد. اگر همچون  سفر سال 89  اردوغان 
 در مقام نخس��ت وزیر ترکیه، حجم مبادلات تجاری دو کشور

۵۰ درصد گس��ترش یابد، می توان آن را سفری موفق ارزیابی 
کرد. وقتی س��ال 91 اردوغان در مقام نخس��ت وزیر ترکیه به 
تهران آمد و با محمد رضا رحیم��ی معاون اول  وقت کنفرانس 
خبری مشترك برگزار کرد، قرار ش��د حجم مبادلات که تا آن 
زمان 1۶ میلیارد دلار بود به 3۰ میلیارد دلار برسد. آیا در سال 

جدید میلادی، مبادلات دو کشور به این رقم می رسد؟

اردوغان در راه تهران 

 ادامه چشم انداز رو به جلوی روابط اقتصادی ایران و ترکیه

اگر اثبات شود این 
روند برداشت از 
صندوق توسعه 

ملی صورت 
گرفته، به زیان 
دولت و به ضرر 
جامعه است و 

مردم را نسبت به 
قول دولتمردان 

مبنی بر حفاظت از 
درآمدهای نفتی 
برای امر توسعه 

بدبین می کند 
و دشمنان از 

این اختلاف نظر 
سوء استفاده 

می کنند



زریبافان:

بعید است احمدی نژاد برگردد، به صلاحش هم نیست
مس��عود زریبافان در پاس��خ به س��والی درباره ورود احتمالی 
اعضای کابینه احمدی نژاد به انتخاب��ات مجلس آینده گفت: 
نمی دانم، هرکسی صاحب اختیار است که هر تصمیم سیاسی 

برای خودش بگیرد و این فی نفسه اشکالی ندارد.
وی همچنین درخصوص احتمال بازگشت محمود احمدی  نژاد به 

قدرت گفت: نمی دانم. 
بعید می دانم ایش��ان برگ��ردد؛ به مصلحت هم نم��ی دانم، نه به 

مصلحت خود ایشان می دانم نه به مصلحت نظام.

رییس سابق بنیاد شهید تصریح کرد: من قبلا هم گفته ام که 
ورود افراد برای دور بعد به عرصه سیاست اشتباه است، حالا این 

فرد می خواهد هاشمی و خاتمی یا احمدی نژاد باشد.
وی افزود: هر فرد یک دوره ای دارد و باید سعی کند در دوره ای 
که توفیق خدمت پیدا کرده است، خدمت خود را انجام و برود و 
عرصه را باز کند تا افرادی جدید با ایده های نو بیایند در عرصه 

کار کنند و چرخش نخبگان صورت بگیرد.
زریبافان تاکید کرد: بای��د زمینه ای فراهم ک��رد که جامعه و 

 افراد رش��د کنند؛ به عنوان مثال آقای احم��دی نژاد دو دوره 
رییس جمهور بود، هشت سال دو شیفت و سه شیفت کار کرده 
و به جای روزی 8 ساعت 18 ساعت کار کرده است، هر کاری 

هم که بلد بوده انجام داد. 
حالا باید اجازه بدهد افراد دیگری بیایند؛ لذا آمدن مجدد این گونه 
افراد، نه خوب است و نه به صلاح خود آنها و نه به صلاح کشور است.

این عضو کابینه دهم ادامه داد: مصلحت کلی ایجاب می کند که 
نیروهای جدید با افکار و ایده های جدید بیایند. 

چون زمان در حال پیش رفتن اس��ت و باید تحول باشد و اگر 
کسی فکر کند که اول و آخر کشور خود اوست درست نیست، 

لذا من این کار را به صلاح نمی دانم.
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سیاست

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

اخبار تلگرافی

غفوری فرد:

تندی فضای سیاسی با روی کار 
آمدن دولت روحانی از بین رفت

حس��ن غفوری فرد، عضو ش��ورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی در خصوص 
ارزیابی خود از فضای سیاسی امروز جامعه خاطرنشان کرد: من فضای سیاسی 
کشور را تند نمی بینم به ویژه اینکه با روی کار آمدن دولت تدبیر و امید در این 
دو سال، آرامش خوبی در جامعه حاکم شده است. وی افزود: در حال حاضر به 
حمدالله فضای کشور نسبت به گذشته مقداری آرام تر شده است.غفوری فرد 
تاکید کرد: در این دوسال اخیر که آقای روحانی، رییس جمهور شده است، هم 
ارتباط بین مجلس و دولت بهتر شده و هم فضای سیاسی کشور آرام تر است 
و مردم هم اعصاب راحت تری دارند. البته هنوز هم می ش��ود فضای سیاسی 
کشور از این که هست، بهتر شود و جا دارد که تلاش کنیم این فضا روز به روز 
بهتر شود. این فعال سیاسی تصریح کرد:الان کشور در شرایط خوبی است و فضا 
هم در داخل هم در مناسبات خارجی مساعد تر از قبل است و امیدواریم که به 
همین ترتیب ادامه پیدا کند ضمن اینکه به نظر می رسد اگر احزاب هم بتوانند 
با هم به توافقی برسند، فضا بهتر خواهد شد.رییس دوره ای سابق خانه احزاب 
همچنین درباره تعیین تکلیف احیای مجدد خانه احزاب نیز خاطرنشان کرد: 
در این رابطه دو دیدگاه وجود دارد.یک دیدگاه این است که عده ای معتقدند 
که نسبت به فعالیت خانه احزاب با ساز وکار قبلی به دلیل عملکرد گذشته اش، 
ذهنیت منفی وجود دارد و به دنبال تغیر شکل خانه احزاب به »باشگاه احزاب« 
یا »کانون احزاب« هستند و عده ای دیگر نیز معتقدند که خانه احزاب با همان 
ساز و کار گذشته باید احیا شود.غفوری فرد با بیان اینکه نامه ای تهیه وامضا شده 
است تا مجمع عمومی خانه احزاب دوباره تشکیل و اعضای جدید آن انتخاب 
شوند، افزود:احزاب اصولگرا عمدتا مخالف شکل گیری خانه احزاب با شکل و 
شمایل گذشته هستند چراکه خانه احزاب زمانی شکل می گیرد که از هر دو 
گروه اصولگرا و اصلاح طلب و همچنین مستقلین نیز در آن حضور داشته باشند. 

رفران��دوم؛ رای مس��تقیم از هم��ه اعضای جامعه اس��ت که در 
کشورهای بزرگ تنها برای تصویب قانون اساسی یا تغییر اساسی 
درحکومت برگزار می ش��ود، ولی در برخی جوامع کوچک برای 
همه امور رای اعضای جامعه پرس��یده می شود. بر همین اساس 
تاکنون در نظام جمهوری اسلامی، سه همه پرسی به منظور رای 
به نظام جمهوری اسلامی، رای به قانون اساسی و رای به بازنگری 

در قانون اساسی برگزار شده است.
اما روز گذشته در اولین کنفرانس اقتصاد ایران روحانی صحبت 
از برگزاری رفراندوم برای حل مشکلات کشور کرد. وی به اصول 
59 قانون اساسی که تاکنون اجرا نشده اشاره کرد و گفت که به 
عنوان مسوول اجرای قانون اساسی خیلی تمایل دارم تا شرایطی 
فراهم شود تا یک بار هم ش��ده آن اصل عملی شود و یک مساله 
مهم اقتصادی، سیاسی، اجتماعی و فرهنگی در قالب ماده قانونی 

یا برنامه به آرای عمومی مردم و همه پرسی گذاشته شود . 
دکتر روحانی در سخنان خود تاکید کرده که تمایل دارم برای یک 
بار هم شده برای اجرای مساله بسیار مهمی که برای همه اهمیت 

دارد، از مردم سوال شود.
اما قبل از آرزوی برگزاری همه پرس��ی دکتر روحانی از اقتصاد و 
 سیاس��ت س��خن می گفت.رییس جمهور اعتقاد دارد سال ها و 
دهه هاس��ت که در کشورما اقتصاد به سیاس��ت یارانه می دهد، 
و در ادامه پیش��نهاد داد که بیایید یک دهه هم امتحان کرده و 
از سیاس��ت داخلی و خارجی به اقتصاد یارانه بدهیم تا ببینیم، 
وضعیت زندگی، معیشت و اش��تغال جوانان چگونه خواهد شد. 
 از این اظهارات روحانی برداشت می شود که موضوع همه پرسی 

مد نظر رییس جمهور اقتصادی باشد.
اما این اظهارات روحانی بی سابقه نبوده و روسای جمهور گذشته 
نیز پیش از این برای به کرسی نشاندن حرف خود در برابر  قوه مقننه 

و شورای نگهبان از واژه رفراندوم استفاده کرده بودند.
در گذشته دولت اصلاحات نیز برای پیشبرد اهداف غیر قانونی 
خود یعنی تصویب لوایح دوقلو خواستار برگزاری همه پرسی شد. 
دولت اصلاحات همراه با مجلس ششم در پی افزایش اختیارات 
رییس جمه��ور و کاهش قدرت ش��ورای نگهب��ان در انتخابات 
مجلس هفتم لایجه افزایش اختیارات رییس جمهور موسوم به 
لوایح دوقلو را تصویب کرد که این لایحه توسط شورای نگهبان 
رد ش��د. نمایندگان مجلس شش��م در اعتراض به رد این لایحه 

تحصن کردند؛ اما تهدیدات افراطیون تنها به تحصن ختم نشد 
بلکه برگزاری رفراندوم را به عنوان گزینه  دیگری برای رسیدن به 

خواسته خود طراحی کردند.
در همین راستا محمدرضا خاتمی، دبیر کل وقت حزب مشارکت 
نیز بر راه حل رفراندوم تاکید و گفته بود: » اگر از س��وی شورای 
نگهبان )لوایح دوگانه( رد شود، رفراندوم را پیشنهاد می کنیم«. 
همچنین جلایی پ��ور نیز با تاکید براین تهدی��د گفته بود: » اگر 
لوایح تصویب نش��ود،  جنبش اصلاحی دو راهکار پیش رو دارد: 
اول رفراندوم و نهایتا استعفا« اما در نهایت این لوایح توسط محمد 

خاتمی باز پس گرفته شد.
در دولت دهم، هم که بارها تقابل دولت و مجلس را شاهد بودیم؛ 
 احمدی نژاد برای رس��یدن به خواسته خود از اس��تفاده از واژه 

همه پرسی برای فشارآوردن به مجلس بی بهره نماند.
احمدی نژاد که آن روزها به دنبال اجرای قانون هدفمند کردن 

یارانه ها بود درآمد 40 هزار میلیارد تومان��ی را برای اجرای این 
قانون درنظر گرفته بود؛ اما نمایندگان خانه ملت نگران افزایش 
تورم در جامعه بودند و به این دلیل درآمد 20 هزار میلیاردی را 
تصویب کردند. احمدی نژاد هم معتقد بودم که 20 هزار میلیارد 
تومان برای اجرای این طرح برای سال اول سخت است و اهداف 
واقعی قانون را برآورده نمی کند؛ لذا پیشنهاد رفراندوم برای اجرای 

قانون هدفمند یارانه ها را داد.
در واقع احمدی نژاد با پیش��نهاد رفراندم به طور تلویحی سعی 
داشت این گونه القا کند که نظر مردم با نظر نمایندگان مجلس 
متفاوت اس��ت و قوه مجریه ش��ان بالاتری از مجلس که توسط 
بنیانگ��ذار نظام جمهوری اس��لامی در راس امور خوانده ش��ده 

است، دارد.
البت��ه در نهایت مش��کل احمدی ن��ژاد با ارس��ال نام��ه ای به 
مجلس شورای اسلامی و درخواس��ت کمک برای اجرای قانون 

هدفمندسازی یارانه حل ش��د و مجلس درآمد 35 هزار میلیارد 
تومانی ناشی از اجرای این قانون را برای دولت تصویب کرد.

اما منتقدان جدی احمدی نژاد امروز خود از ادبیات وی در عرصه 
سیاسی و زمامداری استفاده می کنند و هرازگاهی تداعی کننده 
دولت نهم و دهم در ذهن ها می ش��وند. به ط��وری که مرتضی 
الویری فعال اصلاح��ات در انتقاد از ادبی��ات روحانی می گوید: 
من معتقدم آقای روحانی در زمینه مسائل داخلی می توانستند 
عملکرد بهتری داشته باشند. هم اکنون وعده های سیاسی یکی 
از مطالبات جدی افکار عمومی جامعه است که این مساله نیازمند 
تدبیر دولت آقای روحانی است. بنده انتقاد دیگری که نسبت به 
آقای روحانی وارد می دانم این اس��ت که ایشان برای بیان برخی 
مواضع خود بعض��ا از ادبیات احمدی نژادی اس��تفاده می کنند. 
این نوع ادبیات به برنامه های س��ازنده و راهگشای آقای روحانی 
لطم��ه وارد می کند. اس��تفاده از عباراتی مانند »ت��ازه به دوران 
رسیده ها«، »بروید به جهنم« و یا »بیسواد« به نوعی تکرار ادبیات 

احمدی نژادی است.
البته ریی��س دولت یازدهم ب��ه صراحت اعلام نک��رد که در چه 
موضوعی قصد دارد رفراندوم برگ��زار کند، اما با توجه به موضوع 
همایش و از آنج��ا که این دولت کلید فقل ه��ای اقتصادی را در 
سیاست خارجی و مذاکرات هسته ای می داند و بارها منتقدان 
مذاکرات هسته ای را که تعداد قابل توجهی از نمایندگان مجلس 
 را نیز ش��امل می ش��ود با ادبیاتی متفاوت! خطاب کرده است؛ 
 این طور پیش بینی می ش��ود که مذاکرات هس��ته ای موضوع 

همه پرسی مد نظر رییس جمهور باشد. 
برخی اعتقاد دارند روحانی نگران مخالفت قانونی مجلس با توافق 
هسته ای احتمالی با 1+5 است. براساس قانون، هرگونه توافق نامه 
خارجی باید به تصویب مجلس برسد.از سویی دیگر رییس جمهور 
بارها از همکاری سه قوه سخن گفته و معتقد است که همه کارها 
به دست دولت نیست و برای حل مشکلات  باید همه قوا دست به 
دست هم دهند. مگر نه این است که خانه ملت نشینان که شأن 
نمایندگی مردم ایران را دارا هس��تند، در رفراندومی کوچک تر 
قوانین و مقرارت جدید را براساس قانون اساسی و شرع تصویب 
می کنند؟ البته دولت یازدهم در میانه راه است و امید می رود با 
کسب تجربه بیشتر، بهتر بتواند تدبیر خود را برای بازکردن گره 

مشکلات اقتصادی به کار گیرد.

رفراندوم یا دور زدن قانون؟!

دیپلماسی پارلمانی در خدمت مبارزه با تروریسم
بعد از دیپلماسی رسمی ایران در مسیر مبارزه با تروریسم و برگزاری 
همایشی تحت عنوان »جهان عاری از خشونت« به میزبانی تهران 
با حضور وزیران خارجه س��وریه و عراق، حالا ظرفیت دیپلماسی 
پارلمانی کشور هم فعال شده و به کمک آمده تا در خدمت مبارزه 

با تروریسم باشد.
 موضوع آنقدر مهم است که بلافاصله بعد از سفر دوروزه نخست وزیر 
س��وریه و رییس مجلس عراق در روزهاي اخیر ب��ه تهران، رییس 
مجلس کش��ورمان در راس هیاتي پارلماني س��فر منطقه اي خود 
را به سه کشور مهم منطقه یعني سوریه، لبنان و عراق که در خط 

مقدم مقاومت و مبارزه با تروریسم هستند آغاز مي کند تا در جریان 
دیدار هاي دوجانبه و چند جانبه، راه حلي به جز ائتلاف غربي - عربي 
مبارزه با داعش براي حل مشكل تروریسم در منطقه اندیشیده شود.

لاریجاني در نخستین ایس��تگاه از س��فرهاي منطقه اي اش، روز 
گذشته وارد دمشق، پایتخت س��وریه ش��د. او به دیدار بشار اسد 
رییس جمهور س��وریه هم رفت. رییس مجلس کشورمان پیش از 
ترك تهران در جمع خبرنگاران گسترش روابط با دمشق، بیروت 
و لبنان را از علل انجام این سفر منطقه اي خواند و گفت که رایزني 
در مسائل منطقه اي و پیدا کردن راه حل هایي براي بهبود شرایط 

امنیتي و سیاسي و همكاري هاي پارلماني در سفر به این سه کشور 
دیده شده است. لاریجاني بعد از ورود به دمشق به دلایل حمایت 
ایران از سوریه اشاره کرد و گفت: حمایت ایران از سوریه به این دلیل 
بود که برخي از کش��ورها در منطقه قلدر بازي درنیاورند، از این رو 
در این مدت آنها فهمیده اند که نمي توانند کاري را صورت دهند. 
بعد از حوادث داعش در عراق کش��ورهاي حامي تروریسم متوجه 
ش��دند که مصیبتي بزرگ تر از این حوادث براي خودشان درحال 

رخ دادن است. 
لاریجاني با بیان اینكه ائتلاف آمریكایي مبارزه با داعش یک تحرك 

ظاهري اس��ت، افزود: قطعا مبارزه با گروه هاي تروریس��تي تنها با 
فعالیت و مقاومت ملت ها محقق مي ش��ود، از ای��ن رو امیدوارم در 
مذاکرات چند روز آینده بحث هاي جدي براي ایجاد یک ش��رایط 

پایدار امنیتي مطرح شود.
رییس مجلس کشورمان بعد از دیدار با محمد جهاد اللحام، همتاي 
سوري اش در نشست خبري مشترك گفت که فكر مي کنم سوریه 
در شرایط کنوني تاوان ایستادگي برابر رژیم صهیونیستي را مي دهد 
و به همین دلیل معتقدی��م که باید در کنار دولت و ملت س��وریه 

ایستاد و از آنها حمایت کرد.
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سیاست

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماع��ی صب��ح ای��ران 

اخبار تلگرافی

خودزنی داعشی ها، اعدام های 
داخلی به بهانه طرح کودتا

به گزارش پایگاه خبری الشرق الاوسط، داعش از بازداشت یک هسته تندرو 
برگرفته از چهارتن از اعضای برجسته خود که به زبان ترکی سخن می گویند و 

قصد کودتا با هدف براندازی داخلی داشتند، خبر داده است.
بر اساس ادعای داعش، این افراد قصد داشتند با ایجاد ناامنی در مناطق تحت 
سیطره داعش دست به کودتا بزنند. الشرق الاوسط در این باره در شماره روز 
گذشته خود می نویس��د: »این چهار عضو داعش که حامل افكاری به مراتب 
تندروتر از داعش بودند، بازداشت و مجازات شده اند.« این نشریه سعودی که 
از لندن منتشر می شود، در بخش دیگری از این خبر به نقل از یكی از اعضای 
میدانی داعش در منطقه رقه در سوریه نوشت:»شمار اعضای کلی این هسته 
بیش از 50 نفر هستند که همگی آنها بعد از فاش شدن طرح کودتایشان توسط 

داعش بازداشت و بلافاصله اعدام شدند.«
البته گفته می شود زمان دقیق انجام این طرح کودتا در مناطق تحت تصرف 
داعش زمانی روی داد که خبرها از اقدام داعش در اعدام دست کم 100 عضو 
این گروهک تكفیری حكای��ت دارد. در آن زمان گفته ش��ده بود این اعضای 
خارجی داعش قصد فرار از شهر رقه را داشتند که داعش اقدام به اعدام دسته 

جمعی آنها گرفته است.

مدیر س��ابق بخ��ش جهانی بن��گاه س��خن پراکن��ی انگلیس 
)بی بی سی( از اقتدار رسانه ای چین و روسیه بر آمریكا و انگلیس 

خبر داد.
پیتر هاروکس، رییس سابق بخش جهانی بی  بی سی روز دوشنبه 
در اظهار نظری عنوان کرد ک��ه انگلیس و آمریكا در حال بازنده 

شدن در »نبرد اطلاعاتی« هستند.
به گزارش روزنامه انگلیسی »دیلی میل«، پیتر هاروکس در این 
باره گفت که ش��بكه های خارجی زبان چین و روسیه با هزینه 
کردن مناسب، در حال غلبه بر بخش های بین المللی رسانه ای 
انگلیس هس��تند. هاروکس در ادامه پیش��نهاد کرد که  وزرای 
انگلیس باید با هزینه کردن مالی بیشتر به نبرد تبلیغاتی با »راشا 

تودی« شبكه  ماهواره ای انگلیسی زبان کرملین بروند.
رییس سابق بخش جهانی بی بی سی که اوایل ماه جاری بعد از 
33 سال خدمت این سمت را ترك کرد، عنوان کرد که پیش تر از 
وزارت خارجه انگلیس درخواست کرده بود تا برای پخش برنامه 
در اوکراین و  در مقابله با انضمام کریمه به روس��یه و س��تیز در 

نواحی شرقی این کشور هزینه کند که تا این لحظه نیز پاسخی 
به این درخواست داده نشده است.

وی  در ای��ن زمینه افزود: »باید برای نف��وذ بین المللی همچون 
هزینه های نظامی توجه شود.«

در همین زمینه سارا فرت، از گزارشگران بین المللی در اظهارنظر 
درباره برتری شبكه خبری راشا تودی گفت: »روسیه به خوبی  
برای پخش برنامه های راش��ا تودی در سرتاس��ر جهان هزینه 
می کند و اخیرا نیز از افتتاح دفتر خود در لندن خبر داده و اعلام 
کرده اس��ت که در صدد به کارگیری گزارش��گران انگلیسی با 

پرداخت ماهیانه برابر با 6720  هزار دلار است.«
جان ویتینگ دیل، رییس کمیته فرهنگی حزب توری )حزب 
محافظه کار انگلیس( و از نمایندگان مجلس این کش��ور نیز با 
انتقاد از کاهش بودجه بی بی سی گفت: »روسیه و چین در حال 
برتری در جنگ تبلیغاتی هستند، در نتیجه انگلیس  مجبور به 
مواجهه با اطلاعات مغرضانه ای است که این دو ابرقدرت؛ یعنی 

روسیه و چین مخابره می کنند.«

به گ��زارش پای��گاه خب��ری »المج��د الأمنی« وابس��ته به 
گردان های عزالدین قسام شاخه نظامی 
حماس، منابع امنیتی عالی رتبه اسرائیلی 
پیش بینی کرده اند علت اعلام آماده باش 
صادره از سوی بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر 
اسرائیل به نهادهای جاسوسی و امنیتی 
خارجی » موساد« با هدف انجام عملیات 
ترور مربوط به یكی از رهبران گروه های 
 مقاوم��ت در خ��ارج از فلس��طین از بین

گروه های فلسطینی باشد.
این مناب��ع امنیت��ی در بی��ان علت این 
پیش بینی خود از احتمال انجام عملیات 
تروریستی توسط گروه های تروریستی 

مرتبط به موساد، اعلام کرد: بنیامین نتانیاهو برای پیروزی در 
انتخابات هیچ شانسی ندارد و حتی از طریق برقراری ائتلاف 
هم شانس وی برای پیروزی در این رقابت ها بسیار کم است 

از این رو با توس��ل به انجام اقدامات ت��رور در خارج از مرزها 
 می تواند مقداری از محبوبی��ت عمومی را برای 

خود کسب کند.
بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر اسرائیل از رهبران 
س��رویس موس��اد صهیونیستی خواس��ته است 
خود را برای انجام عملیات ت��رور یكی از رهبران 
گروه های مقاومت فلسطینی در خارج همچون 
عملیات ت��رور محمود المبحوح که چهار س��ال 

پیش ترور شده بود،  آماده کنند.
متوس��ل ش��دن نتانیاهو ب��رای انج��ام عملیات 
تروریس��تی در خ��ارج از مرزه��ا برای کس��ب 
محبوبیت و مقبولیت داخلی در بین رای دهندگان 
صهیونیس��ت، پس از آن مطرح می شود که وی 
دیگر هیچ امیدی برای پیروزی در انتخابات برای کسب آرای 
رای دهندگان ندارد و صحنه سیاس��ی آتی اسرائیل را برای 

خود کاملا به هم ریخته می بیند.

در پی ناامیدی از پیروزی در انتخابات؛ رییس سابق بخش جهانی بی بی سی اذعان کرد؛

دستور نتانیاهو به موساد برای ترور رهبران مقاومتغلبه روسیه و چین در نبرد  اطلاعاتی بر انگلیس و آمریکا

متوسل شدن 
نتانیاهو برای انجام 
عملیات تروریستی 

در خارج از مرزها، 
 پس از آن مطرح 
می شود که وی 

دیگر هیچ امیدی 
برای پیروزی در 

انتخابات برای کسب 
آرای رای دهندگان 

ندارد

اطلاعیه منطقه سه شهرداری اصفهان)نوبت اول( 

اطلاعیه منطقه سه شهرداری اصفهان)نوبت اول( اطلاعیه منطقه سه شهرداری اصفهان)نوبت اول( 

روابط عمومی منطقه 3 شهرداری اصفهان 

روابط عمومی منطقه 3 شهرداری اصفهان روابط عمومی منطقه 3 شهرداری اصفهان 

نظ��ر به اینکه کل یکباب مغازه و زمین محصور  به پلاک ثبتی 2899/2 و 3101/1 
بخش 2 ثبت اصفهان متعلق به آقایان حمید و سعید و مسعود همگی صولتی دهکردی 
واقع در چهارراه تختی – مقابل ورزش��گاه تختی در مس��یر طرح عمرانی مترو قرار 
دارد و هیات کارشناسان رسمی دادگستری ضمن بازدید از محل نسبت به ارزیابی 
آن اقدام و نظریه مورخ 93/10/1 را صادر نموده اند، لذا با توجه به ضرورت اجرای 
طرح و برابر ماده 8 لایحه قانونی نحوه خرید و تملک اراضی و املاک برای اجرای 
ط��رح های عمومی، عمرانی و نظامی دولت مصوب 1358/11/17، بدینوس��یله به 
نامبرده بالا و کلیه مدعیان احتمالی ابلاغ می گردد حداکثر ظرف مدت یکماه پس از 
نشر این آگهی جهت انجام معامله طبق نظریه کارشناسی به شهرداری منطقه سه واقع 

در خیابان کمال مراجعه نمایید. 
بدیهی است در صورت عدم مراجعه برابر مقررات اقدام خواهد شد.

نظر به اینکه کل یکباب منزل مسکونی به پلاک ثبتی 1550 بخش 3 ثبت اصفهان متعلق 
به ورثه مرحوم س��ید ناصر هاش��می فشارکی )سید رضا- س��ید علی- سید نورالدین- 
سید حسن- سید حسین- سید محمد-سید احمد- معصومه-  سید مهدی- سید محسن-  
زهرا-  س��ید صمد و خانم فاطمه عودس��وزان( واقع در خیابان عبدالرزاق- کوچه درب 
زنجیر، پلاک 17  در مسیر طرح عمرانی فضای سبز قرار دارد و هیات کارشناسان رسمی 
دادگس��تری ضمن بازدید از محل نسبت به ارزیابی آن اقدام و نظریه مورخ 93/10/4 را 
صادر نموده اند، لذا با توجه به ضرورت اجرای طرح و برابر ماده 8 لایحه قانونی نحوه 
خرید و تملک اراضی و املاک برای اجرای طرح های عمومی، عمرانی و نظامی دولت 
مصوب 1358/11/17، بدینوس��یله به نامبرده بالا و کلیه مدعیان احتمالی ابلاغ می گردد 
حداکثر ظرف مدت یکماه پس از نشر این آگهی جهت انجام معامله طبق نظریه کارشناسی 

به شهرداری منطقه سه واقع در خیابان کمال مراجعه نمایید.
 بدیهی است در صورت عدم مراجعه برابر مقررات اقدام خواهد شد.

نظر به اینکه قسمتی از یکباب منزل مسکونی به پلاک ثبتی 4326/30  بخش 4  ثبت 
اصفه��ان متعلق به خانم ها مهری، صدیق��ه و فاطمه همگی فاطمی واقع در خیابان 
گلزار- جنب چشمه- بن بست راستکردار واقع در مسیر طرح عمرانی فضای سبز 
چش��مه باقرخان قرار دارد و هیات کارشناس��ان رسمی دادگستری ضمن بازدید از 
محل نس��بت به ارزیابی آن اقدام و نظریه م��ورخ 93/9/25 را صادر نموده اند، لذا 
ب��ا توجه به ضرورت اجرای طرح و برابر ماده 8 لایحه قانونی نحوه خرید و تملک 
اراض��ی و املاک برای اج��رای طرح های عمومی، عمرانی و نظامی دولت مصوب 
1358/11/17، بدینوسیله به نامبرده بالا و کلیه مدعیان احتمالی ابلاغ می گردد حداکثر 
ظرف مدت یکماه پس از نشر این آگهی جهت انجام معامله طبق نظریه کارشناسی 

به شهرداری منطقه سه واقع در خیابان کمال مراجعه نمایید.
 بدیهی است در صورت عدم مراجعه برابر مقررات اقدام خواهد شد.

تحـــــصیل در انگـلستان

از سه نسل تجربه ما در امور اعزام دانشجو به انگلستان بهره مند شوید.

جهت کسب مشاوره رایگان با ما تماس بگیرید. 36627684- 36615402

موسسه 
آرتا علم 

  دارای مجوز رسمی از وزرات علوم، تحقیقات و فناوری 
  نماینده ده ها کالج و دانشگاه معتبر 

  نماینده رسمی   INTO، یکی از بزرگترین و معروف ترین موسسه های آموزشی در جهان 

TOFEL, IELTS دوره های زبان  
  ثبت نام و اعزام در طول سال 

  دبستان،  دبیرستان، پیش دانشگاهی 
  کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکترا 

  اخذ ویزا در کمتر از سه هفته )برای متقاضیان 
واجد شرایط(

  پانسیون کامل یا خوابگاه های دانشجویی با 
انتخاب متقاضی 

  دوره های آمادگی Pre Masters و Pre Ph.D با 
تضمین ورود به یکی از دانشگاه های معتبر 

  دوره های کوتاه مدت تابستانه
 )Summer School( مناسب برای سنین 12-18



25 روز مانده به شروع جشنواره

 »چهارشنبه 19 آبان«
  اثری مهم حداقل بر روی کاغذ

 مجتبی اردشیری: نخستین ساخته بلند سینمایی » وحید جلیلوند«
با توجه به شنیده ها و داده هایی که به ما می دهد، فیلم قابل توجهی باید 
باشد که می تواند در کنار دیگر آثار بخش» نگاه نو«، کانون توجهات را به 

سمت خود جلب کند.
بازیگران: نیکی کریمی، امیرآقایی، شاهرخ فروتنیان، برزو ارجمند، آفرین 
عبیسی، سعید داخ، کتانه افش��اری نژاد، میلاد یزدانی، سحر احمدپور، 

حشمت آرمیده و وحید جلیلوند.
خلاصه داستان: یک آگهی غیرمتعارف در بخش نیازمندی های روزنامه 
همش��هری، جمعیت کثیری را در روز مش��خصی به خیابان می کشد.  

دخالت پلیس غائله را به ظاهر پایان می دهد اما...
»چهارشنبه 19 آبان« یک فیلم اپیزودیک است که نمونه های خوبش در 
سینمای ما چندان هم زیاد نیست و نمونه های خلاقانه اش که به تعداد 
انگشتان یک دست هم نمی رسد.آنچه از ش��نیده ها برمی آید آنکه این 
 فیلم تلاش بس��یاری به خرج داده تا بتواند جزو همین تعداد معدود آثار 
خلاقه اپیزودیک سینمای ایران باشد که البته این کار برای یک فیلم اولی، 
هم بسیار سخت است و هم می تواند موجبات ارتقا و نزول یکباره اعتبار 

وی در صنعت سینمای ایران را به همراه داشته باشد.
این فیلم به سه اتفاق رخ داده مربوط به خانم ها در روز 19 آبان می پردازد 
که در سه اپیزود روایت می شود و هر یک از این وقایع با یکدیگر ارتباطی 
مفهومی و بصری پیدا می کنند که باید دید اهتمام فیلم در شکل تفاوت، 
تنها منوط به همین ارتباط شده یا در شکلی جدیدتر، گام را فراتر نهاده و 

روایتی جدید در سینمای اپیزودیک ایران را به تصویر می کشاند.
در این فیلم، دو اتفاق جالب دیگر نیز رخ داده است: نخست آن که » وحید 
جلیلوند«، دوبلور باسابقه و پیشکسوت سینما، یکی از نقش های مهم این 
فیلم را ایفا کرده است و دوم هم آنکه، » محمدحسین لطیفی« که سال هاست 
در جشنواره فیلمی ندارد، تهیه کننده این فیلم است. همین دو مورد نیز 
کافی است که ما بخواهیم به اثر یک فیلم اولی به چشم دیگری نگاه کنیم 
و صدالبته انتظارمان نیز از این فیلم به مراتب بالاتر رود. بر روی کاغذ که 
همه چیز به نفع فیلم است، تنها می ماند ذوق و ابتکار شخصی کارگردان تا 
بتوانیم با قطعیت اعلام کنیم وی تا چه اندازه توانسته از این همه پتانسیل 

موجود در عوامل خود نهایت استفاده را به عمل آورد.
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فرهنگ و 
هـــــنــر

روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

»خواب حسرت س��طح است و بیداری حسرت 
عمق. بیداری تمام اوقاتش صرف کشتن وقت 
می شود، صرف نادیده انگاشتن چیزها و عادت 
به نام.تمرین دیدن امری است همواره ناتمام و با 
ناکامی همراه، نزد آنان که بر اندک بودن هر نوع 
بضاعتی واقف اند و به سپنج بودن هر دید بکری 
معترف«؛ این یکی از متونی است که در نمایشگاه عکس این هفته 
گالری آپادانا می خوانید. دومان ملکی 24 قطعه عکس هایش را که 
هر کدام همراه با یک متن روی دیوارها رفته اند، در نمایش��گاهش 
نمایش گذاشته است. 23 قطعه از عکس ها و متن ها همه روی دو 
دیوار گالری نصب شده اند و یک عکس در تاریکی اتاق سوم قرار دارد. 
هیچ موجود جانداری در عکس ها دیده نمی شود، ولی حضور دارد 
در تک تک اشیائی که رنگی از این حضور را در خود دارند و روایتی 
از حضور، عدم و حتی کیفیت حضور را ارائه می دهند. با این هنرمند 
ساکن ارومیه در حاشیه نمایش��گاهش گفت و گویی انجام داده ام 
که در ادامه می خوانید. نمایشگاه عکس »سابیده بر پوست« امروز 

ساعت 20 به پایان می رسد. 
فعالیت ه�ای مختلفی در رزومه تان دیدم که بیش�تر 
معطوف به شعر، ترجمه، مصاحبه و مقاله هایی است که 
در نش�ریات مختلف چاپ کرده اید، اما رد پای عکس 
کمتر ب�ود! خودتان چه طور فعالیت ه�ای اخیرتان را 

توصیف می کنید؟
راستش چیز خاصی نیست. چند تا مقاله در مجلات و نشریات است. 
4 جلد کتاب است که به شکل پی دی اف منتشر کرده  ام. چون در 
این وضعیت فکر می کنم اگر به ناشر ندهیم بهتر است! که شامل 3 
دفتر شعر است به اضافه یک مجموعه مقاله که قبلاً تقریباً همه شان 
در مجله گلستانه منتشر شده. شامل یادداشت هایی بر چند شاعر 
اروپایی و آمریکایی به اضافه نمونه هایی از شعرهایشان که در یک 
دوره 10، 12 ساله ترجمه شان کردم. این یک قسمت از کار است 
و یک قس��مت هم برمی گردد به نوشتن شعر و مقاله و عکاسی هم 

چیزی است که حدود 2 سال است مشغولش هستم. 
یعنی عکاسی بیشتر برایتان جنبه سرگرمی داشته...

من یک دوره ای از زندگی ام سال ها درباره عکاسی فکر کردم. مقاله 
هم نوشتم و با مجلاتی مانند حرفه هنرمند در مورد عکس همکاری 
داش��تم. دوس��تانی هم بودند که گاهی مجموعه عکس هایشان را 
برایم می فرستادند تا نقد کنم. اما دو سالی هست که خودم شروع به 
عکاسی کردم. واقعیتش این بود که در این دوره از زندگی ام خیلی 
احس��اس بی قراری می کردم؛ چون خیلی ه��م فعالیت اجتماعی 
نداشتم و بیشتر در خانه بودم. کل این عکس ها هم همه از دو فضای 
داخلی گرفته ش��ده اند. احس��اس کردم نیاز به ابزار دیگری به جز 
نوش��تن دارم که این بی قراری ها را جبران کند و به شکلی تمرین 
دیدن باشد. نمی دانم می شود گفت جنبه س��رگرمی داشته یا نه. 
ولی بله، در قیاس با نوشتن برایم حالت مکمل داشته. من تردیدی 
ندارم که به نوشتن ادامه می دهم، اما در مورد عکاسی نمی دانم چه 

طور پیش می رود. 
تحصیلاتتان در چه زمینه ای بوده؟

من تحصیلات دانشگاهی ندارم. 
هر عکس به طور خاص برایتان مهم بوده یا بیش�تر به 
روایت کلی و مجموعه عکس توجه داشتید؟ یعنی به 
نظرم برخی از عکس ها صرفاً مکمل روایتی هس�تند 
که مد نظر داش�تید و به همین دلیل با اینکه از سطح 

متوس�ط کاره�ا پایین ترن�د، در مجموعه نگهش�ان 
داشته اید؟ 

نه، این نمایش��گاه از نظر خودم خصلت مجموع��ه ای ندارد. همه 
تک عکس هستند. از نظر من نمی شود برایشان خصلت مجموعه 

قائل شد. 
چون دقیق�اً برعکس این به ذهن م�ن، به عنوان یک 

مخاطب رسید!
خب یک فضای ذهنی مش��ترکی در عکس ها هس��ت و اگر خیلی 
بخواهیم خوشبین باشیم، شاید بش��ود گفت امضای شخصی در 
اکثرش��ان وجود دارد، ولی با ذهنیت یک مجموع��ه این ها را کار 
نکردم؛ هر چند که فضاها اشتراک دارند و حتی در میانشان ممکن 
اس��ت به عکس هایی بر بخورید که از مجموعه پرت هس��تند. در 
ذهن من این یک مجموعه از تک عکس هاست که صرفاً ریتم دارند 
از طریق چیدمان یا هر چی��زی که اس��مش را می گذارید. یا یک 
خصوصیات مش��ترکی مثل فقدان وجود هر گونه موجود جاندار و 
انسانی. بیشتر با اشیا سر و کار داریم. بگذارید برایتان بگویم من در 
جلسه ای بود که عکاسان زیادی بودند. آنها مدام پیشنهاد می دادند 
که تور عکاسی بگذاریم و برویم از مناظر عکاسی کنیم. من گفتم: 
شما از همین اتاق دو تا عکس خوب بگیرید بعد به تور عکاسی فکر 

کنید و این بنیان ذهنی من در مورد عکاسی است. 
و البته می دانید که مخالف هم زیاد دارید. مثلًا ممکن 
است بهتان بگویند شما عکاس مردم گریز هستید یا 
اینکه هر عکاسی توانایی عکاس�ی کردن از مردم را 
ندارد؛ چون کار به مراتب س�خت تری است نسبت به 

عکاسی از اشیاء و... 
بله. البته آن س��بک مس��تند اجتماعی هم مهم اس��ت و عکاسان 
درخش��انی با این نگاه داری��م. ولی خب یک ش��یطنت هایی برای 
عکاسان هست که کلیشه ش��ده و در این نوع عکاس��ی من را آزار 
می دهند. من در شهر ارومیه زندگی می کنم. الان دریاچه خشک 
ارومیه تبدیل شده به سوژه ای برای عکاسان به خاطر این که با یک 
منظره وسوسه انگیز از یک شوره زار مه آلود رو به رو هستند. به هر 
حال گرفتن یک عکس لنداسکیپ یا عکس مستند اجتماعی برای 
من جذابیتی ندارد. برای من نگاه متفاوت در عکاس��ی خیلی مهم 
است؛ چه عکاسی از مردم، چه عکاسی از منظره و چه عکاسی از اشیا 
که خب این را هم خیلی کم می بینیم. مثلًا من از عکاس��ی منظره 
 Ansel( خوش��م نمی آید، ولی عکاس بزرگی به نام انس��ل آدامز
Adams( هست که فقط عکاسی منظره انجام می دهد و برخی از 

کارهایش واقعا درخشان هستند و نمی شود از آنها گذشت. 
چه قدر عکس ها ادیت شده اند؟

خب من هنوز به مرحله ای نرس��یده ام که احساس نیاز به ویرایش 
کنم. در این جا به جز یک عکس، هیچ کدام ویرایشی نشده اند. حتی 
اگر عکسی نیاز به اصلاح کادر داشته، حذفش کرده ام؛ چون احساس 
می کنم یک آدم تنبل بار می آیم! ببینید، عکاسی دیجیتال به اندازه 
کافی سهولت را به ما هدیه داده و دیگر باید خودمان دست به کار 
شویم و عکس خوبی بگیریم. از این نظر، من فکر می کنم تکنولوژی 
دیجیتال یک اتفاق مثبت است. به این خاطر که اولاً وقتی هر کسی 
امکان عکاسی برایش وجود دارد دیگر هیچ کس نمی تواند بهانه ای 
برای عکاس بد بودن داشته باش��د! عکاسی به کاری کاملًا خلاقانه 
تبدیل شده اس��ت و این سهولت باعث می ش��ود به مسائل هنری 

عکس بیشتر دقت کنیم.
تعداد عکس ه�ای مجموعه به نظرتان زیاد نیس�ت؟ 

مخصوصاً ب�ا متن هایی ک�ه در کنار عکس ه�ا آمده، 
احتمالاً خیل�ی از مخاطبان ی�ا باید بگذرن�د یا زمان 

زیادی صرف کنند.
البته در ابتدا 31 قطعه بودند. ببینید، وقت��ی دارید در مورد نحوه 
دیدن حرف می زنید و روی یک سری از اش��یا متمرکز می شوید. 
ممکن است با یک سری مخاطبانی رو به رو شوید که به یک عکس 
نگاه می کنن��د و ارتباطی برقرار نمی کنند یا به نظرش��ان تکراری 
می آید. یعنی این آش��نایی زدایی که مد نظر من ب��وده برای آنها 
جواب نمی دهد، ولی خب از طرف دیگر مخاطبانی هم هستند که 
درست در طرف مقابل قرار می گیرند. به هر حال این دنیایی است 
که هم عمقش متعلق به من است و هم وجوه سطحی و مبتذلش و 
مخاطبان می توانند نظرات مختلفی داشته باشند و می توانند از روی 

بعضی ها، یا از متون بگذرند.
نمایشگاه شما از یک مجموعه عکس و یک مجموعه 
متن تش�کیل ش�ده. کمی در مورد روای�ت کلی این 
مجموعه صحبت کنیم. نمایشگاهتان را برای کسانی 

که ندیده اند چه طور توصیف می کنید؟
معمولاً برای من این طوری است که وقتی از چیزی فرار می کنم، 
بیش��تر به آن نزدیک می ش��وم. من همیش��ه از این که برچسب 
شاعرانگی به کارهایم بزنند، فرار می کردم. حتی اگر اثری ببینم که 
رو به شاعرانگی دارد، برایم دافعه ایجاد می کند. در این نمایشگاه این 

برچسب را شنیدم. می گویند فضایش شاعرانه است و... 
این ش�اعرانگی را که برایت�ان دافع�ه دارد، چه طور 

تعریف می کنید؟ 
تعریف من از شاعرانگی این است که ما با رسانه ای طرف هستیم به 
اسم شعر که تعریف مشخصی ندارد و در هر دوره بازتعریف می شود 
و مستقیم با زبان سر و کار دارد. این شعر در تعاریف گذشته شاید در 
کنار موسیقی به عنوان شاه هنرها شناخته می شد و اثری را که به 
موفقیت و قله می رسید شاعرانه توصیف می کردند. برای همین، از 
نظر من شاعرانگی مواجهه با چیزهای کلیشه شده و مشخص است؛ 
استفاده از ترکیبات و توصیف ها و استعاره هایی که تکرار شده اند. 
ببینید الان ما کسانی را داریم که می خواهند شبیه حافظ و سعدی 
و ش��اعران صاحب نام قدیم بنویس��ند. حتی از همان ترکیبات و 
توصیف ها اس��تفاده می کنند. اینجا ما دیگر با شعر طرف نیستیم 
با شاعرانگی طرف هستیم؛ یعنی بازس��ازی ترکیباتی که هزار بار 

به کار رفته اند.
خب اسم این را می توانیم شبه شاعرانه بگذاریم...

من این را ش��اعرانگی فریبن��ده می دانم که با ذهنی��ت عادت زده 
مخاطب عام بازی می کند برای اینکه جذبش کند. شما اگر یک متن 
غریب بیافرینید معلوم است که تعداد مخاطبانی که ممکن است در 

آن دوره با آن ارتباط برقرار کنند، کمتر است...
پس یعن�ی معتقدید عکس های ش�ما غریب تر از آن 
هستند که مخاطبان بتوانند اتهام شاعرانگی به آنها 

بزنند؟!
من اصلًا در مقامی نیس��تم که چنین ادعایی کن��م... ببینید خود 
این ق��رار گرفتن متن در کن��ار عکس، خطر کردن ب��ود؛ چون در 
سال های اخیر خیلی مد شده. حتی کتاب هایی به این شیوه منتشر 
شده اند. بازار می پسندد و مخاطب هم می پسندد. یعنی ما اینجا با 
یک ایده ای طرف هستیم که آن قدر دستمالی شده که به محتوای 
مبتذل تبدیل شده. منظورم از مبتذل هم تکراری و دستمالی شده 
است. پس نفس این قضیه خطر کردن است. اگر بتوانی با وام گرفتن 

این ایده تکرار شده فرم متفاوت ارائه دهی، این موفقیت است و من 
تلاشم این بوده و امیدوارم که توانسته باشم فرم متفاوتی ارائه کنم.

کمی در مورد متونی که برای هر عکس نوش��ته اید صحبت کنیم. 
من تصورم ای��ن بود که ابت��دا مجموعه عکس ها آماده ش��ده اند و 
بعد برای هر کدام متنی به عنوان مکمل نوش��ته شده... البته من 
متن ها را با نگاه به عکس ها انتخاب نک��ردم. ولی به هر حال چون 
متن ها و عکس   ها متعلق به یک نفر هستند فضای مشترکی دارند. 
الان استیتمنت نویسی برای عکس مد شده و من هم کار اصلی ام 
نوشتن است. از طرفی در فضاهای مجازی هم نوشتن قطعات کوتاه 
خیلی مد شده، س��نت قطعه نویس��ی )aphorism( در ادبیات، 
فلسفه خیلی به کار رفته و آثار درخشانی در این حیطه خلق شده. 
مثلًا نیچه در فلسفه اغلب آثارش به شکل قطعه نویسی هستند. یا 
نویسنده های معاصرتر در قرن بیستم مثل رولان بارت. خیلی مهم 
است. این قطعه نویسی در سال های اخیر در شبکه های اجتماعی 
هم خیلی طرفدار پیدا کرده. مد است و من هم خیلی دوستش دارم 

ولی فرار کردن از این هم سخت بود...
چرا فرار؟! به نظر نمی آید فرار کرده باشید...

نه. منظورم فرار کردن از یک وجه تکراری این قضیه است. این که 
همین فرم را چه طور اجرا کنید که تکراری به نظر نرسد. این قدم 

گذاشتن روی لبه تیغ است. 
ببینید، من تصورم در مورد مجموعه این بود که متن ها 
باعث ش�دند عکس ها را کمتر ببینیم به این دلیل که 
ما تعداد زیادی عکس داریم و در کنار هر کدامش�ان 
متن هایی داریم که گاهی به دو،سه پاراگراف می رسند. 
حس می کنم مت�ون باع�ث ش�دند از روی عکس ها 
سریع تر بگذریم. از طرف دیگر ما یک روایت تصویری 
داریم که به نظر می رسد یک روایت کامل است؛ یعنی 
در اولین اثر روایت شروع می ش�ود و در تابلوی آخر 
نقطه پایان گذاشته ش�ده. ولی در بخش هایی از این 
روایت انگار صفحاتی نیست یا جا به جا شده اند. یک 
جاهایی دوگانگی هایی در روایت کلی به نظر می رسد. 
حتی به نظر می رس�د، یک روایت نیس�ت. دو روایت 
اس�ت که به هم ریخته و با هم ترکیب ش�ده اند. مثلًا 
یک جایی حس می کنی عکاس از حضوری که نیست 
صحبت می  کند با حس�رتی. یک جایی حس می کنی 
از حضوری که هست و عکاس از بودنش راضی به نظر 

می رسد، صحبت می شود. داستان چیست؟
بله دقیقاً این طوری است. چیدمان این ها برایم خیلی سخت بود. 
چون ذهنیت من در مورد این ها تک عکس است فقط یک انسجام 
حسی برایشان قائل هستم. از نظر من نمی شود اسمشان را مجموعه 
گذاشت. الان هم در فضاهای عکاسی مخصوصاً در ایران مد است 
که می گویند مجموعه عکس یک کار حرفه ای تر است؛ سعی کن 
عکس هایت را مجموعه ای کار کنی و حتماً هم استیتمنت بنویسی! 
می خواستم متن ها مکمل باشند و اگر مخاطبی نخواست می تواند 
از خیر متن ها بگذرد. من از مخاطبان نظرات ضد و نقیضی شنیدم. 
بعضی ها می گفتند متن ها مخلند. حتی شیوه های خوانش مختلف 
داشتند. یک نفر حرف جالبی زد. گفت من فهمیدم بهتر است اول 
یک دور عکس ها را نگاه کنم بعد برگردم و متن ها را بخوانم. راه های 

زیادی برای خوانشش هست. 
من البته نمی گویم متون مخلند. به نظرم ترمز هستند. 
بعضی اوق�ات به خوانش اثر کم�ک کرده اند و موقعی 
که عکس به تنهایی نتوانس�ته حرف�ش را بزند، متن 
کمک کرده. یعنی به طریقی در پیش�برد روایت کلی 

موثر بوده اند...
ببینید، اگر عکسی در نمایشگاه باشد که به عنوان تک عکس مورد 
قبولم نباشد، عکس موفقی نبوده. یعنی من خودم به صورت انفرادی 
به عکس ها نگاه می کنم، ولی چیدمانش از این جهت دشوار بود که 

به هر حال مجبورید ریتمی را در چیدمان رعایت کنید. 
یعنی ق�رار دادن عکس هایی که از نظر هنری ش�اید 
یک پله پایین تر از بقیه عکس هایتان بودند، به خاطر 

حفظ ریتم بوده؟
نه. تمام عکس  هایی که در این نمایش��گاه هستند، از نظر خود من 
عکس های بدی نیس��تند. اگر احس��اس کردم عکسی بد است، به 
هیچ عنوان حاضر نبودم باشد، این ها همه عکس هایی هستند که 
حداقل در این برهه مورد تایید خودم هستند. بله من خودم عکس ها 
را به طور تکی نگاه می کنم ولی در چیدم��ان به هر حال ریتمی را 
رعایت کرده ایم از همان متن اول که با تصویر یک سنجاق مواجهیم 
و کنارش نوشته شده: »رمان عشقی بنویسم با نام مستعار...« این 
به ش��کلی آغاز روایت اس��ت. »بگو بنویس تا ادام��ه دهی«. یعنی 
اگر خوشت می آید ادامه بده و اگر هم خوش��ت نمی آید ننویس و 

نمایشگاه را ترک کن. این به مخاطب واگذار شده است. 

در گفت و گو با هنرمند نمایشگاه »سابیده بر پوست« در گالری آپادانا مطرح شد:

عکاسی ابزاری برای غلبه بر بی قراری هایم بود
  سنت قطعه نویسی؛  از فلسفه تا شبکه های اجتماعی و یک نمایشگاه عکس

نفیسه
حاجاتی

یک بازیگر تئاتر، سینما و تلویزیون: 

اهالی سینما و تئاتر در خانه پیشکسوت ها را نمی زنند!
نویسنده کتاب »فرهنگ توصیفی شخصیت های داستانی نوجوان«:

شخصیت پردازی رمز ماندگاری ادبیات است 
ملکه رنجبر/ مهر: قدیم هر کسی را در تئاتر راه نمی دادند. 
تئاتری ها عاشق بودند. روزی مرحوم حمید مقبلی برایم تعریف 

می کرد من یواشکی وارد سالن تئاتر می شدم.
 کنترل چی در س��الن مرا می گرفت و بیرون می انداخت و من 

دوباره برای سانس بعد پنهانی وارد می شدم. 
از او می پرسیدم که چرا چنین کاری می کرده است و می گفت 

چون عاشق تئاتر بوده و آخرش هم وارد تئاتر شد.
 پس��رم به من می گوید که مادر اینقدر گله نکن، اما باید گله 

کنم تا حداقل فردا غریبانه نمیرم. کاش می دانستید که پروین 
سلیمانی این اواخر چه مشکلاتی داشت. 

کاش می دانستید مهری ودادیان قبل از مرگش حتی یک نفر 
را نداشت که لامپ سوخته اتاقش را عوض کند. 

به من زنگ م��ی زد و می گفت ی��ک نفر را خبر کن��م برود و 
لام��پ اتاقش را عوض کن��د، می گفت از تاریکی می ترس��د. 
 پروی��ن س��لیمانی آخرش ه��م در خان��ه س��المندان فوت 

کرد.  

فریدون عموزاده خلیلی/ ایس�نا: س��ال ها پی��ش زمانی که 
مجموعه دوجلدی »فرهنگ توصیفی ش��خصیت های داستانی 
نوجوان« را می نوشتم به شدت به مرارت افتادم؛ چون پیدا کردن 
ش��خصیت هایی در حوزه ادبیات کودک و نوجوان م��ا به عنوان 
شخصیت مورد علاقه و دوست داشتنی بچه ها خیلی سخت بود. 
»مجید« هوش��نگ مرادی کرمانی تنها شخصیتی بود که بچه ها 
می شناختند؛ در حالی که ش��خصیت های خارجی به وفور وجود 
داشتند. متأس��فانه ضعف آفرینش ش��خصیت در حوزه ادبیات 

کودک و نوجوان ما وجود داشته و دارد. اگرچه در سال های اخیر 
وضعیت بهتر شده است و نویسندگان به این رسیده اند که آن چه 
باعث ماندگاری اثر آنها می شود شخصیت پردازی موفق آنهاست. 
هر شخصیت برای آن که بتواند در اثری ماندگار شود باید از لایه های 
عمیق درون نویسنده به سطح خودآگاهش بیاید و تازه آن جا باید 
بتواند آن چه را در ذهن نویسنده نقش بس��ته، در ذهن مخاطب 
منقوش کند. اگر می خواهیم به ماندگاری و جاودانگی ادبیات مان 

فکر کنیم باید به شخصیت پردازی بهای بیشتری دهیم.

روزشمار بزرگ ترین رویداد سینمایی ایران

خبــر

گالری نقش خانه حوزه هنری اصفهان، این هفته میزبان نمایشگاه 
عکس های هوایی یک خلبان اس��ت. 40 قطعه عکس هوایی از 
مناظر مختلف ایران به هم��راه توضیحات��ی از یونس کلاهدوز 
قوچانی، معلم خلبانی هواپیماهای فوق سبک، به نمایش گذاشته 
شده اند و کتابی با نام »چشم آسمان« هم با عکس های او منتشر 
ش��ده. عواید نمایش��گاه و فروش کتاب هم برای خرید لباس و 
کفش زمس��تانی برای کودکان به خیریه »دست های مهربان« 

تعلق می گیرد.
یونس کلاهدوز قوچانی درباره ش��روع کارش، ب��ه اصفهان زیبا 
گفت: »من برای عکاس��ی پرواز نکردم. س��ال ها ب��ود که پرواز 
می کردم و معلم خلبان هواپیماهای نیمه س��بک بودم. عکاسی 
هم می کردم. بعد تصمیم گرفتم جدی تر عکاس��ی را دنبال کنم 
البته در هواپیماهای فوق سبک و کایت های موتوردار نمی شود 
تجهیزات زیاد عکاسی همراه داشت، به همین دلیل عکس ها را 
با دوربین های کامپک��ت می گیرم.« کلاهدوز با اش��اره به اینکه 
عکس های نمایشگاه »چشم آسمان« در ابعاد 50×70 و 100×70 

به صورت رنگی ارائه شده اند، گفت: »عکاسی هوایی در ایران خیلی 
کم اتفاق افتاده و خب در این عکس ها هم من تاکیدم بر فرم و بافت 
بوده است. به طور کلی نگاهی از آسمان به طبیعت ایران و ثبت 

لحظه ها هستند«. 
برادر شهید سرلشکر خلبان یوس��ف کلاهدوز، با تاکید بر اینکه 
»چشم آسمان« یک نمایشگاه عکس و متن است، گفت: »برای 
عکس ها توضیحاتی نوشته ام، اما به محل گرفتن عکس اشاره ای 
نکرده ام؛ چون می خواستم به ایران به عنوان یک کل توجه کنیم. 

همه عکس ها معرف ایران هستند.« 
به گفته یونس کلاهدوز، پرواز یکی از امن ترین کارهایی است که 

انسان امروز انجام می دهد، اما به هر حال خطر و ریسک همیشه 
در شرایط خاص عکاسی او وجود داش��ته. برای مثال یک بار که 
مشغول عکاسی بوده متوجه می ش��ود موتور هواپیمایش آتش 
گرفته است.  یکی از عکس های نمایشگاه »چشم آسمان« عکس 
قایقی در آب است که خلاف عکس های دیگر، توضیحی برایش در 
نظر گرفته نشده و از مخاطبان نمایشگاه خواسته شده توضیحی 
بنویسند. نمایشگاه عکس های هوایی یونس کلاهدوز، که از 11 
دی ماه آغاز شده، امروز به پایان می رسد. برای دیدن این نمایشگاه 
می توانید از ساعت 16 تا 20 به گالری نقش خانه حوزه هنری، واقع 

در آمادگاه، روبه روی هتل عباسی مراجعه کنید. 

گفت و گو با یک خلبان عکاس در حاشیه نمایشگاه عکس  نقش خانه حوزه هنری

طبیعت ایران، سوژه عکس های خلبان هواپیمای فوق سبک شد
ایران در چشم آسمان 

در جشنواره ملی موسیقی استاد شهناز؛

موسیقی سنتی با چاشنی خلاقیت
سرپرست گروه دلش��دگان که اجرایشان در جشنواره ملی موسیقی 
 استاد شهناز، با اس��تقبال زیاد مواجه ش��د، گفت: ما با توجه عمده 
بر شعر در تلاش برای نوآوری و خلاقیت در موسیقی سنتی هستیم 

و این موضوع را در تنظیم هایمان هم دنبال می کنیم. 
به گزارش ایمنا، دوشنبه شب فرهنگسرای خورشید اصفهان شاهد 
یکی از بهترین اجراهای نخس��تین جش��نواره ملی موسیقی استاد 
شهناز بود و گروه » دلش��دگان« مشهد باعث ش��د تا نوازش شعر و 

موسیقی جان ها را بنوازد و تنور جشنواره را گرم تر کند.
وقتی ب��دون ملاحظ��ات داوری و قضاوت اس��اتیدی چون اس��تاد 
شهبازیان، ظریف و شاهزیدی به احترام این اجرای توانمند ایستادند 
و جانانه این گروه را تشویق کردند باید بدون روتوش قلم فرسایی کرد 
تا شاید واژه هایی از جنس موسیقی و هارمونی پیدا کرد تا بار دیگر 
اعترافی باشد در وصف دستگاه های موسیقی ایرانی علی الخصوص 
دستگاه اسرار آمیز ایران زمین دس��تگاه»همایون« و متعلقات این 
دستگاه یعنی» آواز اصفهان«؛ دستگاهی که به دلیل گام بالا رونده و 
پایین رونده اش منحصر به فردترین دستگاه موسیقی ایرانی است و 
انصافا خلاقیت و تنظیم این گروه بار دیگر قابلیت های این دس��تگاه 

را به اثبات رساند. 
در این اجرا اشعاری از حافظ، فریدون مشیری، حمید مصدق و قیصر 
امین پور استفاده شد تا با دقتی که در انتخاب اشعار شده بود؛ دستگاه 
»عش��اق« تیر آخر را شلیک و نوای اس��رار آمیز و جادویی موسیقی 
جان ها را مست کند. رامین نیلانی به چند خطی و هارمونیک کردن 
موسیقی در تنظیم قطعات اشاره کرد و گفت: ما با توجه عمده بر شعر 
در تلاش برای نوآوری و خلاقیت در موس��یقی سنتی هستیم و این 

موضوع را در تنظیم هایمان هم دنبال می کنیم. 
شایان ذکر است؛ در این گروه عود توسط امیر فرهنگ اسکندری، تار 
توسط کیوان نعمت الهی، کمانچه توسط امیر حسین اسکندری، بم 
تار توسط امیرمحسن حجازی، تنبک توسط پیام فرشاد، دف و کوزه 
توس��ط امیر تاجبخش نواخته شد و نوازندگی س��نتور و سرپرستی 
گروه را رامین میلانی بر عهده داشت. بیشتر قطعات هم توسط امیر 
محسن حجازی تنظیم ش��ده بود. همچنین خوانندگی این گروه را 

روزبه عراقی مقدم بر عهده داشت. 



 اعمال خشونت آمیز ناخودآگاه 
به دیگر شهروندان سرایت می  کند

با افزایش دغدغه ها وشیوه های زندگی جمعی که گاهی روش های آن 
به درستی به افراد آموزش داده نشده است، آستانه تحمل شهروندان بر 

سر مسائل روزمره زندگی کاهش یافته و موجب بروز خشونت می شود.
مشاجره و دعوای شهروندان بر سر مسائل شهروندی از حق تقدم خودروها 
گرفته تا بگومگوهای مسافران اتوبوس یا تاکسی و اختلاف نظر برسر میزان 
کرایه اتوبوس بین مسافر و راننده همه و همه از جمله رفتارهایی است که 
در حال حاضر در میان افراد جامعه بسیار زیاد دیده می شود که همه این ها 

نشان از کاهش آستانه تحمل در میان آنان دارد.
اجتماع خش��ن، جوانان خش��نی هم تربیت می کند خشم، تندخویی، 
بداخلاقی، ادبی یک امر اکتس��ابی اس��ت، خانواده هایی که از این افعال 

استفاده می کنند به طور قطعی در تربیت فرزندانشان تأثیر می گذارند. 
فرزندان گستاخ نس��بت به والدین و سپس اش��خاص جامعه بی اعتنا و 
خشن شده  و برای دستیابی به مقاصد خود  به هر عکس العمل خشونت 
آمیزی دست می زنند، هنگامی که در یک محیط  خشم و  بد اخلاقی رایج  

شود ناخودآگاه این رفتار  و عمل به دیگرشهروندان هم سرایت می کند.
آموزش مهارت های زندگی، رفتاری، کنترل استرس ها، عوامل محیط 
بیرونی اعم از آلودگی صوتی، آلودگی هوا، اس��ترس های روزانه ناشی از 
چند شغله بودن و دیگر آسیب های متاثر از شلوغی جمعیت  همه در کم 

تحملی های افراد در برخوردهای اجتماعی شان موثر هستند.
تحمل و بردباری اشخاص در برابر رخدادها و هیجان های مثبت با یکدیگر 
متفاوت است و در حال حاضر نیز آستانه تحمل اجتماعی افراد به شدت 
ضعیف شده که پایین بودن آستانه تحمل، عوارض و خطرات روانی اجتماعی 

و حتی جانی بسیار زیادی در جامعه به دنبال خواهد داشت.
شاید بهترین عملکرد هنگام خشم و عصبانیت، ترک موقعیتی است که 
شخص در آن قرار گرفته است، برای کنترل خشم در مواقعی که عصبانیت 
غلبه می کند، ترک فضایی است که ما را احاطه کرده، چه بسا با مشغول 
کردن ذهن خود به مس��ائل دیگر و حتی نوشیدن یک لیوان آب سرد به 
گونه ای خشم مان را فروبنشاند، راهگشای بسیاری از مشکلات روزمره 
و کم رنگ ش��دن مراوده ها و دعواهایی است که در هنگام خشونت مان 
اتفاق می افتد. گاهی اوقات نقاشی کردن، یادآوری یک رخداد و خاطره 
خوب، توانایی اش��خاص در تنظیم عواطف شان وداشتن مهارت در حل 
مسائل و مقابله با اس��ترس در کاهش خش��ونت در محیط خانوادگی و 
برخوردهای روزانه اجتماعی فوق العاده موثر اس��ت. ناگفته نماند که در 
ریشه یابی علل وقوع نزاع میان افراد عواملی نظیر مشکلات اقتصادی، فقر، 
بیکاری، سوء تفاهم ها، تعصب، مصرف مواد مخدر، بحث بر سر مالکیت 
و... دخیل هستند. نزاع های خیابانی بیشتر حول مباحث مالکیت یا اثبات 
حقانیت خود در اوامر روزمره زندگی اجتماعی وشهروندی  دور می زند 
و این چرخش بیشتر درحول مس��ائل  تصادفات خودروها درخیابان ها، 
ترافیک، حق تقدم و... ادامه دارد. به کارگیری الفاظ و حرکت های رکیک 
و تند به منظور ضرب و شتم و یا تحقیر و توهین  طرف مقابل دراین نزاع ها 
به وضوح قابل مشاهده است. زمانی که استرس های متعدد بر شهروندان 
وارد شود، آنها را ش��کننده وعصبی می کند وحتی یک محرک کوچک  
هم موجب خشم و پرخاشگری شان می شود. گسترش بی قانونی یا اجرا 
 نش��دن قانون، ش��هروندان را در برابر ناملایمات آسیب پذیر و مضطرب 
می کند، درکل شخصیت های جامعه ستیز، خودشیفته، شکاک و افسرده 
آمادگی برای ابراز خشونت را دارند و تحمل این افراد نسبت به استرس ها 
و فشارها بسیار پایین است و به محض کوچک ترین ناملایمتی وضعیت را 

تحمل نمی کنند و مرتکب اعمال خشونت آمیز و دعوا می شوند.

آموزش و یادگیری  کودکان در دوران کودکی 
و مقاط��ع ابتدایی در کن��ار بزرگ تر ها ارتقای 

چشم گیری پیدا مي کند.
البته پدر  و مادر های ش��اغل ترجیح می دهند 
تکالیف فرزندانشان در مدرسه انجام شود؛ چرا 

که آنها وقتی براي فرزندان خود ندارند. 
والدینی که شاغلند زمان بیشتري از شبانه روز بیرون از منزل 
هستند، بنابراین کیفیت ارتباط آنها با فرزندان شان مهم تر از 

کمیت است.
به گونه ای که بتوانن��د در مدت زمان کوتاه ت��ر نقش بهتری 
را براي آنه��ا ایفا کنند، باید به والدین  ش��اغل راه های مفید تر 

عمل کردن را نشان داد.
والدی��ن باید هوش��مندانه راه های��ي که کودکان ب��ه آن فکر 
نمی کنند را به او آم��وزش دهند و اینگونه افراد را شناس��ایی 
و فرزندان خود را درمعرض آش��نایي و دی��دن رفتارهاي آنها 
قرار دهن��د، در واقع آموزش از طریق الگ��و مي تواند درمقطع 
ابتدایي ب��راي فرزندان بهترین نوع آموزش باش��د؛ یعني یک 
رفتار اجتماعي را بدون دخالت مستقیم بزرگ ترها درمعرض 
معرفي و آموزش فرزندان قرار دهند که اینگونه رفتار به ارتقای 

سطح دانش اجتماعي آنها کمک مي کند.
رضایت ازکار، نکته  مهمی است که لازم است افراد با توجه به 
آن خود را از صدمات و آسیب هایی که براثر نارضایتی از شغل 

ایجاد می شود، محفوظ نگاه دارند.

   همه نظرات را بشنوید و از تجارب اطرافیان خود 
استفاده کنید

مشاور وکارش��ناس مس��ائل خانواده با اش��اره به اینکه همه 
کودکان به یک شیوه با مساله جدایی از مادر برخورد نمی کنند؛ 
گفت: بعضی ازآنها با خوش��حالی از مادرخداحافظی می کنند 

تا به محل کارش برود و بعضی دیگرساعت ها گریه می کنند.
بنابراین با توجه به شرایط خود و فرزندتان به گونه ای تصمیم 

بگیرید که به نفع هر دوی شما باشد، انجام وظایف مادری شاید 
یکی ازجالب ترین، مش��کل ترین و درعین حال شیرین ترین 

وظایفی است که هر کس در نقش مادر آن را تجربه می کند. 
حالا اگر به این موضوع احساس��ات ناش��ی از تنها گذاش��تن 
فرزندتان درخانه و بازگش��ت به محیط کار را هم اضافه کنید، 
آنگاه عظمت کار مادران شاغل را بیشتر درک می کنید، شاید 
ابتدا به  نظر آس��ان برس��د اما لحظه دل کندن م��ادر از فرزند 
برای رفتن به سرکار تجربه ای اس��ت که هرمادر شاغلی با آن 

آشناست.
اکرم غلامعلیان اظهار داش��ت: هن��گام تصمیم گیری درباره 
کارکردن عوامل متعددی مانند اهمیت شغل و کار، فرستادن 
کودک به مهد، استخدام پرستار،کمک گرفتن ازخانواده برای 

نگهداری کودک و... به میان می آیند. 
مادرنیز باید با درنظر گرفتن تمام این م��وارد تصمیم بگیرد، 
البته ای��ن رفتارکودکان اس��ت که ب��ه ما نش��ان می دهد آیا 
توانسته ایم ازعهده وظایفمان برآییم و تصمیم درستی بگیریم 
یا نه؟ این موضوع نی��ز در مورد افراد مختلف متفاوت اس��ت 

وهیچ کس نمی تواند درباره دیگری قضاوت کند.
مادران شاغل با تولد فرزند خود نظرمتفاوتی نسبت به کارشان 
پیدا می کنند، گاهی احساس می کنند بین شغل و فرزندشان 
محصور ش��ده اند و باید بتوانند توازن خوبی بین این دو برقرار 
کنند و به بهترین نح��و از پس هر دوی آنه��ا برآیند ولی باید 
نیازهای کودک و موقعیت خود را بس��نجند و تصمیم بگیرند 
چه چیزی آرامش بیش��تری به آنها و زندگی خانوادگی ش��ان 

می بخشد.
ممکن است نظراطرافیان هم بسیارمتفاوت باشد؛یعنی هرکس 
درباره تنها گذاش��تن کودک درخانه و بازگشت شما به محل 
کارنظر خاص��ی دارد. برخی می گویند نگه��داری ازفرزندتان 
مهم تر اس��ت و عده ای هم عقیده دارند حیف است کارتان را 
ترک کنید و فقط ب��ه انجام وظایف بچه داری بپردازید. ش��ما 
می توانید همه این نظرات را بش��نوید و از تج��ارب اطرافیان 

خود استفاده کنید.

    فکر کردن به موضوعاتی که بر کیفیت 
زندگی  مادران شاغل تأثیر می گذارد

کارشناس مسائل خانواد ضمن تشریح این مورد 
که یکی از راه حل هایی که به ذهن بس��یاری از 
مادران می رس��د، بهره  ب��رداری از مزایای کار 
نیمه وقت است، اذعان داشت: با کار نیمه وقت 
آنها می توانند زمان بیش��تری را با فرزندش��ان 
بگذرانن��د و هم ش��اغل بمانند و وق��ت آزادی 
داشته باش��ند، البته این راه برای همه مادران 
عملی نیست و بعضی کارها را نمی توان به طور 

نیمه وقت انجام داد.
نکته دیگر بازگش��ت به محیط کاراس��ت، باید 
پس ازپایان مرخصی مقدمات بازگش��ت به کار 
را آماده کنید، بنابراین بای��د برنامه هایی برای 
خودتان ترتیب دهید که به شما اعتماد به نفس 
بیشتری برای بازگشت به کار بدهد و بهتر است 
مدتی به موضوعاتی که ب��ر کیفیت زندگی تان 

به عنوان مادری ش��اغل تأثیر می گ��ذارد فکرکنید؛ نگهداری 
ازکودک، خواب، کمک گرفتن ازهمسر یا خانواده و رسیدگی 

به خودتان.
بعد از بازگش��ت به کار، مهم ترین موضوع پیدا کردن بهترین 
راه برای نگهداری از کودک است. رفتن به مهدکودک، کمک 
گرفتن از خانواده، استخدام پرس��تار بچه و... راه هایی هستند 

که پیش روی شما قرار دارند. 
بعضی کودکان وقتی ازمهدکودک، پرستار یا هر کسی که از او 
مراقبت می کند جدا می شوند فریاد می زنند یا گریه می کنند.

در واقع این رفتارها ش��یوه تخلیه احساسات کودک در پایان 
یک روز طولانی است. 

    تعادل میان محیط خانواده و کار
غلامعلیان پیرام��ون مراقبت های لازم گفت: مادران ش��اغل 
مسوولیتي س��نگین تر دارند؛ زیرا باید هم در خارج از منزل و 
هم داخل منزل مس��وولیت هاي خود را به بهترین نحو انجام 
دهند. حال اگر در این میان نکات لازم براي تعادل میان این دو 
را رعایت نکنند، به مرور دچار فرسایش روحي و رواني شده و 

خود و فرزندان شان را با مشکلاتي روبه رو مي کنند.
هنگامی که بچه دار می شوید به نظر می رسد می توانید همیشه 
شاد و خوشحال باشید و نباید هیچ گاه احساس خستگی کنید 
اما حفظ این موارد همیشه هم آسان نیست و باید بسیارمراقب 
خود باش��ید تا قدرت لازم را برای مراقبت از فرزندتان داشته 
باشد. ضمن اینکه بتوانید درخانه ومحل کار هم به خوبی از پس 
وظایفتان برآیید. بنابراین همیش��ه وقتی را برای تجدید قوا و 
به یاد آوردن اینکه فقط یک مادر، همس��ر و کارمند نیس��تید 

درنظر بگیرید.
ممکن است بعد از بازگشت به کار نتوانید مانند قبل از کارتان 
لذت ببرید و ترکیب آن را با انجام وظایف مادری سخت ببینید، 
شاید فکر کنید کودکتان هم به دور از شما نمی تواند شاد باشد 
اما فراموش نکنید تمام این احساس��ات زودگذرخواهند بود و 

خیلی زود به همه  چیز عادت می کنید. پس زیاد سخت نگیرید 
و س��عی کنید هم ازتمام س��اعات کاری وهم از 
تمام لحظات��ی که در کنار خانواده تان هس��تید 

لذت ببرید.
بس��یاري از زنان درجوامع ش��اغل هستند و شغل 
خود را به دلیل درآمد یا ارتباط با رشته و تخصص یا 
صرفا لذت بردن از کار و به روز بودن در محیط هاي 

اجتماعي انتخاب کرده اند.
اما بررسي ها نش��ان مي دهد50 درصد زنان پس از 
مادر شدن کار خود را کم مي کنند یا کنار مي گذارند. 
اما 50 درصد بقیه که به ه��ر دلیلي چند ماه پس از 
تولد نوزادشان به محل کار باز مي گردند درصد قابل 
ملاحظه اي را تش��کیل مي دهند، همچنین زمان 
بازگشت به کار پس از تولد فرزند باید مشخص باشد.

مادران باید توجه داش��ته باش��ند که به منظور 
ایج��اد و تحکیم پیونده��اي عاطفي ب��ا نوزاد و 
افزایش مهارت هاي مادران��ه در ارتباط با کارها 
و امور کودک، نباید پس از چن��د هفته یا یکي،  
دو ماه به محل کار باز گردند. از نظر متخصصان 
چنانچه مادر حداقل چهار ماه پس از زایمان با آرامش در کنار 
 کودک خ��ود بماند، کودک ب��ه خوبي احس��اس امنیت را در 

مي یابد و جایگاه خود را به خوبي حس مي کند.
بهتراست کودکان در دو س��ال اول زندگي به تنهایي و بدون 
حضور درجمع هاي شلوغ نگهداري ش��وند. براي این منظور 
درصورت امکان نگهداري کودک از سوي مادربزرگ یا یکي از 
اعضاي نزدیک خانواده براي کودک بهتر است. به ویژه رفتن به 
مهد براي کودکان پسر زیر سه سال چندان توصیه نمي شود.

    و در انتها
وی در خاتمه یادآور شد: یکي از مهم ترین عوامل درانتخاب مهد 
مناسب غیر از موارد بهداشتي این است که احساس کنید در مهد 
مورد نظر بیش از هر چیر به نیازها و احساسات و عواطف کودک 
توجه مي شود، حضور مربي مهربان و دلسوز بیشتر از آموزش و 

انضباط به کودک کمک مي کند.
کمی��ت و کیفیت زمانی که ب��ا فرزند مي گذرد، ه��ر دو اهمیت 
بس��یاری دارد، به عبارت دیگر، او فقط حضور فیزیکي والدین را 
نمي خواهد؛ بلکه او نیازمند این است که والدینش زمانی هرچند 
کوتاه را در کنارش بنش��ینند و فارغ ازهرچیز دیگر با او صحبت 
کنند. مسوولیت مادران شاغل به مراتب بیشتر است؛ زیرا علاوه 
بر مدت زماني که در محل کارمشغول هستند، درمنزل نیز کارها 
از سوی کس دیگري انجام نمی شود و باید نهایتا کارهای منزل 
نیز توسط خودشان انجام شود. در چنین مواردي، قطعا استرس 
خانه و محیط کار و اضطراب و نگرانی به منظور اتمام کامل تمام 

کارها به نحو احسن افزایش مي یابد.
با توجه به این که مادران ش��اغل زمان کمتري درمنزل هستند، 
حجم کار افزایش مي یابد؛ اما مي توان با برنامه منظم در هر روز 
به کارهایي با اولویت بیش��تر پرداخت و در کنار آن در هفته یک 
یا دو بار نیزب��ا خانواده به گردش و پارک و گذراندن با دوس��تان 
پرداخ��ت تا هم تفریح��ي برای خ��ود والدین باش��د و هم برای 

فرزندان.
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روزنامه خبری، فرهنگی 

اجتماعــی صبــح ایــران 

مواد روان گردان؛ یکی ازمعضلات اساسی جامعه در  زمینه اعتیاد 
جوان لاغ��ر اندام با ل��ب های کبود کن��ار خیابان 
ایستاده، فندکی در دس��تش خودنمایی می کند، 
مرتب به سیگارش پک می زند و از لب های کبود 
 شده اش  دود را در هوا پخش و هوای گرفته پیاده رو

 را آلوده تر می کند، داخل تاکس��ی می نشیند و 
بوی دودش فضا را برای مس��افری که سوار شده، 

غیر قابل تحمل می کند.
چند دقیقه ای می گذرد مرتب با فندکی که در دستش دارد خود را 
سرگرم می کند و زمانی که خودرو حرکت می کند، پنجره را پایین 

می کشد و فندک را روشن کرده و دوباره سیگار دیگری را پک می زند 
و... شیوع  گسترده  مواد مخدر درجامعه  و به  تبع  آن  معتاد شدن  عده  
زیادی  ازافراد به ویژه  نوجوانان  ام��روزه  به  صورت  یکی  ازمعضلات  

تقریبا غیرقابل انکاراست .
امروزه  ش��اهد پایین  آمدن  س��ن  اعتیاد و راهیابی  آن  به  نوجوانان 
هستیم،گرایش  به  سوی  مواد مخدر واستعمال  آن  تبعات  مختلف  
وجبران ناپذیری  به  دنبال  دارد که  می توان  به  ترک  تحصیل ،گرایش  
به  سمت  دوس��تان  ناباب ، س��رقت ، نزاع های  خیابانی  وخانوادگی 
بینجامد. دوره نوجوانی دوره کشف هویت و دوران حساسی است 

وشخصیت نوجوان درخانواده شکل می گیرد، این گروه الگوپذیری  
وتاثیرپذیری  بیشتری  ازگروه  همسالان  و دوستان  خود دارند.

نوجوان نیاز به تخلیه انرژی وهیجان دارد، این امرباید با تفریح های 
سالم وفضا سازی های فرهنگی، ورزش��ی درمحیط های مناسب 
انجام گیرد تا این قش��ر به س��مت مواد مخدر گرایش پیدا نکند و 
رسانه درآموزش مهارت های رفتاری واجتماعی نقش بسزایی دارد.

درگذشته  استعمال  موادمخدر تنها مختص به  افراد مسن تر بود، طی  
دو دهه  گذشته  سن  اعتیاد به20سالگی  رسید و امروزه  سن  گرایش  

به  مواد مخدر و استعمال  آن  به  دوره  نوجوانی  رسیده  است .

گس��ترش  انواع  مواد مخ��در و دردس��ترس  ب��ودن  و تغییرالگوی  
شیوه های  مصرف  سبب  ش��ده  که  عده  زیادی  ازجوانان  و نوجوانان  
به  استعمال  این  مواد گرایش  پیدا کرده  و زمینه ساز بروزمشکلات  
فراوان  برای  خود، خانواده  وجامعه  شوند. یکی از موضوع های مهم 
در زمینه پیشگیری و مبارزه با اعتیاد، آموزش نوجوانان است، این 
آموزش ها باید درتمامی مقاطع تحصیلی به اشکال مختلف وجود 

داشته باشد.
ازآنجایی که مواد روان گردان یکی ازمعضلات اساس��ی جامعه در 
زمینه اعتیاد اس��ت، مربیان آموزش��ی از مقطع راهنمایی، دانش 
آموزان را با این مواد آشنا کنند، تا در این صورت بچه ها با اطلاعات 
کاملی که پیدا م��ی کنند دیگرنیازی به این نداش��ته باش��ند که 

اطلاعات شان را از منابع دیگری به دست بیاورند.

تعادل میان محیط خانواده و شغل

مادران شاغل؛ کميت و کيفيت زمانی که با فرزند می گذرد
یادداشـت

اکرم
کیانی

گروه
جامعه

موضوع جنسیت پسر و دختر بودن افراد یکی از 
موضوعات بسیار مهمی است که نه تنها ظاهر 
افراد را در بر می گیرد بلکه درهمه ابعاد زندگی 

انسان ها تاثیرگذار است.
البته این تاثیر و چگونگی آن در وهله نخس��ت 
همان تفاوت های علمی است که بین دوجنس 
پسر و دختر وجود دارد و از دوره جنینی آغاز و با 
تولد آنان ادامه پیدا می کند، اما آن چیزی که دراین مورد بسیار 
مهم به نظر می رسد و آشنایی والدین از تفاوت های جنسیتی و 

شناخت آنها نسبت به خصوصیات فردی بچه هاست.
به خاطر آنکه پسران و دختران نه فقط از نظر ظاهری با یکدیگر 

متفاوت هس��تند، بلکه خصوصیات رفتاری و نوع واکنش آنها 
نس��بت به مس��ائل مختلف وحتی یادگیری و نیز ویژگی های 

شخصیتی با یکدیگر تفاوت های اساسی دارند.
نکته مهم شناخت جنسیت است و دوم مقایسه نکردن دو جنس 
پس��ر و دختر با هم می باش��د، به دلیل آنکه هر کدام بر اساس 
ویژگی های فردی دارای یکس��ری خصوصیات و توانایی های 
خاص هس��تند که والدین با ش��ناخت بهتر می توانند بهترین 
ش��یوه تربیتی را در ارتباط با فرزندان دختر و پسر خود به کار 

بگیرند.
تفهی��م نقش پذیری جنس��یتی هم��ان یادگی��ری رفتارها و 
عملکردهایی است که متناسب با جنسیت فرد است، کودکان 

از وقتی که متوجه جنسیت خود می شوند شروع به الگو برداری 
 از والدین ه��م جنس خود م��ی کنند، دخترها از م��ادر تقلید 
می کنند و پسرها از پدرها، در این بین نقش آموزش والدین به 
فرزند مهم است؛زیرا رفتار آنها تعیین کننده رفتار فرزندانشان 

است.
ابتدا باید والدین روی رفتار خود دقیق باش��ند و از طرف دیگر 
این والدین هستند که مطابق جنسیت فرزندشان ملزومات او 
را تهیه می کنند و او را به س��مت نقش های جنس��یتی سوق 

می دهند.
معمولا والدین از دختر خانواده می خواهند که در کارهای خانه 
کمک کند و از پس��ر درکارهای بیرون از خانه، تعمیر وسایل و 
خرید کمک می گیرند و در فعالیت های مختلف معمولا پدر و 

پسر با هم هستند و دختر و مادر با هم.
دراین بین کودک فکر می کند که تم��ام کارهایی که والد هم 
جنسش می کند درآینده وظیفه اوهم، همان است و این مهم 
اس��ت که ما باید در فرزندم��ان رضایت ازجنس��یتی که دارد 

ایجاد کنیم.
مثلا: اگر درخانه به پسرمان خیلی آزادی می دهیم و دخترمان 
را صرفا به این دلیل که دختر است محدود می کنیم، او همیشه 
آرزو می کند که ای کاش پس��ر بود و اگر دخترمان را حمایت 
تام کنیم و از پس��رمان بخواهیم بدون حمایت، روی پای خود 
 بایس��تد به خاطر آنکه پسر است او را از پس��ربودنش پشیمان 
 می کنیم در صورتی که  این رفتارها شیوه غلطی در تربیت آنها

 است.
برای اینکه بتوانید نقش خ��ود را به عن��وان والدین درتربیت 
فرزندان تان خوب ایفا کنید، باید از افراط  و تفریط پرهیز کنید، 
بدان معنا که بین دختر و پس��ر بودن یک خط پررنگ نکشید 
و دختر و پسر را از فعالیت هایی که مربوط به جنس مخالفش 
 اس��ت به کلی محروم نکنید؛ چ��را که این خ��ود نوعی افراط

 است.
مثلا: اگر پسر شما خواس��ت غذاپختن را یاد بگیرد، شما نباید 
جل��وی او را بگیرید و ب��ه او بگویید این کار دخترهاس��ت و به 
عکس اگر دختر ش��ما خواست وس��یله ای را تعمیر کند نباید 

او را مسخره کنید.
زیرا تجربه کردن کارهای جنس مقابل نیز نه تنها مانعی ندارد و 
تا حدی به یادگیری فرد کمک می کند بلکه خود بچه ها کم کم 
متوجه می شوند که علایق و خواسته ها و فعالیت ها و کارهای 
مربوط به آنها چیز دیگری است و از طرف دیگر تفریط هم در 

این مورد کار درستی نیست.
بدین معنی که از دختران توقع نداش��ته باشید تا مثل پسرتان 
باش��د و اگر از پس کار پس��رانه بر نیامد، او را سرزنش نکنید و 
همین طور از پس��رتان هم توقع اینکه مثل دخترها رفتار کند 
را نداشته باشید به علت آنکه مقایسه بچه ها با هم در خانه کار 

بسیار اشتباهی است.
توانای��ی فرزندتان را تش��ویق کنی��د و بدانید ه��ر کودکی با 
هرجنسی توانایی های مخصوص به خود را دارد، بهتر است به 
جای اینکه شما دنبال تلقین نقش خاصی به فرزندتان باشید، 
به دنبال کشف استعدادها و علایق او باشید؛ زیرا انسان متعادل 
کسی است که بتواند از پس زندگی خود برآید و جنسیت تنها 

بخشی از آن فرد است. 
فرزندان را دربرابرمشکلات مقاوم بارآورده و دراین میان بنا به 
دختر یا پسر بودنش، نقش های رفتاری را به او آموزش دهید 

ولی بدون تعصب و بی عدالتی و بدون افراط و تفریط.
نکته حائزاهمیت اینک��ه والدین درمقابل فرزندان مس��وولند 
و دختران همیش��ه دختر و پسران همیشه پس��ر هستند، اما 
با خصوصیات رفتاری خاص خودش��ان، ولی آنچه مهم اس��ت 
 نوع تربیت می باش��د ک��ه در چگونه بودن آن نقش اساس��ی 

دارد.

یادگیری رفتارها و عملکردها متناسب با جنسیت فرزندان است

مادران شاغل با 
تولد فرزند خود 

نظرمتفاوتی 
نسبت به کارشان 

پیدا می کنند، 
گاهی احساس 

می کنند بین 
شغل و فرزندشان 
محصور شده اند و 
باید بتوانند توازن 
خوبی بین این دو 

برقرار کنند

گروه
جامعه

درخواست وزارت بهداشت از بیمه 
مرکزی و سندیکای بیمه های تکمیلی

معاون درمان وزیر بهداشت ضمن بیان اینکه بخشی از موفقیت گام سوم 
طرح تحول نظام سلامت کاملا در گرو همکاری بیمه های تکمیلی است، 

گفت: ما منتظریم که همکاری بیشتری از آنها ببینیم. 
دکتر محمد حاجی آقاجانی در گفت وگو با دانشجویان ایران )ایسنا درباره 
مباحث مطرح شده مبنی بر لزوم همکاری و همگامی بیمه های تکمیلی 
در اجرای طرح های نظام سلامت و همچنین مباحثی مبنی بر لزوم افزایش 
حق بیمه دریافتی از بیمه شدگان به دنبال اجرای کتاب جدید تعرفه ها 
در مراکز درمانی اعم از دولتی و خصوصی، گفت: نظام کنترلی بیمه های 
تکمیلی ارتباطی با وزارت بهداشت و شورای عالی بیمه سلامت ندارد و 
براس��اس قانون بیمه های تکمیلی درمان در بیمه های تجاری هستند و 

نهاد حکومتی تنظیم کننده فعالیت های آنها بیمه مرکزی ایران است. 
نباید پرداخت حق بیمه را با پرداخت از جیب در زمان بیماری مقایس��ه 
کنیم، چراکه هزینه های درمان باید از محلی تامین شود؛ بخشی را مردم 
به عنوان حق بیمه پرداخت می کنند و بخشی را دولت از منابع عمومی 

کشور کمک می کند و مسلما این هزینه ها باید تامین شود. 
آقاجانی گفت: مهم این است که اولا مشارکت دولت در این هزینه ها باید 
بیشتر شود. در مرحله اول هدفمندسازی یارانه ها دولت با هدایت منابع 
هدفمندسازی یارانه ها به شکل یارانه های نقدی و بی هدف برای همه مردم 
بدون جدا کردن برخی اقشار و برای همه هزینه ها بدون اینکه هدف گذاری 

خاصی شده باشد، در نظر گرفته بود. 
وی در این باره افزود: اتفاق مهمی که در دول��ت یازدهم افتاد این بود که 
پرداخت یارانه ها واقعا هدفمند شد و به س��مت بیمارستان های دولتی و 
جهت هزینه های درمان مردم هدایت شد؛ یعنی جایی که اقشار محروم و 
متوسط جامعه مراجعه می کنند.  بیمارستان های دولتی پناه اقشار متوسط 
و محروم جامعه هستند و این به معنای آن است که اقشار متوسط و محروم 
جامعه، هدف هستند؛ آن هم برای مهم ترین هزینه آنها یعنی هزینه سلامت 

در بحرانی ترین حالات که همان بستری در بیمارستان است. 

خبــر



بازی لج و لجبازی
سید مصطفی ناجی: خدا را ش��کر می کنیم که در فوتبال ایران سوژه 
برای نوشتن بسیار اس��ت. حالا که لیگ برتر تعطیل شده و تا چند وقت 
دیگر جام ملت های آسیا شروع می ش��ود فرصت را مغتنم می شماریم و 
داستان کودکانه ای را برای شما نقل می کنیم. در زمان های قدیم ) دهه 
 60 و حوالی آن ( بچه ها برای اینکه لج هم را در بیاورند به یار کشی دست 
می زدند و به صورت علنی عنوان می کردند که فلانی با من است. همه ما 
این داستان کودکانه و لج بازی هایمان را به خاطر می آوریم. اما موضوعی 
که باعث شد که این روزها به یاد این داستان بیفتیم لج بازی های کی روش 
با کادر تیم استقلال است. کارلوس کی روش با توجه به بازی های اخیر 
تیم اس��تقلال بیش��ترین بازیکن را از این تیم به تیم ملی دعوت کرد. از 
سوی دیگر امیر قلعه نویی که تمام مشکلات استقلال را زیر سر کی روش 
و یاران ملی پوش استقلال می دانست شروع به اعتراض های رسانه ای و 
 تخریب شخصیتی یاران ملی پوش استقلال کرد. در این میان هم کی روش

پا به زمین گذاشت و با لجبازی های عجیب خود به امیر قلعه نویی نشان 
داد که او هم دوس��ت دارد وارد بازی لج و لجبازی ش��ود. این بازی لج و 
لجبازی تا آنجا پیش رفت که عملا قلع��ه نویی اقدام به بی روحیه کردن 
 بازیکنان ملی پوش خود کرد و صادقی و بیک زاده را تهدید به فروش کرد.

البته در حال حاضر که این مطلب را می نویس��م باید بگویم که این دو با 
پا درمیانی افشارزاده قس��ر در رفته اند. اما کارلوس کی روش برای اینکه 
نشان دهد لجبازتر از ژنرال آبی هاست، این دو بازیکن را که ضعیف تر از 
حد تصور بوده اند را در ترکیب اصلی تیم ملی قرار داده تا حق بازیکنانی 
مانند پورعلی گنجی و وریا غفوری پایمال ش��ود. به هر حال لجبازی در 
همه جا بازی جالبی برای کودکان است و فعلا این لجبازی بین کی روش 

و قلعه نویی به اوج خود رسیده است ....

ارزون و لرزون
 فکر می کنید این اظهار نظر به ش��دت فوتبالی از کیس��ت: استقلالی ها 

می خواستند ارزون، لرزون و غلتون بخرند.
الف: مرحوم جرج بست البته قبل از مرحوم شدن

ب: سرآلکس فرگوسن در روزهای بیکاری 
ج: گواردیولای وطنی که گفته بود بازیکنانش از طولانی شدن تعطیلات 

کسل شده اند.
د: پدر پسر شجاع هم برخلاف سوژه های قبلی در این داستان نقشی ندارد

و: اگر استاد کفاش��یان هم در گیر جام ملت ها و برکناری همکارانش در 
فدراسیون فوتبال نبود، می توانست گزینه خوبی برای گفتن این جمله 

باشد.
ه: درد و دل اصفهانی مهدی تاج با محمدرضا ساکت

ی: اگر درست حدس زدید که بله س��عید آذری گفته اما اگر هم اشتباه 
حدس زده اید که هیچی!!

نکته نسبتاً مهم: به هرحال بهرام افش��ارزاده هم اصفهانی است و وقتی 
آذری ضرب المثل اصفهانی می گوید، به خوبی متوجه خواهد شد.

47سال از مرگ جهان پهلوان گذشت؛

کاش تختی را جور دیگر قدر می نهادیم
چهل و هفتمین س��الگرد درگذش��ت جهان پهلوان غلامرضا 
تخت��ی روز 17 دی ماه در اب��ن بابویه تهران برگزار می ش��ود. 
مراسمی که در گذر سال ها اگرچه پاسداشت مردی بزرگ است 

اما رنگ کهنگی به خود گرفته است.
اسم تختی که می آید نس��ل جدید که اکثریت جمعیت کشور 
را هم تش��کیل می دهد، بیش از آنکه به ی��اد پهلوانی بامروت 
بیفتد ناخودآگاه تصویر ورزشگاه های فوتبال در نظرش مجسم 
می ش��ود. آنانی که قدیمی اند از جوانمردی های تختی بس��یار 

شنیده اند و چه بسا داس��تان تختی بزرگ، سینه به سینه نقل 
شده اما رفته رفته به افسانه تبدیل می شود.

تختی در زلزله بویین زهرا ب��رای مصیبت دیدگان کمک جمع 
کرد و در تش��ک پس از اینکه فهمید زانوی راس��ت» الکساندر 
مدوید« مصدوم است، سمت پای دیگر رفت و ارزش ها را فدای 

کسب پیروزی نکرد. تختی آن مسابقه را شکست خورد.
اما به راستی تمام تختی در همین خلاصه می شود؟ به راستی 

آنچه درباره تختی باید بدانیم همین است؟

فردا ساعت 10 تا 12 بسیاری از شخصیت های ورزشی کشور در 
ابن بابویه حاضر می شوند و یک مراسم کلیشه ای برگزار می شود 
تا سال بعد. ورزش ایران چند صباحی است که رنگ بی اخلاقی 
و جنگ و جدل به خود گرفته اما در 17 دی ماه، همه از بزرگی، 
گذش��ت و جوانمردی تختی صحبت می کنند و نیکی های وی 

را می ستایند.
ای کاش به جای اینکه این همه ورزش��گاه تختی می داشتیم، 
اخ��لاق و ادب جه��ان پهل��وان را در ورزش کش��ورمان ج��ا 

می انداختیم تا کسی که قهرمان ورزشی است، به دنبال کسب 
شهرت در عرصه های تجارت و سیاست نباشد.
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مهیج اسکی، هیات اسکی استان اصفهان نیز 
با برکن��اری رییس ای��ن هیات دس��تخوش 
تحولات تازه ای ش��د. با پای��ان یافتن دومین 
دوره ریاس��ت رس��ول داوری در هیات اسکی 
استان، فدراسیون اسکی حکم سرپرستی این 
هیات را برای مهدی سلیمی صادر کرد. پس از چند ماهی که از 
سرپرستی س��لیمی در این هیات سپری می شد، آبان ماه سال 
گذش��ته مجمع انتخاباتی این هیات به انجام رسید و سلیمی با 
کسب حداکثر آرا به عنوان رییس هیات اسکی استان انتخاب 
ش��ده بود. اما اواخر هفته گذش��ته بود که فدراسیون اسکی در 
حکمی سلیمی را از مسوولیتش عزل کرده و حکم سرپرستی را 

برای یسلیانی سرپرست سابق هیات صادر کرد.

   سلیمی: برکناری من شبهه ناک است
رییس سابق هیات اسکی اس��تان با اظهار بی اطلاعی از دلیل 

اصل��ی برکناریش از ریاس��ت هی��ات، آن را مرتب��ط با مجمع 
انتخاباتی آینده فدراسیون اسکی می داند و می گوید: نمی دانم 
دلی��ل برکناری چه ب��وده اما با ای��ن اقدامات ما هی��چ رای در 

انتخابات فدراسیون اسکی نخواهیم داشت.
وی در مورد برکناری اش می افزاید: پس از اینکه به من اطلاع 
دادند، از ریاس��ت هیات برکنار ش��ده ام، با فدراس��یون اسکی 
 تماس گرفتم و دبیر فدراس��یون اس��کی این موض��وع را تایید 

کرد. 
سلیمی با بیان اینکه قصد داشتم بعدا از انتخابات استعفا دهم، 
ادامه می دهد: با این اتفاق رأی اس��تان اصفه��ان در انتخابات 

آینده فدراسیون سوخت.
رییس سابق هیات اسکی استان اصفهان تغییرات صورت گرفته 
در آس��تانه انتخابات فدراسیون را مش��کوک می داند و معتقد 
است به دلیل اینکه رک و صریح نظراتش را بیان می کرده، این 
اقدام صورت گرفته و شبهاتی را در آس��تانه انتخابات به وجود 

آورده است.

   امین�ازاد: س�لیمی در اس�تان اصفهان س�کونت 
نداشت

با وجود شبهاتی که رییس هیات اسکی استان در مورد برکناری 
اش مطرح کرده است، معاون امور توسعه ورزش قهرمانی اداره 
ورزش و جوانان اس��تان اصفهان در مورد تغییر و تحول صورت 
گرفته می گوید: شهریورماه س��ال جاری فدراسیون اسکی در 
مکاتباتی با اداره ورزش و جوانان استان اصفهان خواستار معرفی 
صدور حکم سرپرس��تی برای گزینه پیش��نهادی شده بود زیرا 
سلیمی رییس وقت هیات در استان اصفهان سکونت نداشت و 

به تهران رفته بود.
علیرضا امین��ازاد می افزاید: به دلیل اخت��لاف نظرهایی که در 
مورد معرفی سرپرست وجود داشت، این مساله با تاخیر انجام 
گرفت و در پی نامه نگاری اخیر فدراس��یون اسکی، یسلیانی به 

عنوان سرپرست معرفی شده و ابلاغش نیز صادر شد.

   فدراسیون ساوه شمشکی ها
فدراسیون اس��کی ایران و در کل این رشته ورزشی را می توان 
به نوعی امپراطوری خاندان ساوه شمشکی ها دانست؛ زیرا طی 
سه دهه اخیر در بخش اس��کی کشور رد پای ساوه شمشکی ها 
وجود داشت، تا جایی که اکثریت تیم های ملی را نیز افراد این 

خاندان تشکیل می دادند.
نفوذ افراد این خانواده در بدنه فدراس��یون اس��کی، اعتراضات 
زیادی را به همراه داشته است و افراد دیگری از جامعه اسکی که 
در زمره این خاندان نبودند، تلاش هایی را برای خروج اسکی از 
این وضعیت آغاز کردند که البته در دو مجمع اخیر فدراسیون 
و با وجود تلاش های انجام ش��ده، باز هم فدراسیون اسکی در 

اختیار ساوه شمشکی ها باقی ماند.
اما با پایان یافتن دوره ریاست ساوه شمش��کی در فدراسیون، 
انتقادهای انجام ش��ده وزارت ورزش و جوانان را بر آن داش��ت 
که تغییراتی را در فدراس��یون اعمال کند که البته نتوانست و 
تصمیم به برگزاری مجمع گرفت که 20 آذر ماه سال گذشته به 

این منظور در نظر گرفته شده بود.
 اما به دلیل عدم حضور روس��ا و سرپرس��تان هیات های اسکی 
استانی، این مجمع انتخاباتی لغو ش��د؛ زیرا روسا و سرپرستان 
هیات های اسکی استان ها با وجود سفر به تهران،  کاندیداهای 

ریاست فدراس��یون را به رس��میت نش��ناختند و در انتخابات 
فدراسیون اسکی شرکت نکردند. پس از این اتفاق وزارت ورزش 
و جوانان ناصر طالبی را به س��مت سرپرستی فدراسیون اسکی 
انتخاب کرد. اما ب��ا این حال و با وجودی ک��ه چندین بار زمان 
هایی برای برگزاری مجمع اعلام ش��ده ب��ود، مجمع انتخاباتی 
این فدراسیون برگزار نشد تا طالبی هم از سرپرستی فدراسیون 
استعفا دهد. پس از استعفای طالبی، برانوش نیک بین به عنوان 
سرپرست فدراسیون انتخاب ش��ده و وی وظیفه دارد زمینه را 

برای برگزاری مجمع فراهم کند. 
وزارت ورزش 28 دی ماه س��ال جاری را زمان برگزاری مجمع 
انتخاباتی فدراس��یون عنوان کرده  و قابل پیش بینی است که 
 وزارت ورزش با مش��کلاتی برای برگزاری ای��ن مجمع مواجه 

شود.
رشته اسکی را شاید بیش��تر افراد به عنوان یک رشته تفریحی 
بشناسند و همین مساله موجب شده تا جنبه قهرمانی این رشته 

نسبتاً کم رنگ شود.
 اما باید توجه داش��ت که این رشته در کش��ورهای مختلف به 
ویژه کش��ورهای اروپایی که از نظر ش��رایط اقلیمی پتانس��یل 
خوبی برای این رشته دارند، بس��یار مورد توجه است و کمیته 
ملی المپیک نیز برای اسکی و سایر رشته های مشابه المپیک 
زمستانی را برگزار می کند که با وجود تعداد محدود رشته های 
ش��رکت کننده، از نظر تماشاگر دس��ت کمی از المپیک لندن 

نداشت.
در استان اصفهان نیز پتانس��یل خوبی برای رشته اسکی وجود 
دارد، همچنان که در س��ال های اخیر ثمی��ن داوری به یکی از 
نفرات ثابت تیم ملی در رش��ته اس��کی روی چمن تبدیل شده 
بود اما در حال حاضر باید ابتدا وضعیت فدراسیون سر و سامان 

بگیرد تا هیات های استانی نیز تکلیف خودشان را بدانند.
البته در این میان نقش وزارت ورزش و جوانان نیز اهمیت دارد 
زیرا برخی از کارشناس��ان معتقدند به دلیل محدودیت جامعه 
فعالان اسکی، وزارت ورزش فعلی و سازمان تربیت بدنی سابق 
نگاه چندان جدی به این رش��ته وجود نداش��ته است و همین 
مساله یکی از دلایلی است که باعث شده ریاست ساوه شمشکی 
در فدراسیون 28 س��اله ش��ود، اتفاقی که در هیچ فدراسیون 

دیگری رخ نداده است.

 روزهای برفی 
 زمستانی ترین
 رشته ورزشی 

همیشه از رعایت احترام، کلاس حرفه ای و فوتبالی مبتنی بر اصول و 
قواعد روز دنیا که همه چیزش به لیگ هایی مثلا  لالیگا، بوندس لیگا 
 و لیگ جزیره شبیه باشد، حمایت کرده ایم. همیشه آرزو داشته ایم

متن فوتبال ما ه��م مثل متن فوتب��ال در اروپ��ا و در همان درجه 
 کیفیت باش��د و حاش��یه های فوتبال ما متفاوت از آنچ��ه در اروپا 

می بینیم نباشد.
متاسفانه اما در فوتبال ایران، سبکی خاص موجه می زند که عواملش 
اصلًا در تراز کیفی شبیه فوتبال اروپا نیستند. در طی سال های اخیر 
دو فوق ستاره در سطح فوتبال ایران یعنی علی دایی و جواد نکونام 
در فوتبال اروپا از نام ایران دفاع کردند. همه ما آنها را بزرگ می دانیم 
و باید به این باور اش��اره کنیم که آنها نام هایی در قامت دفاع از نام 
بلند ایران هستند. اما در روزهایی که همه منتظر اولین دیدارملی 
 پوشان کشورمان در جام ملت های آسیا هستیم بحث اصلی رسانه های

 کش��ورمان تعداد بازی های ملی نکونام و شکسته شدن احتمالی 
رکورد علی دایی است، موضوعی که بسیار قابل توجه البته در بعد 
حاشیه خواهد بود. اما فارغ از پرداخت پر حجم رسانه ها به این مساله 
می خواهیم به نوع واکنش خود دو ستاره فوتبال ایران یعنی دایی و 
نکونام نیز اشاره کنیم. پس از صحبت های جالب دایی در مورد جواد 
نکونام و رکوردی که شاید بزند روز گذشته نامه نکونام در رسانه های 
ایران منتشر شد که در بخشی از متن آن آمده است: » امروز بسیار 
خرسندم بازوبندی را بر روی بازو بسته ام که در گذشته اسطوره ای 
چون تو به بازو بس��ته بود. امروز مثل تمام روزهای گذش��ته و مثل 

 دورانی که در کنار هم بودیم، احساس می کنم یکدل هستیم و هر دو 
هیچ دغدغه ای جز سربلندی و خوشحالی ایران و ایرانی نداریم.

شما هیچ گاه برای رکورد زنی به زمین نرفتید. وقتی با سرشکسته 
و بانداژ شده، تنها برای پرچم ایران به زمین رفتید، عشق به وطن را 
اثبات کردید. علی دایی هیچ گاه با رکوردها اس��طوره نشد، چه بسا 
رکوردداران دیگری هم بودند که به اندازه شما در ذهن مردم باقی 
نماندند. نیاز به هیچ گونه توضیحی نیست که چگونه شما علی دایی 
 شدید. برای من نیز رکوردشکنی در مقابل موفقیت ایران، کوچک ترین

 اهمیتی ندارد و نیک می دانم، حتی با انج��ام 200 بازی ملی هم، 
هیچ گاه »علی دایی« نمی ش��وم. به ی��اد دارم، پ��س از اولین بازی 
ملی ام، شما کنار من که جوانی 18 س��اله بودم نشستید و گفتید: 
»ان شاءالله که 200 بازی ملی انجام دهی.« همان جا متوجه شدم با 
چه بازیکن بزرگی همبازی هستم. بزرگ بودن، به اسم یا تعداد بازی 
نیست، بلکه به داش��تن قلب بزرگ و روح بزرگ است که شما آن را 
دارید. از اینکه توانستم در دوران بازیگری ام با شما در یک مستطیل 
قرار بگیرم، بسیار خرسندم و احساس غرور می کنم. و نیز، از اینکه 
توانستم شاگرد شما باشم افتخار می کنم. در روزهای سخت من و 
تیم ملی، این پیغام شما بی اندازه حس افتخار آفرینی را برای ایران 

عزیز در من تقویت کرد. شما با این پیغام واژه » مرد بودن« را بار دیگر 
برای من معنا کردید. در روزهایی ک��ه مردانگی و جوانمردی یافت 
نمی شود، این کار بزرگ شما تمام نامهربانی ها را از یاد ما برد. علی 

دایی باید به خاطر حس وطن پرستی اش الگوی همه باشد.
علی دایی با رکورد یا بدون رکورد، با هیچ کس قابل قیاس نیست و 
مانند او در فوتبال ایران نداریم. دعای خیر ش��ما و تمام کسانی که 
آرزوی موفقیت ایران را دارند، گره گشای کار ما در استرالیا خواهد 
بود و همین جا به ش��ما ق��ول می دهم به عنوان ف��ردی که بازوبند 
مقدس ایران را بر بازو بسته ام، جانم را برای وطنم بدهم. ان شاءالله 
موفقیت ما هدیه ای بی اندازه کوچک به ش��ما و مردم ایران خواهد 
بود. افتخار می کنم که این نامه زیبا را برای من نوشتید. بدون شک 
شما بخشی انکار ناپذیر از تاریخ فوتبال ایران و جهانید. با نامه ای که 
نوشتید، به تمام »تیم ملی« انرژی دادید. از طرف همه بازیکنان تیم 
ملی قول می دهم که تا آخرین لحظه برای سربلندی ایران بجنگیم 
و می دانم شما بهتر از من می دانید، هر چقدر برای مردم ایران کار و 
تلاش کنیم، باز هم کم است. افتخارمان این است که شما از تیم ملی 

حمایت می کنید و دلتان برای فوتبال ایران می سوزد.«
در واکنش به نامه علی دایی این نامه نکونام، امید ارتباطات صحیح و 

حرفه ای را در فوتبال ایران زنده می کند. اینکه دو ستاره می توانند به 
جای پریدن به هم و ارتباطات بسیار بد که تاکنون بارها و بارها در این 
فوتبال به آن اشاره کردیم، این چنین از دروازه سیستم و ارتباطاتی 
که مردم می پسندند با هم صحبت کنند. البته ناگفته نماند که همین 
مردم به هیچ وجه رفتاری که در آن ذره ای بوی پوپولیست، ریا و بذر 

پاشیدن برای آینده کاری را بدهد نمی پسندند.
امیدواریم دایی ها و نکونام ها در این فوتبال باقی بمانند و بر اساس 
سیس��تم از آنها به بهترین شکل اس��تفاده ش��ود. آنها نباید اسیر 

رفتارهایی که اروپا به آنها میدانش را نمی دهد شوند.

رفتارهای پوپولیستی و مشتریان فوتبالی

دایی و نکونام و نامه هایی که به دل نشست

 جام ملت های آسیا
 800 میلیون بیننده دارد

رییس برگزاری رقابت های جام ملت های آسیا در استرالیا گفت: پیش بینی 
 می ش��ود این دوره از بازی ها 800 میلیون بیننده داشته باشد. به گفته 
 » مایکل براون« ح��دد 800 میلیون نفر از بیش از 120 کش��ور جهان

 رقابت های جام ملت های آس��یا را ب��ه نظاره خواهند نشس��ت. البته 
به گفت��ه وی هنوز بلیت ه��ای این مس��ابقات به طور کام��ل به فروش 
 نرفته که این موضوع نگران کننده اس��ت. به گفته براون بازی تیم های 

کره جنوبی - عمان در کانبرا تنها 15 هزار تماشاگر خواهد داشت.

 محمدزاده: پرونده ای از اندوی 
به دست کمیته اخلاق نرسیده

رییس کمیته اخلاق فدراس��یون فوتبال گفت:  کمیته تحقیقات امروز 
در مورد پرونده شکایت باش��گاه فولاد خوزستان از حمید درخشان رای 
می دهد تا انجام یا عدم تخلف مشخص شود. علی اکبر محمدزاده در رابطه 
با اینکه حجت الاسلام علیپور اعلام کرده عیسی اندوی مجوز بازی ندارد، 
خاطرنشان کرد: این مورد جزو مسائل تحت بررسی سازمان لیگ است 
که براساس چارچوب هایی که دارد به بازیکنی مجوز بازی می دهند یا نه. 
در حال حاضر پرونده این بازیکن از سازمان لیگ به کمیته اخلاق نیامده و 
موردی در این رابطه به ما اعلام نشده است. وقتی چیزی در این مورد به ما 
گفته نشده نمی توانیم موضوع خاصی را بیان کنیم. وی در رابطه با شکایت 
باشگاه فولاد خوزستان از حمید درخشان به دلیل مذاکره با بازیکن تحت 
قرارداد عنوان کرد: بخش دی��وان تحقیقات کمیته اخلاق عصر امروز در 
این مورد تصمیم می گیرد و بخشی از رای مشخص می شود وقتی دیوان 
تحقیقات رای صادر می کند پرون��ده برای ص��دور رای نهایی به دیوان 
حکمیت می رود. دیوان تحقیقات امروز معلوم می کند آیا تخلفی صورت 
گرفته یا نه؟ رییس کمیته اخلاق در رابطه با وضعیت پرونده هومن افاضلی 
تصریح کرد: قرار مجرمیت و کیفرخواست افاضلی صادر شده. پرونده او 
به دیوان حکمیت رفته و در نوبت بررسی قرار گرفته است. محمدزاده در 
مورد اینکه گفته می شود علی لطیفی به دلیل نداشتن مدرک مربی گری 
مجوز نشستن روی نیمکت ندارد و دراین مورد علیپور صحبت هایی مطرح 
کرده است گفت: این مربوط به سازمان لیگ است و براساس وظایفی که 

آنها دارند در این مورد تصمیم می گیرند.

ارتباط  برکناری رییس هیات اسکی با انتخابات فدراسیون

آکادمی خانه بسکتبال 
اصفهان کلنگ زنی می شود

آکادمی خانه بسکتبال با همت خیر اصفهانی  به مناسبت ولادت با 
سعادت حضرت رسول اکرم )ص( کلنگ زنی می شود.

حسین محمودیه، مسوول واحد فنی و مهندسی این اداره کل با اعلام 
این خبر گفت: در پی مصوبه مجمع  اخیر خیران ورزش یار استان، 

کلنگ احداث آکادمی بسکتبال اصفهان  به همت  محمد لوافان خیر 
اصفهانی روز پنجشنبه18دی ماه به مناسبت میلاد باسعادت رسول 

اکرم )ص( در زمین مجاور خانه بسکتبال به زمین می خورد.
محمودیه گفت: این پروژه در زمینی به مس��احت 320 متر مربع و 
در جنب خانه بسکتبال احداث می شود. وی افزود:پیش بینی اولیه 
در نقشه برای احداث دو سقف است ولی در صورت موافقت و تامین 
اعتبار  از سوی خیر محترم، این فضای ورزشی در سه طبقه  احداث 
خواهد شد. مسوول واحد فنی و مهندس��ی اداره کل با بیان اینکه 

آکادمی بسکتبال  قرار اس��ت مکمل خانه بسکتبال اصفهان شود، 
اظهار داشت: طبق آنچه در نقشه پیش بینی شده  در طبقه همکف 
این پروژه  مجموعه فضای اداری و  سالنی برای تمرینات بدنسازی 
احداث می ش��ود، طبقه دوم نیز ب��ه کمپ و خوابگاه ورزش��کاران 
اختصاص خواهد یافت و در صورت تامین اعتبار ، پیش بینی شده در 
طبقه سوم فضایی برای برگزاری دوره های آموزشی و علمی احداث 
شود. محمودیه اعتبار لازم برای تکمیل این پروژه را 10 میلیارد ریال 
برآورد کرد و خاطر نشان کرد: با توجه به همکاری و مساعدت خوبی 

که خیران ارزشمند استان در مجمع خیران ورزش یار اصفهان  در 
احداث اماکن ورزشی داشته و دارند، پیش بینی می شود این پروژه 
ظرف یکسال آینده به بهره برداری برسد. شایان ذکر است؛ تا کنون 
هشت پروژه ورزشی  توسط خیران ورزش یار استان اصفهان  باز سازی 
و یا احداث شده و پنج پروژه نیز در دس��ت احداث و تکمیل است. 
آکادمی بس��کتبال پنجمین پروژه ورزشی اس��ت که با مساعدت و 
همیاری این مجمع  روز پنجشنبه 18 دی ماه سال جاری ساعت 10 

صبح در محل خانه بسکتبال  کلنگ زنی می شود.

  هفته شانزدهم لیگ برتر فوتسال

تساوی گیتی پسند برابر ملی حفاری
  هفته چهاردهم لیگ برتر بسکتبال

پمینا نتیجه را به پتروشیمی واگذار کرد
هفته ش��انزدهم لیگ برتر فوتس��ال با برگ��زاری دیدارهایی در 
شهرهای مختلف کشور به انجام رسید که در مهم ترین دیدار این 
هفته تیم گیتی پسند به مصاف ملی حفاری رفت. در این دیدار که 
مصاف تیم های دوم و سوم جدول رده بندی محسوب می شد، دو 
تیم به تساوی پر گل 4 بر 4 دست پیدا کردند تا امتیازات را تقسیم 
کنند.تیم گیتی پسند که هفته گذشته نیز برابر شهرداری ساوه دو 
امتیاز ارزشمند را از دست داده بود، با این تساوی چهار امتیاز با تیم 
صدرنشین فاصله پیدا کرد تا در هفته های بعدی کار دشواری برای 

جبران مافات پیدا کند. نتایج بازی های این هفته به این شرح است:
شرکت ملی حفاری ایران 4 - گیتی پسند اصفهان 4

ماهان تندیس قم یک - تاسیسات دریایی ایران 3
پایاسازه تبریز یک - میثاق تهران 2
شهروند ساری 4 - مس سونگون 5

شهرداری ساوه 4 - فرش آرای مشهد یک
اقتدار نوین فردوسی 3 - منصوری 2

دبیری تبریز 5 - مقاومت البرز 2

ش��رایط دور رفت لیگ برتر بسکتبال در دور برگش��ت نیز برای 
تیم پمینا تکرار ش��د و این تیم برابر تیم پتروش��یمی چهارمین 
شکستش را پذیرفت. هفته چهاردهم جام ملی بسکتبال دیشب با 
برگزاری دیدارهایی در شهرهای مختلف به انجام رسید. در یکی 
از دیدارهای این هفته تیم پمینا اصفهان میزبان تیم پتروشیمی 
بندر امام بود که در پایان این دیدار با نتیجه 60 بر 70 تیم اصفهانی 
مغلوب شد. تیم پمینا در دور رفت لیگ برتر بسکتبال نیز در چهار 
هفته ابتدایی چهار شکست را متحمل ش��د و در دور برگشت نیز 

این اتفاق رخ داده و هر چهار دیدار برگشت این تیم با شکست برابر 
حریفانش همراه بوده اس��ت. این تیم اصفهانی که به عنوان تنها 
نماینده استان در مسابقات لیگ حضور دارد، در هفته های بعدی 
شانس برتری برابر حریفانش را دارد. نتایج کامل دیدارهای هفته 

چهاردهم به این شرح است: پمینا 60 - پتروشیمی بندر امام 70
نفت آبادان 50 - دانشگاه آزاد 70

شهرداری گرگان 67 - ثامن مشهد 61
هفت الماس قزوین 64 - مهرام 71

اردوی ذوبی ها در کشور مالزی در حال برگزاری است

امروز ذوب آهن کامل می شود
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ورزش

آفساید

نشست فصلی مدیرعامل باشگاه سپاهان همزمان با روزهای آغازین 
سال نو میلادی برگزار ش��د و مهرزاد خلیلیان پاسخگوی اصحاب 
رسانه شده و توضیحاتی را در مورد باشگاه ارائه کرد.خلیلیان در این 
نشست که به مناسبت فرا رسیدن سال نو میلادی با برگزاری جشنی 
برای تعدادی از پیش کسوتان و بازیکنان مسیحی این تیم همراه بود، 

به سوالات مطرح شده از سوی خبرنگاران پاسخ داد.

    نداشتن ورزشگاه اختصاصی برای سپاهان خوب نیست
بخشی از صحبت های خلیلیان در این نشست به موضوع ورزشگاه 
نقش جهان باز می گشت که وی در این باره تاکید کرد: سپاهان با 

قدمتی 60 ساله از ورزشگاه اختصاصی محروم است و برای باشگاهی 
حرفه ای مانند سپاهان با قهرمانی های زیادی، این مساله پذیرفته 
شده نیست. پس از پیگیری های انجام ش��ده از سوی استانداری و 
اداره ورزش و جوانان استان اصفهان، پس از سفری که معاون رییس 
جمهور به اصفهان داشت، تصمیم به واگذاری مدیریت ورزشگاه به 

استان گرفته شد. 
ورزش��گاه نقش جهان از تعهدات کاری دکت��ر جهانگیری، معاون 
رییس جمه��ور در اصفهان بود و ش��ناخت وی از این پروژه، کمک 
زیادی به بحث انتقال مدیریت آن کرد. در طول 10 س��ال، ش��ش 
مدیر ورزشی در استان اصفهان فعالیت داشتند که همین تغییرات 

مدیریتی یکی از دلایل طولانی شدن روند تکمیل ورزشگاه بود. با 
تصمیم استانداری اصفهان، مدیریت اجرایی ورزشگاه نقش جهان 
به شرکت فولاد  مبارکه سپرده ش��د و پس از تکمیل در اختیار تیم 
سپاهان قرار خواهد گرفت. تیم سپاهان هشت قهرمانی لیگ و جام 
حذفی دارد، اما تا زمانی که زیرساخت های ما درست نباشد، قهرمانی 

ارزش چندانی ندارد.

    برنامه راهبردی هفت ساله سپاهان
مدیرعامل باشگاه س��پاهان از تدوین برنامه راهبردی و هفت ساله 
این باش��گاه و ارسال پیش نویس آن به ش��رکت فولاد مبارکه خبر 
داد و گفت: پیش نوی��س این برنامه به هیات مدیره ش��رکت فولاد 
ارسال شده که در این برنامه اهداف و برنامه های آتی باشگاه در نظر 
گرفته شده است. قهرمانی در جام باشگاه های آسیا و حضور در جام 
باشگاه های جهان، قهرمانی تیم های منهای فوتبال در آسیا، افزایش 
تعداد هواداران و تجاری س��ازی برند باش��گاه از جمله اولویت های 
تعیین شده است. به نظر ما قهرمانی در جام باشگاه های آسیا دست 
کمی از قهرمانی در جام ملت ها ن��دارد و از این رو باید برنامه ریزی 
 ویژه ای در این راس��تا داش��ته باشیم.آماده ش��دن چمن ورزشگاه
نقش جهان و تامین اعتبار برای تهی��ه زمین چمن های متعدد در 
سطح شهر برای تیم های پایه و تمریناتشان در دستور کار قرار دارد.
وی همچنین در مورد وضعیت رشته های غیرفوتبالی این باشگاه 
نیز یادآور شد: تلاش داریم که به مرز باشگاه داری برسیم، هر چند 
که رشته فوتبال اولویت اصلی باشگاه ماست، اما تلاش داریم فعالیت 
در رشته های هندبال، واترپلو، کاراته و دوچرخه سواری همچنان 

تداوم داشته باشد.

    نظر کادر فنی مهم است
احس��ان حاج صفی و وریا غفوری دو نماینده تیم سپاهان در جام 

ملت های آسیا هستند، اما خط خوردن مهدی شریفی و رحمان 
احمدی و واکنش باشگاه سپاهان در قبال این مساله محور دیگری 
بود که خلیلیان به آن پرداخت و گفت: فوتبال درگیر چالش های 
زیادی است و روا نبود فشار رسانه ای در این خصوص به فدراسیون 
وارد کنیم. کارلوس کی روش، سرمربی تیم ملی رای و نظر خاص 
خود را دارد و مسلما هر مربی می خواهد بهترین نتیجه را به دست 
بیاورد. مثلا در مسابقات جام جهانی که من دیدار ایران و آرژانتین 
را از نزدیک دیدم، معتق��دم اگر حاج صفی از ب��ازی بیرون نرفته 
بود، گل نمی خوردیم اما به هرحال نظر کادر فنی محترم اس��ت؛ 
اگر می خواستیم به بحث انتخاب بازیکنان ورود کنیم، یک سری 
مسائل به وجود می  آمد.پیگیری هایی را در مورد رحمان احمدی و 
شریفی انجام دادیم، اما نظر کادر فنی بر حضور این دو بازیکن نبود. 
شریفی بازیکن جوانی اس��ت و در آینده فرصت های زیادی برای 
حضور در تیم ملی دارد، اما رحمان احمدی ش��اید دیگر فرصتی 
برای ملی پوش شدن نداشته باش��د و در مورد وی پیگیری های 
زیادی را انجام دادیم که نتیجه نداد، ام��ا امیدواریم حاج صفی و 
غفوری دو نماینده باشگاه سپاهان در این رقابت ها عملکرد خوبی 

داشته باشند.

    سه شبانه روز بیخوابی برای جذب هافبک ازبکی
وی  در مورد بازیکنان جذب شده سپاهان در نیم فصل نیز تاکید 
کرد: کاد فنی سپاهان صد ساعت فیلم از بازیکنان مختلف را تماشا 
کرد که در نهایت تصمیم به جذب یک بازیکن ازبکی و یک بازیکن 
برزیلی گرفته شد و این بازیکنان به تیم س��پاهان پیوستند. یک 
بازیکن از بوسنی نیز در تمرینات ما ش��رکت کرد، اما مورد تایید 

قرار نگرفت.
اولویت اصلی ما جذب ی��ک هافبک دفاعی ب��ود و تاکید ویژه ای 
برای جذب بازیکن ازبکی داشتیم، حتی می توانم ادعا کنم رسول 

خوروش برای جذب این بازیکن سه شبانه روز بیخوابی کشید.
وی در مورد وضعی��ت محرم نویدکیا نیز گفت: نویدکیا اس��طوره 
فوتبال اصفهان است و به عنوان یک بازیکن تمام عیار باید حرمت 
وی را حفظ کنیم. وی امس��ال قرارداد مالی ندارد و تاکنون پولی 
دریافت نکرده است. نویدکیا قرار است برای ادامه درمانش راهی 
آلمان ش��ود و امیدوارم بتواند در نیم فصل دوم تیم ما را همراهی 

کند تا بتوانیم از وجود وی استفاده کنیم.

در نشست فصلی مدیرعامل باشگاه سپاهان مطرح شد؛

قهرمانی در جام باشگاه های آسیا کمتراز موفقیت تیم ملی در جام ملت ها نیست
بیخوابی سه شبانه روزی رسول خوروش برای جذب هافبک ازبکی

)نوبت  اول( اطلاعیه منطقه سه شهرداری اصفهان 

روابط عمومی منطقه 3 شهرداری اصفهان 

نظر به اینکه تمامی حق کس��ب و پیش��ه و سرقفلی یکباب مغازه به پلاک ثبتی 101/1 بخش 1 ثبت اصفهان متعلق به مستاجرین 
وراث مرحوم اس��ماعیل خزان )زهرا- صدیقه- محمود – احمد رضا و علیرضا همگی خزان( واقع در میدان امام حس��ین )ع(- 
ابتدای چهارباغ عباسی- کلبه روسری واقع در مسیر طرح عمرانی ایستگاه مترو قرار دارد و هیات کارشناسان رسمی دادگستری 
ضمن بازدید از محل نسبت به ارزیابی آن اقدام و نظریه مورخ 93/9/27 را صادر نموده اند، لذا با توجه به ضرورت اجرای طرح 
و برابر ماده 8 لایحه قانونی نحوه خرید و تملک اراضی و املاک برای اجرای طرح های عمومی، عمرانی و نظامی دولت مصوب 
1358/11/17، بدینوسیله به نامبرده بالا و کلیه مدعیان احتمالی ابلاغ می گردد حداکثر ظرف مدت یکماه پس از نشر این آگهی 

جهت انجام معامله طبق نظریه کارشناسی به شهرداری منطقه سه واقع در خیابان کمال مراجعه نمایید. 
بدیهی است در صورت عدم مراجعه برابر مقررات اقدام خواهد شد.



 درمان بیماری های کبدی 
و کبد چرب در طب سنتی

کتاب »درم��ان بیماری های کبدی و کب��د چرب در طب 
س��نتی« اثری از دکتر محم��د دریای��ی،  متخصص علوم 
زیستی و گیاهان دارویی و محقق طب سنتی است که در 
چند بخش از جمله: فیزیولوژی کبد و درمان بیماری های 
کبدی، درمان همه امراض کبدی، رژیم غذایی مخصوص 
بیماران کب��دی و تحلیل علمی درب��اره کبد چرب عنوان 

شده است.
این اثر 56 صفح��ه ای که به بهای 5000 تومان از س��وی 
انتشارات »س��فیر اردهال« منتشر شده اس��ت، با وجود 
حجم کم، ارزش بس��یار بالایی دارد و برای بیماران مبتلا 
به اختلالات کبدی که به دنبال درمان به ش��یوه س��نتی 

هستند، مناسب و کاربردی است.
در کل خوانندگان در این کتاب می توانند ضمن آش��نایی 
با کار کبد، از بیماری های این عضو مهم بدن و نیز راهکار 
درمان آن به شیوه طب س��نتی مطلع شوند. علاوه بر این 
به رژیم مربوط به این بیم��اران و نیز رژیم گیاه خواری پی 

ببرند.
    به بخشی از کتاب اشاره می شود:

کبد عضو رییس��ی و حس��اس و بزرگ ترین پالایش��گاه 
آفرینش و از معجزات شگفت انگیز عالم خلقت است. بیش 
از 70 هزار واکنش ش��یمیایی و500 محص��ول آنزیمی و 
هورمون��ی در آن تجزیه و ترکیب می ش��ود. بنابراین کبد 
یک��ی از مهم تری��ن و حیاتی ترین اعضای بدن اس��ت، به 
گونه ای که برخی از صاحبنظران آن را کارخانه شیمیایی 
بدن می نامند. در حقیقت کاره��ای آن از چندین جهت، 
چه در حال تندرستی و چه در حال بیماری، حائز اهمیت 
است و س��لامت و زندگی 
انس��ان ب��ه وج��ود 
ای��ن عضو ارزش��مند 
بس��تگی کامل دارد. 
کبد بزرگ ترین س��د 
دفاعی اس��ت که بین 
دس��تگاه های مختلف 
ب��دن و م��واد زیانمند 
گوناگون )یعنی عوامل 
تخریب��ی دس��تگاه ها( 

قرار می گیرد.

همه می توانند مسافر فضا شوند!
خبر خوش برای علاقه مندان سفر به فضا: »برای سفر به 

فضا نیازی نیست در بهترین وضعیت سلامتی باشید.«
در س��ال های اخیر و همزم��ان با مطرح ش��دن موضوع 
 هیجان انگیز س��فرهای توریس��تی به فضا، بس��یاری از 
علاقه مندان به این عرصه نسبت به رد شدن در معاینات 
س��خت و پیچیده پزش��کی ابراز نگرانی م��ی کردند، اما 
حالا ش��رکت ویرجین گلکتیک که از جمله شرکت های 
خصوصی پیش��رو در زمینه فراهم آوردن مقدمات س��فر 
گردش��گران به فضاس��ت، اعلام کرده که برای حضور در 
چنین سفری نیازی نیست افراد وضعیت بی نقص و کامل 

پزشکی داشته باشند.
محققان این ش��رکت اعلام کرده اند که اکث��ر آنهایی که 
علاقه من��د به ش��رکت در تورهای گردش��گری فضایی و 
رسیدن به زیرمدار هس��تند، از نظر سلامتی و معیارهای 
مورد نظر پزشکی مش��کلی ندارند. این شرکت هم اکنون 
بر روی پروژه س��اخت »کش��تی فضایی 2« و هواپیمای 

بالابرنده آن یعنی »شوالیه سفید2« کار می کنند.
اظهارنظر محققان ش��رکت ویرجی��ن گلکتیک درحالی 
مطرح می ش��ود که در31 اکتبر س��ال گذشته میلادی 
فضاپیم��ای گردش��گری ای��ن ش��رکت در حی��ن انجام 
پرواز آزمایش��ی س��قوط کرد و در جری��ان آن یکی از دو 
خلبانش کشته شد. بر اس��اس طرحی که از پیش تعریف 
ش��ده، فضاپیمای کش��تی فضایی2 به هم��راه دو خلبان 
و ش��ش مس��افر تا ارتفاع 15 هزار متری و با اس��تفاده از 
هواپیمای مخص��وص بالابرن��ده اوج گرفته و س��پس با 
روشن شدن موتور راکت، صعود تا ارتفاع 100 کیلومتری 
آغاز می ش��ود. این فضاپیما در حین رس��یدن به ارتفاع 
100 کیلومتری زمین به س��رعتی نزدیک ب��ه 5/3 برابر 
س��رعت صوت می رس��د که در این وضعیت مس��افران از 
صندلی های خود جدا ش��ده و به حالت معل��ق در هوا در 
می آیند. آنها درحال��ی که بی وزن��ی را تجربه می کنند، 
می توانند از 12 پنج��ره بزرگ فضاپیم��ا تاریکی مطلق 
 فضا و زمین را مش��اهده کنند. محققان این ش��رکت در
 ماه های اخیر مطالعات زیادی درباره احتمال آسیب دیدن

شرکت کنندگان در تورهای گردشگری ویرجین گلکتیک 
انجام داده و اکنون به این نتیجه رس��یده اند که این افراد 
تنها با برخورداری از س��طح متعادل و اولیه از س��لامتی 

مشکلی برای شرکت در این سفر نخواهند داشت.

بازی کردن  نقش تعیین کننده ای در تربیت 

نفیسه
 نوری

 و ش��کل گی��ری ش��خصیت ک��ودک دارد. 
بازی هایی مثل مامان بازی،خاله بازی و... در 
گروه بازی های تقلیدی و نمایشی قرار دارند 
و بچه ه��ا در ای��ن ب��ازی ها ویژگ��ی های 
شخصیتی والدین را برای خود درونی کرده و 
برای پذیرش نقش های شان در زندگی آماده می کنند. گرایش 
کودکان به این بازی ها بر خلاف تص��ور خیلی پدر و مادرها نه 
تنها ایرادی ندارد، بلکه نقش مهم و کاربردی در تکوین ساختار 
 ش��خصیت کودکان نیز ایفا می کن��د. دختر بچ��ه ای که در

بازی هایش رفتار مادر را تقلید می کند، در حقیقت به تمرین 
نقش جنسیتی خودش با استفاده از نمادهای مادرانه می پردازد 
و این دقیقا در مورد پسر بچه ای که در بازی هایش رفتار های 
پدر را تکرار می کند رخ می دهد. بچه ها معمولا از 20 ماهگی 
به بعد برای تکرار و تمرین بازی هایی که کنش متقابل ش��رط 

اصلی آنهاست،آماده اند.

   پدر و مادر الگوی اصلی هستند
پدر و مادرها باید به یاد داشته باشند که تقلید نقش، جزو روند 
رش��دی کودک و کاملا اجتن��اب نا پذیر اس��ت. وقتی کودک 
رفتاری را تقلید می کند؛ یعن��ی آن رفتار را باور کرده و برایش 
ارزش��مند اس��ت، بنابر این وقتی پ��در و م��ادر در جریان این 
رفتارهای تقلیدی ش��اهد رفتار اش��تباهی از کودک هستند 
 و حتما باید تمام حواس ش��ان را متوجه خ��ود کنند. یکی از 
راه های عادت دادن کودکان به رفتار های مناس��ب، انجام آن 
امور در معرض دید کودک است و به تدریج رفتارهای والدین 

تبدیل به الگوهای رفتاری کودک خواهد شد.

   وقتی بچه ها اصرار دارند
زمانی باید به گرایش بچه ها به بازی های نمایش��ی و تقلیدی 
احس��اس خطر کرد که کودک در انجام آنها اصرار دارد. وقتی 
کودک بدون در نظر گرفتن هیچ حد و مرز زمانی و  به صورت 
یکنواخت ب��ه تکرار یک ب��ازی گرایش پیدا م��ی کند و حتی 
 در مقایس��ه با خوردن و خوابیدن هم ب��رای او در اولویت قرار 
می گیرد، باید به آن حس��اس ش��د، اما در حالت کلی بچه ای 
که کارتونش را می بیند، با اسباب بازی هایش بازی می کند و 
در کنار آنها به این بازی ها هم گرایش دارد، جای هیچ نگرانی 

نیست و زمینه ساز بخشی از روند طبیعی رشد کودک است.

   شما بازیگر هستید نه کارگردان
بازی، بخشی از روند رشد بچه است و نقش والدین  در این روند 
صرفا همراهی و هدایت آنهاست، نه کارگردانی بازی و والدین 
باید صرفا هم بازی بچه ها باشند، اما در بازی های آموزشی که 
در سنین بالاتر و در حدود شش سالگی شروع می شود و بعد از 
ورود بچه ها به مدرسه نیز ادامه دارد، هدف اصلی این است که 
موضوعی مستقیم به بچه ها آموزش داده شود، بنابراین دخالت 

موثر و کارگردانی درست ماجرا مهم است.      
               

   کجا باید احساس خطر کرد؟
گرایش کودکان به تقلی��د رفتار والدین کاملا طبیعی اس��ت 
اما زمانی این رفتار نگران کننده است که مثلا پسر بچه ای به 
استفاده از لوازم آرایش مادر گرایش پیدا کند یا دختر بچه ای به 
ایفای نقش پدر و حتی لباس پوشیدن مثل او اصرار داشته باشد. 
در این ش��رایط باید به روند طبیعی همانند سازی در کودکان 

احساس خطر کرد.

دانستنی

اسباب بازی یا اسباب تربیت؟!

ایمنا:  ؟؟؟؟/

در می��ان صدها هزار اپلیکیش��نی که روزانه 

امیرحسین
 واعظ

منتش��ر می ش��وند، به س��ختی  م��ی توان 
اپلیکیشن خوبی برای سفر پیدا کرد. بیشتر 
توس��عه دهندگان نرم افزارهای تلفن همراه 
بیشتر از اینکه به فکر ایده های ناب برای سفر 
و گردش باشند به فکر سرقت ایده گروه های معروف هستند. اما 
راهی که باید پیموده شود سوال های زیادی را در خود جای داده 
است. به قول فیلسوف معروف جری ش��لفیلد: گاهی راهی که 

کمتر پیموده می شود حتما دلیلی دارد که کمتر پیموده شده!

    مترجم 
نرم افزارهای مترجم در سفرهای خارجی به قدری نیازهای شما 
را برطرف می کند که نمی توانید آن را تصور کنید. حتما لازم 
نیست نمونه های گران این نرم افزار را خریداری کنید. همین 
گوگل ترانسلیت هم می تواند تا حدود زیادی احتیاجات شما 

را بر طرف کند. 

   زمان پرواز 
اگر به صورت هوایی س��فر می کنید و برای رس��یدن به مقصد 
باید چند بار هواپیمای خود را عوض کنید، همیش��ه به یکی از 
این اپلیکیشن ها نیاز دارید. این نرم افزارها علاوه بر امکان رزرو 
می توانند ساعت پرواز هواپیماها در فرودگاه های مختلف را به 

شما اطلاع دهند. 

   وسایل مورد نیاز
 اگر شما هم جزو آن دسته از افراد هستید که همیشه چیزی را 
در خانه جا می گذارید، این نرم افزارها می تواند به کمک شما 

بیاید. با این نرم افزار می توانید لیستی از ملزوماتی که باید همراه 
خود داشته باشید تهیه کنید. الگوهای پیش فرض برای این نوع 
 نرم افزارها شامل جنس��یت های مختلف مرد، زن، خانواده و... 
می ش��ود. Packing Pro یکی از نمونه ه��ای خوب در این 

نوع است. 

   اورژانس 
ممکن است در سفرها نیاز به کمک اورژانسی از قبیل پلیس یا 
آمبولانس داشته باشید. نرم افزارهایی در این زمینه وجود دارد 
که موقعیت شما را به صورت آنلاین به واحدهای اورژانس اعلام 

می کند. Help Call گزینه خوبی در این زمینه است.

   کمک های اولیه 
اپلیکیشن هایی وجود دارند که از طریق نوشته، شکل و حتی 
ویدئو روش های مختلف کمک های اولیه را آموزش می دهد. 
اوین بار ایده این کار به ذهن افرادی رسید که پس از وقوع زلزله 
نمی دانستند چگونه می توانند خونریزی یک نفر را بند بیاورند. 
در این اپلیکیشن ها راه درمان حساسیت ها، نیش زدگی مار، 

سوختگی و برق گرفتگی و ... آموزش داده شده است. 

   تبدیل ارز 
یکی از مهم ترین اپلیکیشن ها در س��فرهای خارجی مطمئنا 
نرم افزار تبدیل ارز است. با استفاده از این نرم افزار می توانید به 
راحتی نرخ تبدیل ارز فعلی به ارز مورد نظر را به دس��ت آورید. 
اطلاع از قیمت دقیق ارزهای مختلف و ن��رخ تبدیل آنها برای 
افرادی که دس��ت به خرید خوبی دارند، از مهم ترین نیاز های 

روزانه است. 

نکته فناوری

اپلیکیشن هایی برای سفر 

ایمنا:جشنواره ملی موسیقی استاد شهناز 

جشنواره ملی فیلم و عکس جلوه های آب، با دعوت از 
تمامی هنرمندان عکاس و فیلمساز فراخوان دومین 

جشنواره  خود را منتشر کرد.
این جشنواره به همت شرکت آب و فاضلاب استان 
اصفهان ب��ا همکاری حوزه هنری اس��تان اصفهان، 
در دو بخش فیل��م و عک��س برگزار می ش��ود. در 
 این فراخوان س��اختار جش��نواره در دو بخش فیلم 
) مستند، داستانی، پویانمایی( و عکس )مجموعه، 
تک عکس( طراحی شده است که در بخش عکس 
موضوع��ات محیط زیس��ت و طبیع��ت، صنعت و 

کشاورزی، مس��تنداجتماعی، عکاس��ی خلاقانه با 
محوریت آب، مدنظر  اس��ت. آخرین فرصت ارسال 
آثار به این جش��نواره 15 اس��فندماه 93 و بازبینی 
آثار نیز 17 اسفندماه 93 خواهد بود واین جشنواره 
در روزه��ای  8 الی 10 اردیبهش��ت 94 در اصفهان 
برگ��زار می ش��ود. علاقه من��دان برای ش��رکت در 
این جش��نواره و آگاه��ی از اخبار و ش��رایط حضور 
 در آن می توانن��د به س��ایت جش��نواره ب��ه آدرس

 www.jelvehayeab-festival.ir مراجع��ه 
کنند.

نمایش��گاهی از عکس ه��ای گل و طبیعت منصور 
مهزاد روی پارچه در نگارخانه نگاه نو اصفهان در حال 
برگزاری است. این هنرمند با بیان این مطلب افزود: 
این نمایشگاه شامل عکس های مختلفی است که من 
در طول زمان گرفته ام و در این نمایشگاه منتخبش 
را به نمایش گذاش��ته ام. منصور مه��زاد افزود: این 
تصاویر زیبا از گل ها و طبیعت بسیاری ازکشورهای 
جهان مثل فنلالند، فرانسه، ونیز و اسکاتلند و برخی 
نقاط داخل ایران مانند شمال، سمیرم و خود اصفهان 

گرفته شده و روی پارچه کرباس چاپ شده است. 

وی در رابطه با اس��تفاده از این تکنیک، افزود: قابل 
شست وش��و بودن این پارچه امتیاز مهمی است که 
باعث تمایل من نس��بت به چاپ آن ب��ه جای چاپ 
معمولی عکس شد؛ علاوه بر اینکه وام بالاتری دارد 
و حالت برجسته ای به آنها می دهد، قاب آن نیازی به 
شیش��ه ندارد، انعکاس نور در آن نمی افتد و کیفیت 
خوبی دارد. ش��ایان ذکر است؛ نمایشگاه عکس های 
گل و طبیعت مه��زاد هر روز از س��اعت 16 تا 20  تا 
پنجش��نبه 18 دی ماه در نگارخانه نگاه نو اصفهان 

برپاست. 

   

دوره آموزشی نقد و بررس��ی رمان شهری از سوی 
مرکز قلمستان، وابسته به سازمان فرهنگی تفریحی 

شهرداری اصفهان برگزار می شود. این دوره آموزشی 
در قالب 10 جلس��ه و با هدف بررسی رمان شهری 
جغرافیا و داستان، ویژه شهر اصفهان برگزار می شود. 
نخستین جلسه این دوره آموزش��ی در روز 18 دی 
ماه با حضور علی عباس��ی، از اعض��ای هیات علمی 
دانشگاه شهید بهشتی در رشته زبان و ادبیات فرانسه 
برگزار می  شود. علاقه مندان می توانند جهت ثبت نام 
و شرکت در این نشست، روز 18 دی ماه از ساعت 16 
به مرکز آفرینش های ادبی قلمستان، واقع در خیابان 
علامه امینی، ساختمان باغ غدیر مراجعه کرده و یا 

با شماره تلفن 32602014 تماس حاصل کنند.

 همایشی با عنوان » قرآن، دوست بچه ها « از سوی 
کانون پ��رورش فکری ک��ودک و نوج��وان برگزار 

می شود.
این همایش ب��ه عنوان چهارمی��ن همایش قرآنی 
اعضای نوجوان با موضوع » قرآن، دوست بچه ها« 
همراه با برپایی نمایشگاه آثار اعضای کانون پرورش 
فک��ری و تقدی��ر از برگزیدگان جش��نواره رضوی 

برگزار می شود. 
علاق��ه من��دان می توانن��د جهت ش��رکت در این 
همای��ش، روز چهارش��نبه 17 دی ماه از س��اعت 
14/30 الی16/30 به مجتمع فرهنگی هنری کانون 

پرورش فکری کودکان و نوجوانان استان اصفهان 
واقع در پل فلزی، بوستان کودک مراجعه کنند.

به همت شرکت آب و فاضلاب و با همکاری حوزه هنری استان منتشر شد؛

فراخوان دومین جشنواره فیلم و عکس جلوه های آب 
با نمایش آثار مهزاد برپاست؛

عکس گل و طبیعت روی پارچه در نگاه نو

در مرکز آفرینش های ادبی قلمستان برگزار می شود؛

نقد و بررسی رمان شهری جغرافیا و داستان
کانون پرورش فکری کودک و نوجوان استان اصفهان برگزار می کند؛

همایش » قرآن، دوست بچه ها«

جالبکافه کتاب کنس��رت تازه گروه نوژان با عنوان »مد س��وم« در 
هنرسرای خورشید اصفهان برگزار می شود. سرپرست 
این گروه با بیان این مطلب گفت: گروه نوژان کنسرت 
مفهومی لب��اس خوانی را برای بار س��وم با تغییراتی 
شامل حذف سازها و پوشاندن آنها، همچنین ترکیب 
اصوات الکترونیک با ادوات س��اخت و بافت البس��ه 

طراحی کرده است. 
 اجرای نقاشی با قلم نوری از ویژگی های این اجراست.

بابک رجبی در رابطه با این تغییرات اظهار داش��ت: 
لباس خوانی سودای مردمی ش��دن دارد و ما تلاش 

می کنیم در این راستا با اجراهایی مینی مال و ساده 
در دل مردم جایی مثل بازارها، لباس فروشی ها و ... 
داشته باشیم و با حذف س��ازها به اصل لباس خوانی 
نزدیک تر شویم و موسیقی کار را با اصوات الکترونیک 
و ادوات س��اخت لباس تامین کنیم. وی با اش��اره به 
همکاری با اهالی ب��ازآرت اصفهان اف��زود: به نظرم 

باید نی��از هنری را به نی��از اولیه م��ردم نزدیک کرد 
و ب��ه دل بازاره��ا و می��ان م��ردم رف��ت. رجبی به 
اجرای قطعات پنب��ه،  عریانی، روس��ری آبی،  کفن 
 خوانی،  آس��تین خوانی، دامن خوانی، پیرهن خوانی و 
ماشین لباس ش��ویی در این اجرا اشاره کرد. ترکیب 
اعضای گروه نوژان در این اجرا عبارت اند از: خواننده: 

مهدی نصر و  رسول آزاد وار، پرکاشن و ادوات خیاطی: 
سینا فرزادی پور و رامتین کجباف،  همخوان، تار و تار 
باس: بابک رجبی، سازنده اصوات افکتیو: حمید لالی 

و کارگردانی بصری: مرتضی بصراوی 
ش��ایان ذکر اس��ت؛ این اجرا از 21 تا 23 دی ماه در 
دو سانس 18 و 20  در هنرس��رای خورشید وابسته 
به س��ازمان فرهنگی تفریحی ش��هرداری اصفهان 
برگزار می ش��ود. عموم علاقه مندان جهت ش��رکت 
در این برنامه با ش��ماره تلف��ن 34593560 تماس 

حاصل کنند.

با اجرای تازه لباس خوان ها؛

»مد سوم« به هنرسرای خورشید اصفهان می آید 

آیت  الله جوادی آملی : هر کسی باید زکات بدهد؛ زکات 
مال و زکات علم مشخص است، اما هر کمالی زکات خاص 
خود را دارد. به عنوان مث��ال زکات جمال عفیف تر بودن و 
زکات ش��جاعت جهاد در راه خداست، از این رو زکات هنر 

نیز این است که در راه خدا استفاده شود.
انسان اگر بخواهد با هنر خود راهی سفر آخرت بشود، راه 
دارد و آن این اس��ت که هنرمند، هنر خود را با قرار دادن 
در محفظه عقل و عدل از مرگ برهاند و هنر خود را نامیرا 
و جاودانه کن��د؛ پیوند هنر ب��ا حق باعث مان��دگاری هنر 

می شود.

علیرض�ا مختارپ�ور، دبی�رکل نه�اد کتابخانه های 
عمومی کشور:تا به حال فعالیت های نهاد کتابخانه ها را 
به طور شفاف اطلاع رسانی کرده و از طریق پورتال نهاد به 
اطلاع مخاطبان رسانده ایم. حتی عناوین کتاب هایی را که 
توسط نهاد خریداری می شوند، در پورتال اعلام کرده ایم. 
بنابراین، هیچ چیز در نه��اد کتابخانه ها برای پنهان کردن 
از اهل فرهنگ وج��ود ندارد. نهاد باید ب��ه صورت مرکزی 
شیشه ای در بیاید تا هر کسی بتواند به آن نگاه کند و البته با 
این حجم از اعضا و کاری که وجود دارد، فعالیت نهاد بدون 

نظارت اهالی فن ممکن نیست.

مومنی شریف، رییس حوزه هنری : انقلاب اسلامی در 
همان جهتی است که آرمان ها و نهضت به دنبال آن بود و 

اگر آن انگیزه ها نبود انقلاب اسلامی ایجاد نمی شد.
همه آنچه ما به عنوان آرمان های انقلاب درباره آن سخن 
می گوییم، همان آرمان هایی اس��ت که امروز ایجاد تمدن 
نوین اسلامی نامیده می شود و امید داریم تلاش هنرمندان 
ما مردم و جامعه را به س��مت تحقق این هدف سوق دهد. 
ش��عر هم به عنوان نماینده اول و راهبر هنر ما همواره در 
این جهت بوده اس��ت، به ویژه پس از انقلاب که ش��اعران 

نخستین افرادی بودند که به پیام انقلاب لبیک گفتند.

شعر،  نماینده اول انقلاب است شفاف عمل  می کنیم زکات هنر، استفاده از آن در راه خداست
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